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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ'

Τετάρτη 13 Ιανουαρίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 13 Ιανουαρίου 1999, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
18.06' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Β'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(Επικύρωση Πρακτικών: Σύµφωνα µε την από 12-1-1999
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΝΕ' συνεδριάσεώς του, της 12ης
Ιανουαρίου 1999, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των
σχεδίων νόµων:
1) "Κύρωση της Συµφωνίας τουριστικής συνεργασίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
∆ηµοκρατίας της Ινδίας".
2) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Επιτροπής
Ατοµικής Ενέργειας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Εθνικής
Επιτροπής για τον έλεγχο πυρηνικών δραστηριοτήτων της
Ρουµανίας, για την έγκαιρη γνωστοποίηση πυρηνικού ατυχήµατος
και την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικών µε τις πυρηνικές
εγκαταστάσεις.
3) "Κύρωση της ∆ιαπεριφερειακής Συµφωνίας - Πλαίσιο για τη
συνεργασία µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των Κρατών -
Μελών αυτής αφενός και της Κοινής Αγοράς του Νότου και των
Κρατών - Μελών αυτής αφετέρου".
4) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της ∆ηµοκρατίας της Αλβανίας για συνεργασία στον τοµέα της
υγείας".
5) "Κύρωση του Πρωτοκόλλου το οποίο τροποποιεί τα άρθρα 40,
41 και 65 της Σύµβασης Εφαρµογής της Συµφωνίας του Σένγκεν
της 19ης Ιουνίου 1990.")
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το
Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Λεωνίδα Τζανή,
Βουλευτή Μαγνησίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Εργαζόµενοι στα περιφερειακά τµήµατα του
Οικονοµικού Επιµελητηρίου Ελλάδας ζητούν τη ρύθµιση της σχέσης
εργασίας τους.

2) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Αγίας Ρούµελης Σφακίων
Νοµού Χανίων ζητεί να της παραχωρηθεί έκταση που ανήκει στο
Υπ. Ανάπτυξης για τη δηµιουργία χώρου πρασίνου.
3) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΤΑΪΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Καλλιεργητές του κτήµατος ΑΛΑΜΑΝΑ, µέλη
του ΤΟΕΒ Φακίτσας Φθιώτιδας ζητούν αποζηµίωση για την
καταστροφή των καλλιεργειών τους από κακές καιρικές συνθήκες
και αεροψεκασµούς.
4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Νοµού
Ηρακλείου ζητεί την επίσπευση των διαδικασιών ανάκρισης και
δίωξης της υπόθεσης του Αστυνοµικού ∆/ντή Ηρακλείου.
5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εθνικό Σκοπευτήριο Χανίων ζητεί την
ανανέωση των αδειών των πυροβόλων όπλων του.
6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Κάτοικοι της Κοινότητας Τράπεζας
Αχαίας ζητούν την πολεοδόµηση οριοθετηµένου οικισµού της
κοινότητάς τους.
7) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η ολοκλήρωση της
κατασκευής της Σπουδαστικής Εστίας στην Καλαµάτα Μεσσηνίας.
8) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η κατασκευή έργων
υποδοµής στο Νοµό Μεσσηνίας.
9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η έναρξη της
κατασκευής εργατικών κατοικιών στην Καλαµάτα Μεσσηνίας.
10) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η επίσπευση της
κατασκευής της νέας γέφυρας Κοσκάργας στην Καλαµάτα
Μεσσηνίας.
11) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η επίσπευση των
εργασιών κατασκευής πεζοδροµίων στην περιοχή Ασπροχώµατος
Καλαµάτας Μεσσηνίας.
12) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα  εφηµερίδας  στο  οποίο  ζητείται  η  χρηµατοδότηση
των έργων προστασίας της παραλίας στο ακρο-



3246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

γιάλι Αβίας Νοµού Μεσσηνίας.
13) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η εφαρµογή του µέτρου
των 500 δρχ. ως αντίτιµο για τη µικρότερη κούρσα των ΤΑΞΙ.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ, ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Σύλλογος ∆ασκάλων - Νηπιαγωγών Λάρισας
"ΚΩΝ.ΚΟΥΜΑΣ" ζητεί τη θεσµοθέτηση της διδασκαλίας του
µαθήµατος της Φυσικής Αγωγής και στις δύο πρώτες τάξεις του
∆ηµοτικού Σχολείου από Γυµναστές.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
'Ενωση Συλλόγων Γονέων και Κηδεµόνων ∆ήµου Ζωγράφου
Αθηνών ζητεί να καταργηθεί ο ν. 2525/97 και ν' αρχίσει ένας
ουσιαστικός διάλογος µε στόχο την ικανοποίηση των δίκαιων
αιτηµάτων των µαθητών, εκπαιδευτικών και γονέων.
16) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Επιµελητήριο Λασιθίου Κρήτης διαµαρτύρεται για την αύξηση του
φόρου που καλούνται να πληρώσουν το 1999 οι ΜΜΕ.
17) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Απόστρατοι
Αξιωµατικοί των Ε.∆. και των Σ.Α. δηλώνουν την αντίθεσή τους
προς το νέο στρατιωτικό µισθολόγιο του ν. 2448/96 που
επεκτάθηκε και στους συνταξιούχους µε το ν. 2512/97.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση
Μηχανικών Ε.Ν. ζητεί να επεκταθεί ο ν. 1264/82 που ισχύει για το
υπόλοιπο συνδικαλιστικό κίνηµα και στο χώρο της ναυτιλίας.
19) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Συνταξιούχοι ΙΚΑ -
ΤΕΒΕ - ΤΣΑ Ανατολικής Μακεδονίας - Θράκης ζητούν συντάξεις για
όλα τα ταµεία ίσες µε τα 20 ηµεροµίσθια του ανειδίκευτου εργάτη.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι
Συνταξιούχοι ΙΚΑ - ΤΕΒΕ Χανίων - Ρεθύµνου - Ηρακλείου -
Ιεράπετρας ζητούν την αύξηση των συντάξεων των µελών τους
κατά 10%.
21) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορές µε τις οποίες ο Νοµάρχης Λάρισας, το Παράρτηµα
Λάρισας της 'Ενωσης Γυναικών Ελλάδας, η 'Ενωση Γυναικών
Λάρισας και ο Σύνδεσµος για τα δικαιώµατα της γυναίκας ζητούν τη
συνέχιση της λειτουργίας του Κέντρου Παιδικής Μέριµνας Θηλέων
Λάρισας.
22) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τεχνολογικό Εκπαιδευτικό 'Ιδρυµα
Λάρισας ζητεί την αναβάθµισή του µέσω της ίδρυσης και
λειτουργίας νέων τµηµάτων.
23) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Βιοµηχανιών ζητεί
τη λειτουργία τµήµατος Τεχνολογίας Ξύλου και Επίπλου στο ΤΕΙ
Λάρισας.
24) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλοννήσου ζητεί την
επαναπρόσληψη νοσηλεύτριας στο Περιφερειακό Ιατρείο νήσου
Αλοννήσου.

25) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Γυµναστικός Σύλλογος Βόλου Μαγνησίας
ζητεί έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την κάλυψη λειτουργικών
αναγκών του.
26) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Λασιθίου διαµαρτύρεται για
την αύξηση του φόρου που καλούνται να πληρώσουν το 1999 οι
παραγωγικές τάξεις λόγω της αύξησης της εµπορικής αµοιβής.
27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Υπαλλήλων
Πυροσβεστικού Σώµατος ζητεί την άµεση πρόσληψη προσωπικού
για την ανάληψη καθηκόντων δασοπυρόσβεσης.
28) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Χίου ζητεί την
πρόσληψη ιατρού δερµατολόγου στο Υποκατάστηµα ΙΚΑ Χίου.
29) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΛΑΜΠΑΝΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εισπράξεων
Επιµελητών ΤΕΒΕ "Η ΜΕΛΙΣΣΑ" ζητεί την αλλαγή της εργασιακής
σχέσης των συµβασιούχων υπαλλήλων ορισµένου χρόνου του
ΤΕΒΕ σε αορίστου.
30) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εισπράξεων
Επιµελητών ΤΕΒΕ "Η ΜΕΛΙΣΣΑ" ζητεί την αλλαγή της εργασιακής
σχέσης των συµβασιούχων υπαλλήλων ορισµένου χρόνου του
ΤΕΒΕ σε αορίστου.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 534/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4922Β/14-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 534 που κατατέθηκε στις 23-
7-98 από το Βουλευτή κ. Πέτρο Κουναλάκη σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Από το ΥΠΕΧΩ∆Ε έχει εκδοθεί παλαιότερα (σχετ.απόφαση
84542/7799/ 22-9-93) προέγκριση χωροθέτησης θαλάσσιων
εγκαταστάσεων και µόνον µονάδος ιχθυοκαλλιέργειας στη θέση
"παζαράκι" Κοιν.Γραµµατικού και µε τις προϋποθέσεις που
αναφέρονται σε αυτήν.
Αίτηµα των ενδιαφεροµένων για χερσαίες εγκαταστάσεις
υποστήριξης της µονάδος δεν είχε ούτε έχει υποβληθεί στην
αρµόδια υπηρεσία µας µέχρι σήµερα συνεπώς δεν έχει εξετασθεί ή
εγκριθεί καµία επέµβαση στο χερσαίο χώρο περιοχής Ραµνούντος.
Τέλος σας ενηµερώνουµε ότι χερσαίες εγκαταστάσεις υποστήριξης
είναι δυνατόν να εγκρίνονται εφόσον δεν απαγορεύονται από τις
χρήσεις γης που ισχύουν στην περιοχή, εφόσον ο χώρος των
εγκαταστάσεων δεν διέπεται από ίδιο νοµικό καθεστώς (δάσος ή
δασική έκταση, αρχαιολογικός χώρος, χώρος που προστατεύεται
σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.1650/86 κλπ.) από τις αρµόδιες
πολεοδοµικές υπηρεσίες της οικείας Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης η
οποία και έχει την ευθύνη εφαρµογής των ισχυουσών
πολεοδοµικών διατάξεων, όρων και περιορισµών δόµησης καθώς
και της εφαρµογής των διατάξεων περί αυθαιρέτων κατασκευών.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 509/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4916Β/ 21-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
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"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 509 που κατατέθηκε στις 22-
7-98 από το Βουλευτή κ. Γιάννη Κουράκη σας ενηµερώνουν ότι
µετά το αίτηµα του Συλλόγου Κρητών Λουξεµβούργου, η ∆ηµόσια
Επιχείρηση Πολεοδοµίας και Στέγασης (∆ΕΠΟΣ) ζήτησε από τους
Νοµάρχες Χανίων, Ρεθύµνου, Λασιθίου και Ηρακλείου να
διερευνηθεί µέσω των οικείων υπηρεσιών η δυνατότητα εξεύρεσης
κατάλληλης έκτασης για τη δηµιουργία ενός οικισµού για οµογενείς.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

3. Στην µε αριθµό 498/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4914Β/28-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 498 που κατατέθηκε στις 22-
7-98 από το Βουλευτή κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Ο πολεοδοµικός και χωροταξικός σχεδιασµός, που προωθείται από
το ΥΠΕΧΩ∆Ε, εναρµονίζεται µε την προστασία του τοπίου φυσικού
κάλλους και της αρχιτεκτονικής κληρονοµιάς καθώς και τη βιώσιµη
ανάπτυξη. Συγκεκριµένα για τη Μύκονο:
α. Με το π.δ. της αναθεώρησης του εγκεκριµένου σχεδίου της
Χώρας Μυκόνου ( ΦΕΚ 721 ∆/95 ) εξαιρούνται τα ξενοδοχεία από
τις επιτρεπόµενες χρήσεις της κεντρικής περιοχής του οικισµού
(Τοµέας Α) που είναι ο πλέον ευαίσθητος παραδοσιακός ιστός και
χρήζει προστασίας, ενώ επιτρέπονται µόνον οι τουριστικές
εγκαταστάσεις τάξης Α στην πέριξ του κεντρικού πυρήνα του
οικισµού περιοχή, προκειµένου τα ήδη λίγα υπάρχοντα
υποβαθµισµένα ξενοδοχεία να µπορέσουν να αναβαθµισθούν.
β. Με το π.δ. της επέκτασης του σχεδίου της Χώρας Μυκόνου (ΦΕΚ
701/∆/98) απαγορεύεται η ανέγερση ξενοδοχειακών µονάδων
οποιασδήποτε κατηγορίας.
γ. Με το από 13.8.76 π.δ. (ΦΕΚ 336 ∆/76) όπως τροποποιήθηκε µε
το από 29.12.80 π.δ. (ΦΕΚ 33 ∆/81) καθορίζονται περιορισµοί τόσο
για τις περιοχές όπου επιτρέπεται η ανέγερσή τους όσο και για τους
όρους δόµησης (όγκος, κάλυψη) των τουριστικών εγκαταστάσεων
στην εκτός σχεδίου και εκτός ορίων οικισµών έκταση.
Επί πλέον προωθείται η Ειδική Χωροταξική Μελέτη νήσου Μυκόνου
µε σχετικές ρυθµίσεις στις επί µέρους ζώνες.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 355/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4902Β/ 14-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 355 που κατατέθηκε στις 20-
7-98 από το Βουλευτή κ. Απόστολο Ανδρεουλάκο σας γνωρίζουµε
τα εξής:
Σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία για τη διαχείριση των
οικιακών απορριµµάτων (νόµος 1650 "για την προστασία του
περιβάλλοντος" -ΦΕΚ 160/Τ.Α./16.10.86 και ΚΥΑ 69728/824
"Μέτρα και όροι για τη διαχείριση των στερεών αποβλήτων" -ΦΕΚ
358/τ.Β/17.5.96 και ειδικότερα σύµφωνα µε τα άρθρα 6 και 10 της
ΚΥΑ), οι εργασίες διαχείρισης των δηµοτικών αποβλήτων γίνονται
µε ευθύνη του οικείου ∆ήµου ή Κοινότητας ή Συµβουλίου περιοχής
ή Συνδέσµου ∆ήµων και Κοινοτήτων. Οι παραπάνω φορείς
µπορούν να µη δέχονται δηµοτικά απόβλητα εκτός από τα οικιακά,
τα οποία λόγω της σύνθεσης, του είδους ή της ποιότητας και της
ποσότητάς τους δεν καθιστούν µε τις υπάρχουσες δυνατότητες
εφικτή την πραγµατοποίηση των εργασιών συλλογής ή και διάθεσή
τους, γίνεται µε ευθύνη και δαπάνες του κυρίου, νοµέα ή του
κατόχου του χώρου απ' όπου προέρχονται τα απόβλητα, σύµφωνα
µε το άρθρο 10 της προαναφερόµενης ΚΥΑ και µε τις εκάστοτε
ισχύουσες υγειονοµικές, του Γ.Ο.Κ. ή και µε όρους ή περιορισµούς

που θέτει η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Σε κάθε περίπτωση η Τοπική
Αυτοδιοίκηση είναι υποχρεωµένη να µεριµνά για τη διατήρηση της
καθαριότητας και την υλοποίηση προγραµµάτων καθαρισµού των
χώρων στους οποίους έχουν απορριφθεί µε ανεξέλεγκτο τρόπο
απορρίµµατα, όπως αυτά που αναφέρονται στη σχετική ερώτηση.
Τέλος, σας επισυνάπτουµε αντίγραφο του αρ.πρωτ.4449/27-7-98
εγγράφου της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Αθήνας, για πληρέστερη
ενηµέρωσή σας, σχετικά µε το θέµα.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
5. Στην µε αριθµό 356/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4903Β/ 28-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 356/20-7-98 σχετικά µε την
αντιµετώπιση της ατµοσφαιρικής ρύπανσης στην Αθήνα που
κατατέθηκε από το Βουλευτή κ.Γεώργιο Καρατζαφέρη σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Κατά τη συζήτηση της υπ' αρ.26/21-1-98 επερώτησης είχαµε την
ευκαιρία αναλυτικά να σας ενηνερώσουµε για τα µέτρα
αντιµετώπισης της ατµοσφαιρικής ρύπανσης τα οποία µε συνέπεια
εφαρµόζονται, σύµφωνα µε το πρόγραµµα του ΥΠΕΧΩ∆Ε "ΑΤΤΙΚΗ
SOS" και αποδίδουν σηµαντικά αποτελέσµατα καθώς και για τη
διαχρονική εξέλιξη της ατµοσφαιρικής ρύπανσης.
'Οσον αφορά στη φετινή θερινή περίοδο δεν είχαµε υπέρβαση των
θεσµοθετηµένων ορίων των µετρούµενων ρύπων µε εξαίρεση το
διήµερο 2 και 3 Ιουλίου όπου επεκράτησαν εξαιρετικά δυσµενείς
µετεωρολογικές συνθήκες (υψηλές θερµοκρασίες, έντονη
ηλιοφάνεια, άπνοια) µε αποτέλεσµα υπέρβαση στις τιµές των
φωτοχηµικών ρύπων.
Ενώ η φιλοσοφία του ΥΠΕΧΩ∆Ε είναι η λήψη των προληπτικών
εκτάκτων µέτρων, τα οποία λαµβάνονται αρκετά πριν οι τιµές
φθάσουν στο θεσµοθετηµένο όριο λήψης εκτάκτων µέτρων, ειδικά
για εκείνες τις ηµεροµηνίες το ΥΠΕΧΩ∆Ε εξέδωσε ανακοίνωση για
την ενηµέρωση του κοινού και έκανε σύσταση για τον περιορισµό
των δραστηριοτήτων προκειµένου να διευκολυνθεί η πρώτη µαζική
έξοδος των Αθηναίων τις καλοκαιρινές διακοπές, την οποία
σηµαντικά θα είχε δυσκολέψει η λήψη εκτάκτων µέτρων
περιορισµού της κυκλοφορίας.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

6. Στην µε αριθµό 261/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµ.4889Β/ 22-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 261 που κατατέθηκε στις 15-
7-98 από τη Βουλευτή κ.Βασιλική Αράπη-Καραγιάννη σας
πληροφορούµε ότι µε το ν.2218/94 όλες οι σχετικές µε τις
αυθαίρετες κατασκευές αρµοδιότητες καθώς και η ευθύνη για την
ιεράρχηση, τον καθορισµό προτεραιοτήτων και την υλοποίηση των
κατεδαφίσεων έχουν µεταβιβασθεί στη ∆ευτεροβάθµια Τοπική
Αυτοδιοίκηση.
Ειδικότερα, όσον αφορά κατασκευές στη ζώνη αιγιαλού και
παραλίας σας γνωρίζουµε ότι η προστασία και διαχείριση των
δηµοσίων κτηµάτων υπάγεται στις αρµοδιότητες του Υπουργείου
Οικονοµικών προς το οποίο και κοινοποιείται το παρόν µε
αντίγραφο της ερώτησης προκειµένου να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"
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7. Στην µε αριθµό 269/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµ.4886Β έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 269 που κατατέθηκε στις 15-
7-98 από τους Βουλευτές κυρίους Αχιλλέα Κανταρτζή, Νίκο Γκατζή
και Βαγγέλη Μπούτα σας ενηµερώνουµε ότι έχει ήδη διαβιβασθεί η
αναφερόµενη πορισµατική έκθεση στην Περιφέρεια Θεσσαλίας
καθώς και στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Λάρισας προκειµένου
αφού λάβουν υπ'όψη τους τις σχετικές προτάσεις να προβούν στις
απαιτούµενες ενέργειες στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων τους.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

8. Στην µε αριθµό 297/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
812/ 19-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 297/16-7-98 ερώτηση που κατατέθηκε στη
Βουλή από το Βουλευτή κ. Θεόδωρο Γεωργιάδη, σχετικά µε τα
αιτήµατα των Οµοσπονδιών Επαγγελµατιών Βιοτεχνών ∆υτικής και
Κεντρικής Μακεδονίας, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Το ∆.Σ. του ΤΕΒΕ, στη Συνεδρίασή του της 22.9.98 αποφάσισε
για την καταβολή αποζηµίωσης 100.000 δρχ. στους συνταξιούχους
ΤΕΒΕ των Νοµών Φλώρινας, Ηµαθίας, Λάρισας, Τρικάλων και
Καστοριάς που επλήγησαν από τους σεισµούς της 15ης Μαίου
1995, η οποία πρόκειται να προωθηθεί στο Υπουργείο µας για την
υπογραφή της σχετικής απόφασης.
'Οσον αφορά τη µείωση του ποσοστού των προσαυξήσεων που
επιβάλλουν οι Ασφαλιστικοί Οργανισµοί σε περίπτωση
εκπρόθεσµης καταβολής ασφαλιστικών εισφορών προς αυτούς,
σας πληροφορούµε ότι το θέµα απασχολεί το Υπουργείο µας και
ελπίζουµε να καταλήξουµε σύντοµα στις σχετικές αποφάσεις.
2. Το αίτηµα της αύξησης των συντάξεων στο 80% του
ηµεροµισθίου του ανειδίκευτου εργάτη, σας γνωρίζουµε ότι δεν είναι
δυνατόν να ικανοποιηθεί.
Οι αυξήσεις των συντάξεων των συνταξιούχων όλων των
ασφαλιστικών οργανισµών κινούνται µέσα στα πλαίσια της
εισοδηµατικής πολιτικής.
Στους χαµηλοσυνταξιούχους µε τις µεγαλύτερες ανάγκες χορηγείται
το Επίδοµα Κοινωνικής Αλληλεγγύης Συνταξιούχων (ΕΚΑΣ), το
οποίο καθιερώθηκε µε τις διατάξεις του άρθρου 20 του ν.2434/96
ενώ µε τις διατάξεις του άρ.24 του ν.2556/97 επεκτείνεται η
δυνατότητα χορήγησής του σε συνταξιούχους µικρότερης ηλικίας
και αναπροσαρµόζονται τα ποσά των εισοδηµατικών κριτηρίων για
το έτος 1998.
Επιπλέον, όπως εξαγγέλθηκε πρόσφατα από τον κ.Πρωθυπουργό,
το ανωτέρω επίδοµα αυξάνεται από 1.1.99 κατά ποσοστό 50%.
3. Τέλος, η µεταφορά των συνταξιούχων του ΤΕΒΕ από την
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη του ΙΚΑ στο φυσικό τους φορέα, θα
εξετασθεί από τη ∆ιοίκηση του νέου φορέα όταν η ανάπτυξη της
υποδοµής και των υπηρεσιών του δώσουν τη δυνατότητα
επαναφοράς, για την οποία το ΙΚΑ δεν έχει αντίρρηση.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

9. Στην µε αριθµό 15/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµ.4861Β/ 14-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 15 που κατατέθηκε στις 15-
7-98 από τους Βουλευτές κυρίους Νίκο Γκατζή και Αχιλλέα
Κανταρτζή σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την υπ' αριθµ. 11865/19-5-92 Κοινή Απόφαση των Υπουργών
ΠΕΧΩ∆Ε και Ανάπτυξης εγκρίθηκαν περιβαλλοντικοί όροι, για
λατοµείο ασβεστολίθου, σε έκταση 869.405 τ.µ. στη θέση "'Αλλη
Μεριά" εταιρείας "ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ".
Η εκµεταλλεύτρια εταιρεία το 1996 κατέθεσε στη ∆/νση

Περιβαλλοντικού Σχεδιασµού του ΥΠΕΧΩ∆Ε νέα Μελέτη
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ) που αφορούσε εκµετάλλευση
αδρανών υλικών (ασβεστολίθου) στην ίδια έκταση µε στόχο την
παράταση της άδειας εκµετάλλευσης που εκδίδεται από τα αρµόδια
όργανα της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Μαγνησίας µετά και την
Απόφαση 'Εγκρισης Περιβαλλοντικών 'Ορων.
Αντίγραφο της Μ.Π.Ε. διαβιβάστηκε στο Νοµαρχιακό Συµβούλιο και
στο Τµήµα Πολεοδοµίας και Περιβάλλοντος του Νοµού Μαγνησίας
σύµφωνα µε τις διατάξεις της ΚΥΑ 75308/55127/90 (ΦΕΚ 691/Β/2-
11-90) "Περί καθορισµού τρόπου ενηµέρωσης των πολιτών και
φορέων εκπροσώπησής τους για το περιεχόµενο της Μελέτης
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ) των έργων και
δραστηριοτήτων σύµφωνα µε την παρ.2 του άρθρου 5 του
ν.1650/86".
Μέχρι την 1-10-97 καµία απάντηση δεν εστάλει στην παραπάνω
Υπηρεσία µας από το Νοµαρχιακό Συµβούλιο ή το ΤΠ και ΠΕ του
νοµού, µε αποτέλεσµα να θεωρηθεί θετική η γνωµοδότησή του,
σύµφωνα µε την παρ.9 του άρθρου 4 του ν.1650/86. Στη συνέχεια
µε την υπ'αριθµ.43530/7-11-97 ΚΥΑ εγκρίθηκαν οι περιβαλλοντικοί
όροι.
Τέλος σηµειώνεται ότι οι Μελέτες Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων για
λατοµεία αδρανών υλικών κατατίθενται στη ∆/νση Περιβαλλοντικού
Σχεδιασµού του ΥΠΕΧΩ∆Ε. Από τα στοιχεία που υπάρχουν στην
Υπηρεσία µας, δεν έχει κατατεθεί νέα µελέτη για τη θέση αυτή,
γεγονός που σε κάθε περίπτωση απαιτείται να γίνει πριν από τη
λήξη της ΚΥΑ 'Εγκρισης Περιβαλλοντικών 'Ορων την 31-12-2004, ή
της αντίστοιχης άδειας εκµετάλλευσης. Η υλοποίηση των
περιβαλλοντικών όρων είναι υποχρέωση της εταιρείας και ο έλεγχός
τους µπορεί να γίνει τόσο από τις Νοµαρχιακές Υπηρεσίες, όσο και
από τις Κεντρικές.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

10. Στις µε αριθµό 2050/4-9-98 και 2174/11-9-98 ερωτήσεις δόθηκε
µε το υπ' αριθµ.1730/22-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις µε αριθµούς 2050/4-9-98 και 2174/11-9-98
ερωτήσεις τα ΠΑΒ 6684/8-9-1998, 6716 και 6721/9-9-98 εγγράφου
σας: α) στη διαµαρτυρία του Συνδέσµου Συνταξιούχων
Σιδηροδροµικών Θεσσαλίας που κατατέθηκε στη Βουλή από τους
Βουλευτές κυρίους Ροδούλα Ζήση, Αθαν. Νάκο και Αλέξανδρο
Βούλγαρη που µας διαβιβάστηκε από το Υπουργείο Υγείας και
Πρόνοιας µε τα 334 και 335/11-9-98 έγγραφα και β)στις ερωτήσεις
2050/4-9-98 και 2174/11-9-98 που κατέθεσαν στη Βουλή οι
Βουλευτές κυρίους Νίκος Γκατζής, Βαγγέλης Μπούτας και Λευτέρης
Παπανικολάου, σχετικά µε τη διαδικασία καταβολής των
ιατροφαρµακευτικών δαπανών στους ασφαλισµένους του ΤΑΠ-
ΟΣΕ, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το ∆.Σ. του ΤΑΠ-ΟΣΕ προκειµένου να αντιµετωπίσει το συνεχώς
διογκούµενο έλλειµµα του Ταµείου, προέβη στη λήψη άµεσων
µέτρων ελέγχου των δαπανών, χωρίς βεβαίως να θίξει την ποιότητα
των παρεχόµενων υπηρεσιών προς τους ασφαλισµένους του.
'Ενα από τα µέτρα που λήφθηκαν προς την κατεύθυνση αυτή είναι
και η αυστηρή εφαρµογή των διατάξεων του Κανονισµού του, που
αφορούν την ιατρική περίθαλψη και την επιστροφή των δαπανών
στους πραγµατικούς δικαιούχους µετά από έλεγχο του βιβλιαρίου
ασθενείας.
Μέχρι σήµερα στους ασφαλισµένους που διέµεναν στην επαρχία η
επιστροφή των ιατρικών, οδοντιατρικών κλπ. δαπανών γινόταν από
τον εργοδότη δηλ.τον ΟΣΕ µέσω του δικτύου του.
Το ∆.Σ. του ΤΑΠ-ΟΣΕ αποφάσισε οι δαπάνες αυτές να
διαβιβάζονται στο Ταµείο όπου θα γίνεται ο έλεγχος των σχετικών
δικαιολογητικών και η κοστολόγησή τους, σύµφωνα µε τον
Κανονισµό του. Το Ταµείο εφόσον καταβάλλει δαπάνες έχει και
αρµοδιότητα να τις ελέγχει.
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Μέσω του δικτύου του ΟΣΕ επιστρέφεται πλέον στους
ασφαλισµένους µόνον το αντίτιµο των ιατρικών επισκέψεων.
Επίσης σας πληροφορούµε ότι δεν έχει γίνει διακοπή σύµβασης µε
κανέναν Φαρµακευτικό Σύλλογο.
'Οσον αφορά το θέµα της παροχής λουτροθεραπείας από το ΤΑΠ-
ΟΣΕ στους ασφαλισµένους του, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του
Ταµείου αποφάσισε για το έτος 1998 να χορηγήσει το επίδοµα
λουτροθεραπείας στους ασφαλισµένους του που οι Ειδικές
Υγειονοµικές Επιτροπές του ΟΣΕ θα αποφανθούν θετικά περί της
αναγκαιότητας της εν λόγω παροχής, αιτιολογώντας πλήρως τις
αποφάσεις τους σύµφωνα µε τις διατάξεις του Kανονισµού του
Ταµείου.
Τέλος, σας κάνουµε γνωστό ότι το οικονοµικό πρόβληµα του ΤΑΠ-
ΟΣΕ παρά τα παραπάνω µέτρα είναι σοβαρό και ήδη η Γ.Γ.Κ.Α.
έχει ζητήσει προτάσεις από το ∆.Σ. προκειµένου να βρεθούν, όσο
το δυνατόν συντοµότερα, οι ενδεδειγµένες λύσεις.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ".

11. Στις µε αριθµό 2584 έως και 2613/28-9-98, 2648 έως και
2680/29-9-98, 2702 έως και 2734/30-9-98 ερωτήσεις δόθηκε µε το
υπ' αριθµ. 5177Β/13-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 2584 έως και 2613/28-9-98, 2648 έως
και 2680/29-9-98, 2702 έως και 2734/30-9-98 που κατατέθηκαν από
το Βουλευτή κ.Ηλία Βεζδρεβάνη σας πληροφορούµε ότι το
ΥΠΕΧΩ∆Ε στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων του δια της ∆/νσης
Ειδικών 'Εργων Αναβάθµισης Περιοχών θα εξετάσει τη δυνατότητα
ένταξης των σχετικών αιτηµάτων, στο πρόγραµµα εκτέλεσης έργων
ανάπλασης κοινοχρήστων χώρων, σε συνδυασµό µε τη διασφάλιση
των σχετικών πόρων.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

12. Στην µε αριθµό 2630/28-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5175Β/ 28-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2630 που κατατέθηκε στις
28-9-98 από το Βουλευτή κ. Ευάγγελο Αποστόλου σας γνωρίζουµε
τα εξής:
Ο υγρότοπος της λίµνης ∆ύστου δεν περιλήφθηκε στον
επιστηµονικό κατάλογο του προγράµµατος "ΚΑΤΑΓΡΑΦΗ
ΑΝΑΓΝΩΡΙΣΗ ΕΚΤΙΜΗΣΗ ΚΑΙ ΧΑΡΤΟΓΡΑΦΗΣΗ ΤΩΝ ΤΥΠΩΝ
ΟΙΚΟΤΟΠΩΝ ΤΗΣ ΧΛΩΡΙ∆ΑΣ ΚΑΙ ΤΗΣ ΠΑΝΙ∆ΑΣ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑ∆Α"
(Οδηγία 92/43/ΕΟΚ Natura 2000) που ανατέθηκε από την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση και εκτελέστηκε από επιστηµονικούς φορείς της
χώρας, µε το συντονισµό του Ελληνικού Κέντρου Βιοτόπων
Υγροτόπων (ΕΚΒΥ) -Μουσείο Γουλανδρή Φυσικής Ιστορίας (ΜΓΦΙ).
Ως εκ τούτου, δεν περιλήφθηκε και στον εθνικό κατάλογο των εν
λόγω προστατευόµενων περιοχών.
Ο επιστηµονικός κατάλογος ΕΚΒΥ περιλαµβάνει τις περιοχές που
πληρούν τα κριτήρια της Οδηγίας 92/43/ΕΟΚ, όπως αυτά
αναφέρονται στα Παραρτήµατα της Οδηγίας. Τα κριτήρια αυτά είναι
επιστηµονικά και η εφαρµογή τους βασίζεται σε ειδικές γνώσεις για
τα είδη χλωρίδας και πανίδας και για τις φυτοκοινωνίες σε κάθε
περιοχή.
Σηµειώνεται όµως, ότι η εν λόγω περιοχή έχει εθνικό ενδιαφέρον για
τη διατήρηση και προστασία της φύσης και υπάρχει στην
"Απογραφή των ελληνικών υγροτόπων ως φυσικών πόρων"
(πρόγραµµα ΕΚΒΥ), έχει δε συµπεριληφθεί και στην αναγνώριση
σηµαντικών περιοχών για τα πουλιά (ΙΒΑ). Για το λόγο αυτό
άλλωστε προστατεύεται µε το π.δ. 60/1990 (ΦΕΚ 60/∆/90) µε το
οποίο οριοθετούνται ζώνες προστασίας και καθορίζονται οι
επιτρεπτές χρήσεις και δραστηριότητες.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

13. Στην µε αριθµό 2104/9-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθ.
5062Β/ 29-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2104 που κατατέθηκε στις 9-
9-98 από το Βουλευτή κ. Λευτέρη Παπανικολάου, σας γνωρίζουµε
τα εξής:
Το ΥΠΕΧΩ∆Ε χρηµατοδοτεί από το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα
Περιβάλλον το ∆ήµο Καλαµάτας για το εργοστάσιο µηχανικής
διαλογής και παραγωγής εδαφοβελτιωτικού υλικού (compost) µε το
ποσό του 1.464.000.000 δρχ.
Το έργο αυτό, που είναι πιλοτικό, αποτελεί έναν από τους
εναλλακτικούς τρόπους διαχείρισης των απορριµµάτων που
συνδυάζει την ανακύκλωση, την αξιοποίηση και την παραγωγή
άλλων προϊόντων και χρήσιµων υλικών.
Ορισµένα προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί κατά τη
δοκιµαστική του λειτουργία αντιµετωπίζονται µε τη λήψη των
απαραίτητων συµπληρωµατικών µέτρων στο πλαίσιο της
προαναφερθείσας χρηµατοδότησης.
Τέλος, σας ενηµερώνουµε ότι η άδεια λειτουργίας ανήκει στην
αρµοδιότητα των υπηρεσιών της οικείας Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

14. Στην µε αριθµό 2389/17-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5094Β/ 5-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2389 που κατατέθηκε στις
17-9-98 από το Βουλευτή κ. Αναστάσιο Καραµάριο σας γνωρίζουµε
τα εξής:
Το Κτηµατολόγιο ∆ωδεκανήσου (Ρόδου, Κω και τµήµατος της
Λέρου) θεσπίστηκε µε το υπ' αριθµ. 132/1-9-1929 ∆ιάταγµα του
τότε Ιταλού Κυβερνήτη (Κτηµατολογικός Κανονισµός
∆ωδεκανήσου), το οποίο διατηρήθηκε σε ισχύ µε το άρθρο 8 του
ν.510/1947 και µετά την ενσωµάτωση της ∆ωδεκανήσου στην
Ελλάδα. Ως πρότυπο για τη δηµιουργία του Κτηµατολογίου
∆ωδεκανήσου χρησίµευσε το λεγόµενο κεντροευρωπαϊκό µοντέλο,
δηλαδή η νοµοθεσία για τα κτηµατολόγια που ισχύουν στη
Γερµανία, Αυστρία, Ελβετία. Το ίδιο αυτό πρότυπο ετέθη ως βάση
και για τη σύνταξη του σχεδίου για το Εθνικό Κτηµατολόγιο.
Το Κτηµατολόγιο ∆ωδεκανήσου εµφανίζει ατέλειες όχι σε επίπεδο
θεσµικό, αλλά κυρίως σε επίπεδο λειτουργίας ορισµένων
υπηρεσιών. Παρουσιάζονται ειδικότερα ελλείψεις αφενός στην
αναγκαία στελέχωση για την τήρηση των κτηµατολογικών χαρτών
και διαγραµµάτων και αφετέρου στον σύγχρονο τεχνολογικό
εξοπλισµό. Η κάλυψη των αναγκών αυτών εµφανίζεται επιτακτική.
Από την άλλη µεριά όµως, η αξιοποίηση της τεράστιας εµπειρίας
από τη λειτουργία του συστήµατος Κτηµατολογίου στη Ρόδο και
στην Κω εκτιµάται ότι θα είναι ιδιαίτερα χρήσιµη και για την
εφαρµογή των διατάξεων για το Εθνικό Κτηµατολόγιο.
'Οσον αφορά στην ένταξη του Κτηµατολογίου ∆ωδεκανήσου στο
Εθνικό Κτηµατολόγιο, την οποία προβλέπει ήδη η παράγραφος 7
του άρθρου 14 του ν.2308/95 όωπς µας ενηµέρωσε ο ΟΚΧΕ µε
απόφασή του που πάρθηκε στις 28-7-1995 συγκρότησε ευρεία
επιτροπή που αποτελείται από 17 µέλη προερχόµενα από
υπηρεσιακούς και άλλους παράγοντες της Ρόδου, της Κω και του
οργανισµού ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟΥ.
'Ηδη η επιτροπή βρίσκεται στο τελευταίο στάδιο εκπόνησης του
πορίσµατός της σχετικά µε το σχεδιασµό, τις προδιαγραφές και τον
τρόπο ένταξης του Κτηµατολογίου ∆ωδεκανήσου στο Εθνικό
Κτηµατολόγιο.
Οι προτάσεις της παραπάνω επιτροπής θα παρουσιαστούν σε
ηµερίδα που διοργανώνεται στη Ρόδο µε συµµετοχή του Τ.Ε.Ε. και
του ∆ικηγορικού Συλλόγου ∆ωδεκανήσου.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"
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15. Στην µε αριθµό 2246/16-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5089Β/ 5-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2246 που κατατέθηκε στις 16-9-98 από
το Βουλευτή κ. Γεώργιο Τρυφωνίδη σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η χώρα µας προκειµένου να συµβάλει στην προσπάθεια για µείωση
των εκποµπών των ουσιών που καταστρέφουν τη στιβάδα του
όζοντος εφαρµόζει τα µέτρα που υιοθετήθηκαν µε το Πρωτόκολλο
του Μόντρεαλ και τις τροποποιήσεις του. 'Εχει κυρώσει τη ∆ιεθνή
Σύµβαση της Βιέννης του 1985 για την προστασία της στιβάδας του
όζοντος µε το ν. 1818/1998, το Πρωτόκολλο του Μόντρεαλ του
1987 για τις ουσίες που καστρέφουν τη στιβάδα του όζοντος µε τον
αυτό νόµο καθώς και τις τροποποιήσεις του Πρωτοκόλλου, του
Λονδίνου (ν. 2110/1992) και της Κοπεγχάγης (ν. 2262/94).
Επίσης, εφαρµόζει τις διατάξεις του Κανονισµού 3093/94 της ΕΕ
σχετικά µε τις ουσίες που καταστρέφουν τη στιβάδα του όζοντος.
Το ΥΠΕΧΩ∆Ε ενηµερώνει, και συντονίζει όλους τους
εµπλεκόµενους φορείς σχετικά µε τις υποχρεώσεις και τα µέτρα
που πρέπει να ληφθούν σύµφωνα µε τις διατάξεις του
Πρωτοκόλλου και του Κανονισµού της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

16. Στην µε αριθµό 2615/28-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
35597/21-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2615/28-9-8-98 ερώτησης που
κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Μ.
Κεφαλογιάννη σας γνωρίζουµε τα εξής:
Βασική αρµοδιότητα του ΥΠΕΘΟ είναι η κατανοµή των ετήσιων
πιστώσεων του προϋπολογισµού ∆ηµ.Επενδύσεων στους
επιµέρους Φορείς (Υπουργεία κλπ.) και η έγκριση της ένταξης των
έργων µε τα οικονοµικά τους στοιχεία στο Πρόγραµµα ∆ηµ.
Επενδύσεων, ύστερα από πρόταση των παραπάνω φορέων.
Τα Εθνικά Προγράµµατα καταρτίζονται από τους καθ' ύλην
αρµόδιους Κεντρικούς Φορείς, χωρίς την παρέµβαση του ΥΠΕΘΟ.
Η αξιολόγηση και ιεράρχηση των αναγκών, ο προγραµµατισµός
συγκεκριµένων έργων, καθώς και η δηµοπράτηση, ανάθεση,
εκτέλεση και παρακολούθηση εµπίπτει στην αρµοδιότητα των
αρµοδίων Υπουργείων-Φορέων.
Συνεπώς αρµόδια για την κατάθεση των σχετικών εγγράφων και
παροχή κάθε στοιχείου για τα έργα Εθνικού επιπέδου που
περιλαµβάνονται στην παραπάνω ερώτηση καθώς και για
προγραµµατισµό αναπτυξιακών παρεµβάσεων στο νοµό είναι τα
ερωτώµενα επίσης Υπουργεία Εθνικής 'Αµυνας, ΠΕΧΩ∆Ε,
Γεωργίας, ∆ικαιοσύνης, Υγείας-Πρόνοιας, Πολιτισµού, Εµπορικής
Ναυτιλίας και Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Για τυχόν έργα Νοµαρχιακού επιπέδου αρµόδιο να απαντήσει είναι
το Υπουργείο Εσωτερικών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης
εποπτεύουσα αρχή των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, προς το

οποίο κοινοποιούµε την παραπάνω ερώτηση.
Ο Υφυπουργός

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ")
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θα σας ανακοινώσω το δελτίο των επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 14 Ιανουαρίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 4
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 397/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό Υγείας
και Πρόνοιας, σχετικά µε την καταστροφή αποθηκευµένων
φαρµάκων λόγω λήξης της ηµεροµηνίας χρήσης, τη διερεύνηση του
θέµατος κλπ.
2. Η µε αριθµό 403/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς την Υπουργό Ανάπτυξης σχετικά µε τη µετατροπή του
Ελληνικού Οργανισµού Τουρισµού (ΕΟΤ) σε ανώνυµη εταιρεία, τη
διασφάλιση του δηµόσιου χαρακτήρα του κλπ.
3. Η µε αριθµό 400/11-1-1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου
Αποστόλου προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την εφαρµογή
των κανονισµών της Κοινής Οργάνωσης Αγοράς για το λάδι κλπ.
4. Η µε αριθµό 394/11-1-1999 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη -
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση αναγνώρισης από το
∆ΙΚΑΤΣΑ (∆ιαπανεπιστηµιακό Κέντρο Αναγνώρισης Τίτλων
Σπουδών της Αλλοδαπής) πτυχίων ιατρικής, χωρών εκτός της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
B. EΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 4
Καν.Βουλής)
1. H µε αριθµό 390/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παρθένας Φουντουκίδου προς τους
Υπουργούς Γεωργίας, Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων,
σχετικά µε την παράταση της προθεσµίας καταβολής των
ασφαλιστικών εισφορών από τους αγρότες.
2. Η µε αριθµό 404/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ορέστη Κολοζώφ προς τον
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε τη λήψη των
αναγκαίων µέτρων για την οµαλή λειτουργία της Ολυµπιακής
Αεροπορίας κλπ.
3. Η µε αριθµό 401/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τις διαδικασίες αποσπάσεων των εκπαιδευτικών κλπ.
4. Η µε αριθµό 392/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ.Ιωάννη Αράπη προς την
Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τη µετάταξη των απολυθέντων της
Πειραϊκής-Πατραϊκής, την καταβολή αποζηµιώσεων κλπ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 398/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Λεωνίδα
Τζανή προς τον Υφυπουργό Πολιτισµού (Αρµόδιο για θέµατα
Αθλητισµού), σχετικά µε τη µετατροπή του Εθνικού Σταδίου Νέας
Ιωνίας Βόλου σε Περιφερειακό Πανθεσσαλικό Στάδιο κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τζανή έχει ως εξής:
"Η ανάληψη της διοργάνωσης των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004
από τη χώρα µας αποτελεί ασφαλώς ιστορικό ορόσηµο για τον
αθλητισµό και τον πολιτισµό της πατρίδας µας.
Αποτελεί ταυτόχρονα και µεγάλη πρόκληση για την Ελλάδα, ώστε
να αποδείξει τη δυνατότητά της να ανταποκριθεί σε υψηλού
επιπέδου διεθνείς διοργανώσεις και κατ'επέκταση και την ικανότητά
της να είναι συνεπής προς τις προσδοκίες του ελληνικού λαού.
Το 1999 πρέπει να είναι το έτος της εκκίνησης της µεγάλης αυτής
εθνικής προσπάθειας. Αυτό σηµαίνει ότι επιβάλλεται να ξεκινήσει η
διαδικασία εκτέλεσης των έργων που περιλαµβάνονται στο σχετικό
φάκελο της υποψηφιότητας της χώρας µας για την ανάληψη των
Ολυµπιακών Αγώνων του 2004.
Μεταξύ αυτών των έργων που περιλαµβάνονται στο σχετικό φάκελο
είναι και το Εθνικό Στάδιο Νέας Ιωνίας Βόλου, που σύµφωνα µε τα
όσα ο αρµόδιος Υφυπουργός Αθλητισµού έχει δηλώσει θα
µετατραπεί σε Περιφερειακό Πανθεσσαλικό Στάδιο και στο οποίο
πρόκειται να διεξαχθούν προκριµατικοί αγώνες ποδοσφαίρου των
Ολυµπιακών Αγώνων του 2004.
Η ανάγκη έγκαιρης εκτέλεσης και παράδοσης αυτού του έργου
επιβάλλει την εντός του 1999 απόκτηση όλων των αναγκαίων, πλην
των ήδη αποκτηµένων, εκτάσεων του Εθνικού Σταδίου.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Ποιες είναι οι προβλέψεις του Υπουργείου Αθλητισµού και ποιοι
οι προβλεπόµενοι πόροι για την απόκτηση, µε αγορά ή
απαλλοτρίωση, των αναγκαίων για τη συνέχιση και αποπεράτωση
του Εθνικού Σταδίου Νέας Ιωνίας Βόλου εκτάσεων;
2. Πότε προβλέπεται ότι θα γίνει η µετατροπή του Εθνικού Σταδίου
Νέας Ιωνίας Βόλου σε Περιφερειακό Πανθεσσαλικό Στάδιο;".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
η ∆ιεθνής Ολυµπιακή Επιτροπή και ιδιαίτερα ο Πρόεδρός της, ο
Χουάν Αντόνιο Σάµαρανγκ, δείχνουν ένα ιδιαίτερο ενδιαφέρον για
την αναβάθµιση της παρουσίας των εθνικών ποδοσφαιρικών
συγκροτηµάτων στους Ολυµπιακούς Αγώνες. 'Ηδη στους
Ολυµπιακούς Αγώνες του Σίδνεϋ τα εθνικά συγκροτήµατα θα
εµφανιστούν και µε πέντε επαγγελµατίες. Αυτό σηµαίνει ότι οι
Ολυµπιακοί Αγώνες του 2004 θα έχουν ένα µεγάλο ενδιαφέρον και
για το ποδόσφαιρο.
Η Νέα Ιωνία του Βόλου επελέγη κατά τις διαδικασίες συγκρότησης
του φακέλου ως ο χώρος που θα γίνει το Πανθεσσαλικό Ολυµπιακό
Στάδιο, προκειµένου εκεί να εξελιχθεί ένας προκριµατικός όµιλος
ποδοσφαίρου το 2004.
Κάναµε προσπάθεια τα τελευταία χρόνια από τα γλίσχρα ταµεία της
Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού για να αποκτήσουµε τους
αναγκαίους χώρους. ∆υστυχώς αποκτήθηκε µικρό µέρος της
έκτασης µε τη βοήθεια και τη συνδροµή του αγαπητού συναδέλφου
του κ. Λεωνίδα Τζανή και του ∆ηµάρχου Νέας Ιωνίας Βόλου. 'Οµως
για να ολοκληρωθεί η απαλλοτρίωση των απαιτουµένων εκτάσεων
χρειαζόµαστε περίπου ακόµα εννιακόσια εκατοµµύρια
(900.000.000) δραχµές.
'Οπως µας έχει ενηµερώσει ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας, ο
κ. Πάχτας, υπάρχει κωδικός για το 1999, σύµφωνα µε τον οποίο
περίπου δεκαοκτώ δισεκατοµµύρια (18.000.000.000) δραχµές θα
διατεθούν για όλες τις αναγκαίες απαλλοτριώσεις εκτάσεων για τα

ολυµπιακά αθλητικά έργα. 'Ετσι µέσα στο 1999 µε διαδικασίες
κατεπείγουσες που ήδη έχουν αρχίσει, θα ολοκληρωθούν οι τυπικές
διαδικασίες των απαλλοτριώσεων, πιστεύω ότι θα έχουµε
προχωρήσει στην απαλλοτρίωση. Γιατί έρχεται προς συζήτηση ένα
νοµοσχέδιο που θα το συζητήσουµε και µε την Αντιπολίτευση,
σχετικά µε τις διαδικασίες τις κατεπείγουσες διαδικασίες,
προκειµένου να περιέλθουν στην κυριότητά µας οι αναγκαίες
εκτάσεις, για να έχουµε τελικά τη δυνατότητα πολύ γρήγορα να
προχωρήσουµε στα αναγκαία έργα.
'Οπως µε έχουν διαβεβαιώσει οι υπηρεσίες της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού το Φεβρουάριο ή στις αρχές Μαρτίου του
1999 θα προκηρυχθεί µελέτη για το Πανθεσσαλικό Στάδιο. Βεβαίως
θα είχε προκηρυχθεί αν είχαµε λάβει από την Παγκόσµια
Οµοσπονδία Ποδοσφαίρου τις προδιαγραφές για το κτιριολογικό
πρόγραµµα προδιαγραφές τις οποίες αναµένουµε. Πιστεύουµε ότι
το έργο θα δηµοπρατηθεί το 2000, ελπίζοντας ότι το 2002 θα είναι
σε χρήση.
'Οσον αφορά το ερώτηµά σας, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, για το
πότε θα έχουµε το Πανθεσσαλικό Στάδιο και τυπικά πλέον ως
Εθνικής Εµβέλειας Αθλητικό Ολυµπιακό Κέντρο, θέλω να σας
ενηµερώσω ότι ήδη έχει δηµοσιευτεί στην Εφηµερίδα της
Κυβέρνησης ο χαρακτηρισµός αυτού του Σταδίου ως εθνικής
εµβέλειας Ολυµπιακού Κέντρου και βεβαίως στη συνέχεια, µέσα
στο έτος, θα προχωρήσουµε στην κατάργηση του υφισταµένου
νοµικού προσώπου και την ενσωµάτωσή του στο νέο νοµικό
πρόσωπο που είναι Ολυµπιακό και για το οποίο υπάρχει χρονική
δέσµευση ότι µέχρι το τέλος του 2002 θα είναι σε λειτουργία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τζανής έχει το
λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να ευχαριστήσω τον
κύριο Υπουργό για τη σαφή απάντησή του και για τη διευκρίνιση
πρώτα απ'όλα ότι δεν είναι αληθείς ορισµένες διαρρέουσες
τεχνµέντως φήµες ότι κινδυνεύει το Στάδιο της Νέας Ιωνίας να
βρεθεί εκτός των έργων της Ολυµπιάδας.
Το πρώτο, λοιπόν, που κρατώ ως βέβαιο είναι ότι το στάδιο Νέας
Ιωνίας µετατρέπεται µέσα στο 1999 σε Περιφερειακό Πανθεσσαλικό
Αθλητικό Κέντρο, το οποίο φυσικά, κύριε Υπουργέ, υποθέτω ότι θα
είναι αρµοδιότητας του Υπουργείου Αθλητισµού και κανενός άλλου.
Το δεύτερο που επίσης κρατώ είναι ότι µέσα στο Φεβρουάριο του
1999 θα έχουµε τη δηµοπράτηση της µελέτης του έργου αυτού.
Επίσης, εκείνο που κρατώ είναι ότι υπάρχουν κονδύλια, σύµφωνα
µε διαβεβαίωση του Υπουργού Οικονοµικών, δεκαοκτώ
δισεκατοµµυρίων (18.000.000.000) δραχµών, από τα οποία
περίπου τα εννιακόσια εκατοµµύρια (900.000.000) δραχµές θα
απαιτηθούν για την πραγµατοποίηση των απαλλοτριώσεων.
Με ενδιαφέρον άκουσα, κύριε Υπουργέ, αυτό που είπατε, ότι
δηλαδή οδηγείσθε σε βελτίωση του ισχύοντος νοµοθετικού
πλαισίου, διότι µε βάση τις υπάρχουσες διαδικασίες οι
απαλλοτριώσεις θα κρατήσουν πολύ χρόνο, τόσο ώστε να
παρεµποδιστεί τελικά η εκτέλεση των έργων.
Θέλω επίσης να σηµειώσω, κύριε Πρόεδρε, την καθοριστική
συµµετοχή του Υπουργού Αθλητισµού -καµιά φορά πρέπει να
ακούγονται και αυτά- στην ένταξη του Εθνικού Σταδίου Νέας Ιωνίας
Βόλου στο φάκελο της υποψηφιότητας της χώρας µας για την
Ολυµπιάδα του 2004. Επίσης θέλω να υποβάλω την πρόταση στον
αξιότιµο κύριο Υπουργό, από τη στιγµή που το Εθνικό Αθλητικό
Κέντρο Νέας Ιωνίας θα µετατραπεί σε περιφερειακό, να
αντιµετωπίσει το ενδεχόµενο της προεδροποίησης ενός
σηµαίνοντος προσώπου του αθλητισµού, της τοποθέτησης δηλαδή
ως Προέδρου είτε της 'Ολγας Βασδέκη, η οποία είναι γεννηµένη στη
Νέα Ιωνία του Βόλου, είτε του αδελφού της του Σπύρου Βασδέκη,
που τιµούν τα χρώµατα του ελληνικού αθλητισµού σήµερα.
Αυτό είναι µετέπειτα ζήτηµα, αλλά πιστεύω ότι είναι µία πρόταση,
που καλό είναι να την έχετε υπόψη σας από τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
εγώ θέλω, επαναλαµβάνοντας την αρχική µου τοποθέτηση,να
διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο ότι το ολυµπιακών
προδιαγραφών Πανθεσσαλικό Στάδιο Βόλου θα ολοκληρωθεί µέσα
στο χρονοδιάγραµµα το οποίο ήδη αναφέρθηκε.
Η λογική του να υπάρχουν έξι µεγάλα περιφερειακά ολυµπιακών
προδιαγραφών και δυνατοτήτων αθλητικά κέντρα, συνδέεται µε την
ανάγκη ο ελληνικός αθλητισµός µετά το 2004 κυρίως να έχει τα
κέντρα αναφοράς και ανάπτυξής του. 'Ετσι, θα έχουµε το
πανηπειρωτικό, που ήδη εξελίσσεται στην Ανατολή Ιωαννίνων, θα
έχουµε το πανθεσσαλικό, θα έχουµε το παγκρήτιο. Εκεί υπάρχει
ένα πρόβληµα, το οµολογούµε. ∆υστυχώς, ο σχεδιασµός, που έχει
γίνει από το 1988, είναι ένας σχεδιασµός πάρα πολύ άσχηµος. Θα
υπάρχει και το πανθρακικό, θα υπάρχει και το παµπελοποννησιακό,
που θα είναι κέντρα δυνατοτήτων Ολυµπιακών Αγώνων και
εµβέλειας εθνικής. 'Εχουµε ζητήσει ήδη από το Σ.τ.Ε. αυτά τα
κέντρα να διοικούνται από διοικήσεις που θα έχουν άµεση σχέση µε
τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, για να είναι λυµένα τα θέµατα
στελέχωσής τους και τα θέµατα χρηµατοδότησής τους.
Εύχοµαι η Παγκόσµια Οµοσπονδία Ποδοσφαίρου να πάρει τη
µεγάλη απόφαση, ούτως ώστε στους Ολυµπιακούς Αγώνες του
2004 να µη µετέχουν µόνο πέντε επαγγελµατίες στους αγώνες
ποδοσφαίρου στα εθνικά συγκροτήµατα, αλλά να είναι πάνω από
πέντε, να είναι επτά, και να έχουµε έτσι τη δυνατότητα να δούµε
στην Ελλάδα, στα πλαίσια των Ολυµπιακών του 2004, και ένα
πραγνατικό Μουντιάλ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 396/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµητρίου Σιούφα προς τον Υπουργό Υγείας και
Πρόνοιας, σχετικά µε την ίδρυση και λειτουργία του νέου
Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Θεσσαλίας.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σιούφα είναι η ακόλουθη:
"Καλείται ο Υπουργός να ενηµερώσει την Εθνική Αντιπροσωπεία,
αν εξακολουθεί να ισχύει η απόφαση ίδρυσης και λειτουργίας του
Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Θεσσαλίας µε έδρα τη Λάρισα.
Με την απόφαση αυτή δροµολογήθηκε η κατασκευή του
νοσοκοµείου για να καλύπτει τις ανάγκες της Περιφέρειας
Θεσσαλίας και όχι µόνο σε υπηρεσίες υγείας τρίτου βαθµού καθώς
και η εκπαίδευση των φοιτητών της Ιατρικής του εκεί
πανεπιστηµίου.
Η κατασκευή του νοσοκοµείου ολοκληρώθηκε εδώ και ένα χρόνο
και ακόµη δεν άρχισε να λειτουργεί.
Σύγχυση γι'αυτό το θέµα δηµιούργησαν και οι δηλώσεις του
Υφυπουργού Υγείας κ. Φαρµάκη ότι το νοσοκοµείο δεν θα είναι
τριτοβάθµιας περίθαλψης, αλλά θα µεταφερθεί εκεί το ήδη
λειτουργούν Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Λάρισας, παρ'ότι σε αυτό
έγιναν τα τελευταία χρόνια δαπάνες πολλών δισεκατοµµυρίων για
τον εκσυγχρονισµό του.
'Ολα αυτά πρέπει να ξεκαθαριστούν άµεσα.
Κανείς δεν µπορεί να αλλάξει την κατάκτηση των κατοίκων της
Θεσσαλίας για ένα Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο.
Επίσης καλείται ο Υπουργός να γνωρίσει στην Εθνική
Αντιπροσωπεία το σχέδιο και το χρονοδιάγραµµα λειτουργίας του
νέου Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Θεσσαλίας".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Φαρµάκης έχει το λόγο για
τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, τρία είναι τα θέµατα που θέτει µε την επίκαιρη
ερώτησή του ο συνάδελφος κ. Σιούφας, όπως αυτά προκύπτουν
άλλωστε και από τις υπογραµµίσεις στο κείµενο της ερώτησης.
'Ενα θέµα αφορά τη φυσιογνωµία, το χαρακτήρα του νέου
Περιφερειακού Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου της Λάρισας,
προκειµένου να λειτουργήσει.
Το δεύτερο είναι πότε θα αρχίσει να λειτουργεί. Το χρονοδιάγραµµα
έναρξης της λειτουργίας του.
Και το τρίτο αναφέρεται στις δηλώσεις µου ότι δεν θα είναι δήθεν
τριτοβάθµιο το νέο νοσοκοµείο, αφού σε αυτό θα µεταφερθεί το

παλαιό Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο της Λάρισας.
Ως προς το χαρακτήρα και τη φυσιογνωµία του νοσοκοµείου δεν
γνωρίζω γιατί τίθεται θέµα. Και το ιδρυτικό διάταγµα του
νοσοκοµείου, το οποίο ισχύει, και ο οργανισµός του νοσοκοµείου
περιγράφουν σαφώς το χαρακτήρα του και τι θα στεγάσει αυτό. Και
αναφέρουν σαφώς ότι στο νέο Περιφερειακό Πανεπιστηµιακό
Νοσοκοµείο της Λάρισας στεγάζονται πανεπιστηµιακές κλινικές και
αντίστοιχα ή άλλα τµήµατα του ΕΣΥ.
Κανείς δεν φεύγει από αυτήν την αρχή. 'Οσοι διεκδικούν άλλα
πράγµατα, εκείνοι ζητούν αλλαγή της φυσιογνωµίας του
νοσοκοµείου. Στο άρθρο 6 του οργανισµού του νοσοκοµείου
µάλιστα αναφέρεται ότι και στο πρώτο στάδιο ανάπτυξης του
νοσοκοµείου σε κάθε τοµέα λειτουργούν πανεπιστηµιακές κλινικές,
εργαστήρια, µονάδες και τµήµατα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.
Επαναλαµβάνω ότι αυτό προβλέπεται και στο πρώτο ακόµη στάδιο,
στο αρχικό στάδιο έναρξης. Αυτό είναι το ένα θέµα.
Το άλλο θέµα έχει σχέση µε το χρονοδιάγραµµα έναρξης της
λειτουργίας του. 'Εχουν αρχίσει εδώ και πάρα πολύ καιρό όλες
εκείνες οι προπαρασκευαστικές ενέργειες, µε προκηρύξεις
προσωπικού -και του ιατρικού και του λοιπού, όχι του συνόλου
βεβαίως- και µε αποσπάσεις εµπείρων υπαλλήλων, νοσηλευτών,
νοσηλευτριών και άλλων υπαλλήλων, για την έναρξη λειτουργίας
αυτού του νοσοκοµείου.
Η Κυβέρνηση -για να κλείσω και θα επανέλθω, αν χρειαστεί, στη
δευτερολογία µου- εξετάζει µε πολλή προσοχή τις αντικειµενικές
δυνατότητες που υπάρχουν, εξετάζει όλες τις πιθανές λύσεις, τις
προτάσεις, τα αιτήµατα, τις διαµαρτυρίες και συνδιαλέγεται µε τους
ενδιαφερόµενους, µεταξύ των οποίων είναι και το Ιατρικό Τµήµα του
Θεσσαλικού Πανεπιστηµίου, που εδρεύει στη Λάρισα, µε στόχο την
απόφασή της που θα οδηγήσει στην ταχύτερη δυνατή έναρξη
λειτουργίας του νέου νοσοκοµείου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.
Ο κ. Σιούφας έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτηση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η απάντηση του κυρίου
Υπουργού δεν καθησύχασε τις αµφιβολίες που υπάρχουν γύρω
από τη φυσιογνωµία του νοσοκοµείου. Γιατί, ναι µεν αναφέρθηκε
στο ιδρυτικό προεδρικό διάταγµα, αναφέρθηκε στον κανονισµό,
αλλά άφησε ουρά, ότι συνεργάζεται και συνεννοείται και µε άλλους
φορείς και ότι εκεί µπορούν να µπουν και λοιπές υπηρεσίες του
ΕΣΥ.
Η ερώτηση, κύριε Υπουργέ, ήρθε στην Εθνική Αντιπροσωπεία, διότι
υπήρξαν δηµοσιεύµατα σε εφηµερίδες, σύµφωνα µε τα οποία
είπατε ότι δεν πρόκειται να µετατρέψετε σε "µαγαζάκια" των
καθηγητών πανεπιστηµίου το νέο νοσοκοµείο και δεν τα
διαψεύσατε. 'Ηταν και σε αθηναϊκές εφηµερίδες.
Το δεύτερο είναι ότι υπήρχε πληροφορία πως έγινε σύσκεψη υπό
τον Πρωθυπουργό στο Μέγαρο Μαξίµου µε όλους τους Βουλευτές
της Θεσσαλίας, για να µετατραπεί σε νοµαρχιακό νοσοκοµείο το
Νοσοκοµείο της Λάρισας, αλλά τελικά αυτό απετράπη, διότι υπήρξε
καθολική αντίδραση όλων των Βουλευτών από τα υπόλοιπα
διαµερίσµατα, πλην της Λαρίσης, και γι' αυτό ανεκρούσθη πρύµνα
το πιθανό σχέδιο που ενδεχοµένως υπήρχε να µεταφερθεί εκεί το
Νοσοκοµείο ∆ευτεροβάθµιας Περίθαλψης, το Νοµαρχιακό
Νοσοκοµείο της Λάρισας.
Το πανεπιστηµιακό νοσοκοµείο, που εδρεύει στη Λάρισα, ανήκει σε
ολόκληρο το θεσσαλικό λαό, ήταν κατάκτησή του, προχώρησε µε
ταχύτατους ρυθµούς, χρηµατοδοτήθηκε ως πανεπιστηµιακό
νοσοκοµείο, για να προσφέρει υπηρεσίες υγείας τρίτου βαθµού και
ταυτόχρονα εκπαίδευση των φοιτητών της ιατρικής.
Και  κανείς  δεν  µπορεί  να  το  αλλάξει,  κύριε  Πρόεδρε,  παρά
µόνο  η  Εθνική  Αντιπροσωπεία  ή  το  Υπουργικό  Συµβούλιο  και
όχι  µονοµερής  απόφαση  του  Υπουργείου  Υγείας  και  πολύ
περισσότερο  -αυτό  θα  ήταν  ιδιαίτερα  δύσκολο  για  µένα,  δεν
µπορώ  να  το  πιστέψω-  ο  παριστάµενος  Υπουργός,  επειδή
κατάγεται  από  τη  Λάρισα,  στην  περίπτωση  που  θα  ήθελε  να
σµικρύνει  µια  κατάκτηση  του  θεσσαλικού  λαού  και  από
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απόκτηµα για ολόκληρη τη Θεσσαλία να το µετατρέψει σε απόκτηµα
παροχής υπηρεσιών υγείας µόνο για το Νοµό Λαρίσης.
'Εχει την ευκαιρία ο κύριος Υπουργός -και τελειώνω µε αυτό, κύριε
Πρόεδρε- στη δευτερολογία του να ξεκαθαρίσει σαφώς το θέµα, ότι
το νοσοκοµείο είναι νοσοκοµείο πανεπιστηµιακό και ανήκει σε
ολόκληρην τη Θεσσαλία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σιούφα.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να
δευτερολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε συνάδελφε, θα έπρεπε λογικά να υπερθεµατίζω. Εσείς να
λέτε να λειτουργούν στη Λάρισα δύο νοσοκοµεία και εγώ να λέω
πέντε, διότι εγώ είµαι ο Λαρισαίος, εκεί είναι και η εκλογική µου
περιφέρεια, αλλά και η πατρίδα µου.
Είµαι υποχρεωµένος όµως να είµαι περισσότερο ρεαλιστής, πολύ
περισσότερο αφού είµαι και στο συγκεκριµένο Υπουργείο.
∆εν είναι αληθές ότι υπήρξε κάποια σύσκεψη υπό τον
Πρωθυπουργό για τη µετατροπή του τριτοβάθµιου νοσοκοµείου σε
νοµαρχιακό, γιατί, όπως γνωρίζετε, ή, έπρεπε να γνωρίζετε, ως
τέως Υπουργός Υγείας και το σηµερινό Νοσοκοµείο της Λάρισας, το
παλιό, είναι τριτοβάθµιο νοσοκοµείο. ∆εν είναι νοµαρχιακό.
∆εύτερον, επιµένετε στο αµιγώς πανεπιστηµιακό. Επιµένετε,
δηλαδή, εσείς στην αλλαγή της φυσιογνωµίας του νοσοκοµείου. Σας
διάβασα -είναι πολύ σαφές το προεδρικό διάταγµα και ο
Οργανισµός του νοσοκοµείου- τι είναι το νοσοκοµείο, τι στεγάζεται
σε αυτό και ποιοι σκοποί εξυπηρετούνται. Κάποιοι δεν θέλουν
τµήµατα του ΕΣΥ. Καλά κάνουν και δεν θέλουν. Ας µας ζητήσουν,
λοιπόν, αλλαγή του διατάγµατος. Ας µην υποκρίνονται κάτω από
άλλες προθέσεις και µε ασάφειες.
'Εχω κάνει σε χρόνο ανύποπτο -και δεν πρόκειται να τις
ανακαλέσω- πριν πάω δηλαδή στο Υπουργείο Υγείας, εδώ και οκτώ
µήνες, κάποιες δηλώσεις που θεωρώ ρεαλιστικές, που οδηγούν
αµέσως στην έναρξη λειτουργίας του νοσοκοµείου. Τι έλεγαν οι
δηλώσεις αυτές; 'Οτι θεωρώ ότι δεν χρειάζονται δύο νοσοκοµεία
στη Λάρισα, ότι σε ελάχιστο αριθµό κλινών αυτού του νοσοκοµείου
θα µπορούσε να φιλοξενηθούν οι δραστηριότητες του σηµερινού
νοσοκοµείου και στον άλλο αριθµό κλινών, των πεντακοσίων
κλινών που θα περίσσευαν, να φιλοξενηθούν οι δραστηριότητες του
ιατρικού τµήµατος και η εκπαίδευση των φοιτητών. Είχα κάνει αυτές
τις δηλώσεις. Πράγµατι αυτές οι δηλώσεις είναι οι δηλώσεις µου.
'Οχι ως αρµοδίου Υφυπουργού τότε, δεν είναι οι αποφάσεις της
Κυβερνήσεως. Την απόφαση της Κυβερνήσεως και του Υπουργείου
να την περιµένετε, δεν θα αργήσει πολύ. Αυτές είναι οι απόψεις
µου, τις οποίες υπερασπίζοµαι µέχρι τέλους.
Και επειδή αναφέρατε ότι κάτι είπα και για καθηγητές, που θέλουν
το µαγαζί δικό τους κλπ., δεν παίρνω τίποτα πίσω από αυτά που
είπα. Πράγµατι, έτσι είναι. Οι καθηγητές της Ιατρικής θέλουν δικό
τους ολόκληρο "το µαγαζί". Τι θέλουν, δηλαδή, στην ουσία; Κανείς
διευθυντής να µην είναι του ΕΣΥ εκτός από καθηγητής. ∆εν τους
ενόχλουν οι επιµελητές α' και β', που θα είναι οι "µαύροι" που θα
παράγουν δουλειά, οι "λαντζέρηδες". θέλουν όµως ∆ιευθύνσεις να
µην πάρει κανείς άλλος. Θα ακούσετε την απόφαση της
Κυβερνήσεως σε λίγο. Εγώ πάντως προσωπικά ...
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Αυτό δεν το λέτε σαν απειλή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Οχι, καθόλου.
Επαναλαµβάνω ότι δικαιούµαι να έχω τις απόψεις µου, όπως
δικαιούστε και εσείς να έχετε τις δικές σας. Θα αποφασίσει τελικά η
Κυβέρνηση όχι για τη φυσιογνωµία του νοσοκοµείου -αυτό είναι
ξεκαθαρισµένο θέµα- αλλά πώς θα υπάρξει τρόπος να αρχίσει το
συντοµότερο δυνατό να λειτουργεί αυτό το νοσοκοµείο. Αυτό είναι
το πρωτεύον.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε
Φαρµάκη.
Παρεµπιπτόντως σήµερα διάβασα στην εφηµερίδα ότι

προκηρύσσεται διαγωνισµός για την πρόσληψη ογδόντα µίας
νοσηλευτριών στο Νοσοκοµείο Λάρισας. Και αυτό είναι θετικό. Είναι
οι περισσότερες προσλήψεις νοσηλευτριών σε όλην την Ελλάδα.
Η τρίτη µε αριθµό 402/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς την
Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων στήριξης της
λειτουργίας και ανάπτυξης της "ΛΑΡΚΟ Α.Ε." κλπ., καθώς επίσης
και η τέταρτη µε αριθµό 399/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Ευάγγελου Αποστόλου, προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων επίλυσης των προβληµάτων της "ΛΑΡΚΟ Α.Ε.",
την προστασία των εργαζοµένων κλπ., διαγράφονται λόγω
κωλύµατος της Υπουργού.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κοιτάξτε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ.
Να µη γράφεται τίποτα στα Πρακτικά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ:....
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πέµπτη είναι η µε
αριθµό 393/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια, προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το
χαρακτηρισµό ως προαιρετικού του µαθήµατος της Κοινωνιολογίας
στα λύκεια.
Η επίκαιρη ερωτηση του κ. Τσαφούλια είναι η ακόλουθη:
"Σύµφωνα µε το νέο αναλυτικό πρόγραµµα, τα µαθήµατα της
Κοινωνιολογίας και των κοινωνικών επιστηµών υποβαθµίζονται µε
το χαρακτηρισµό προαιρετικά επιλεγόµενα µαθήµατα της Β' και Γ'
λυκείου µε δύο ώρες διδασκαλίας το καθένα.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πώς εξηγείτε, κύριε Υπουργέ, τον παραγκωνισµό µιας επιστήµης
που αναπτύσσει την κριτική ικανότητα του µαθητή, ενώ ταυτόχρονα
τον προετοιµάζει για την ένταξη του στην ευρύτερη κοινωνία στο
κατώφλι του 21ου αιώνα;
∆εν θα έπρεπε η Κοινωνιολογία ως µάθηµα, που αναπτύσσει στο
µαθητή δηµιουργική σκέψη, κριτική, απόκτηση κοινωνικής
αυτογνωσίας και ευθύνης, που του δίνει τελικά κατεύθυνση µε
έµφαση στη χρησιµότητα βασικών θεσµών καθώς και κατανόηση
της σύγχρονης ευρωπαϊκής πραγµατικότητας, να θεωρείται µάθηµα
γενικής παιδείας για όλες τις κατευθύνσεις και όλες τις τάξεις;
Θα πάρετε οριστική απόφαση, ώστε η Κοινωνιολογία να διδάσκεται
ως µάθηµα γενικής παιδείας και να βρίσκεται σαν επιστήµη στη
θέση που της αξίζει;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννης
Ανθόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά να πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, οφείλω να ευχαριστήσω το
συνάδελφο για την ερώτησή του, γιατί πραγµατικά µας δίδεται µια
ευκαιρία να πούµε, ποιες ήταν οι βασικές κατευθύνσεις που
δόθηκαν από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας προς το
επίσηµο θεσµοθετηµένο οργανό του, το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο,
όταν αυτό επρόκειτο να κάνει την πρότασή του για το ωρολόγιο
πρόγραµµα του Ενιαίου Λυκείου.
Πρώτη αρχή ήταν να δοθεί ιδιαίτερη έµφαση στα µαθήµατα γενικής
παιδείας και γενικής ωφελιµότητας.
∆εύτερον, να δοθεί ιδιαίτερη σηµασία στα µαθήµατα εκείνα τα οποία
συγκροτούν τον ολοκληρωµένο άνθρωπο, όπως πολύ σωστά,
αγαπητέ συνάδελφε, λέτε και στην επίκαιρη ερώτησή σας. Είναι τα
µαθήµατα εκείνα που θα προετοιµάσουν τον άνθρωπο για την
αυριανή κοινωνική του ζωή, όταν θα φύγει δηλαδή από το σχολείο.
Τρίτη κατεύθυνση ήταν να διατηρηθεί ο ακραιφνής χαρακτήρας της
προεπιστηµονικής και προεπαγγελµατικής στόχευσης των
µαθηµάτων στο Ενιαίο Λύκειο.
Τέλος, βασική κατεύθυνση ήταν η µείωση του ωρολογίου
προγράµµατος, η µείωση των ωρών διδασκαλίας, έτσι ώστε να
αφεθεί περισσότερος ελεύθερος χρόνος δηµιουργικής
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απασχόλησης στα παιδιά του λυκείου.
Βεβαίως, το Υπουργείο Παιδείας στη συνέχεια ενέκρινε την
πρόταση του Παιδαγωγικού Ινστιτούτου, το οποίο επεξεργάζεται
επιστηµονικά τις ειδικές και ιδιαίτερες προτάσεις του και τις δίδει στο
Υπουργείο Παιδείας για να τις εγκρίνει.
Εµείς πιστεύουµε ότι οι δύο συν δύο, τέσσερις ώρες εβδοµαδιαίως,
δηλαδή δύο ώρες εβδοµαδιαίως στη Β' λυκείου και δύο ώρες
εβδοµαδιαίως στη Γ' λυκείου, είναι ένας επαρκής χρόνος για τη
λήψη εκείνων των αναγκαίων προεπιστηµονικών πληροφοριών που
χρειάζεται ένας µαθητής λυκείου, για να µπει στη διαδικασία
ανάλυσης των κοινωνικών φαινοµένων που κάνει η Κοινωνιολογία.
Από εκεί και πέρα βέβαια εσείς τοποθετείτε και το θέµα, αν πρέπει
να είναι υποχρεωτικό ή προαιρετικό, ως µάθηµα επιλογής, όπως
είναι.
Το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο είχε την άποψη ότι πρέπει να είναι
µάθηµα επιλογής, διότι καλύπτεται η κοινωνική µόρφωση του
µαθητή από τα άλλα µαθήµατα γενικής ωφελιµότητας. Το θέµα της
Κοινωνιολογίας είναι η µεθοδολογική προσέγγιση των κοινωνικών
φαινοµένων και αρκεί ως µάθηµα επιλογής.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού)
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ ένα δευτερόλεπτο.
Αυτό όµως δεν σηµαίνει, κύριε Τσαφούλια, ότι το Παιδαγωγικό
Ινστιτούτο δεν µπορεί να γνωσιµαχήσει εν µέρει και να επανεξετάσει
σε µια επικείµενη τροποποίηση του ωρολογίου προγράµµατος, το
αν υπάρχει η σκοπιµότητα, επιστηµονική, παιδαγωγική και
εκπαιδευτική, το µάθηµα αυτό να ενταχθεί στα υποχρεωτικά. Σας
ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Αφού επισηµαίνετε την αξία της έννοιας
ότι µπορεί αυτό το µάθηµα να είναι τόσο σοβαρό -και το
αντιλαµβάνεσθε- για να µπει σαν υποχρεωτικό µάθηµα γενικής
παιδείας, το Υπουργείο Παιδείας νοµίζω ότι θα πρέπει να κάνει µία
προσπάθεια να επαναφέρει µε πρότασή του στο Παιδαγωγικό
Ινστιτούτο αυτό που ζητώ και να αντιληφθεί το Παιδαγωγικό
Ινστιτούτο ότι δεν πρέπει στη σηµερινή κοινωνία και στο σηµερινό
κόσµο να αντιλαµβάνεται µε ταχύτητα τεχνοκρατικής λειτουργίας
την υπόθεση της παιδείας. Να µην την αντιλαµβάνεται σαν
λειτουργία εκπαιδευτικού σωλήνα για να παραγάγουµε στην
κοινωνία µαθητές, ανθρώπους και λειτουργούς της κοινωνίας µε το
πνεύµα που επικρατεί σήµερα στην κοινωνία µας, σε µια κοινωνία
κατανάλωσης.
Γι' αυτόν το λόγο το Ινστιτούτο αντελήφθη, όχι ορθά κατ' εµέ, την
αξία της έννοιας του µαθήµατος αυτού και το ενέταξε προαιρετικά
και µε µια χρονική απασχόληση δύο ωρών την εβδοµάδα, που δεν
µαθαίνει κανείς τίποτα.
Αυτό είναι από τα φαινόµενα που παρουσιάζονται σήµερα στην
παιδεία και παρουσιάζονται επειδή δεν υπάρχουν οι υποδοµές της
λειτουργίας της φιλοσοφικής σκέψης που θα αρχίσει να
διαµορφώνει το παιδί από τα µικρά του χρόνια µέχρι να τελειώσει το
σχολείο για τη λειτουργία της κοινωνίας, για την επαφή του µε την
κοινωνία, για την προσαρµογή του µε την κοινωνία και για την
εξελικτική προσαρµογή περισσότερο προς την κοινωνία που
έρχεται του 2000. ∆ηλαδή αφήνουµε τον κορµό αυτόν της
λειτουργίας της αξίας της κοινωνιολογίας και των κοινωνικών
επιστηµών σαν ένα µάθηµα, που αν το θέλει ή δεν το θέλει. Και γι'
αυτό ακριβώς επειδή αυτό το αντιλαµβάνεστε, εγώ πιστεύω και
θέλω να µου επισηµάνετε και να µου δηλώσετε αν το Υπουργείο
προτίθεται να επιστήσει την προσοχή του και να ζητήσει από το
Παιδαγωγικό Ινστιτούτο, το οποίο δεν θα έπρεπε να χαρακτηρίζεται
σαν λειτουργία τεχνοκρατικού οργάνου και όχι φιλοσοφηµένου
πνευµατικού οργάνου ικανού να ανταποκριθεί στα σηµερινά
πράγµατα, αν θα ζητήσει το Υπουργείο Παιδείας από το Ινστιτούτο
να θέσει αυτό το µάθηµα σαν µάθηµα γενικής παιδείας, ώστε να
αντιληφθεί πλέον ότι είναι τόσο απαραίτητο, όσο είναι απαραίτητη η
λειτουργία της κοινωνίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τσαφούλια.

Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για δύο λεπτά για να
δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να διαβεβαιώσω τον κ.
Τσαφούλια ότι το Υπουργείο Παιδείας και το Παιδαγωγικό
Ινστιτούτο πράγµατι έχουν υιοθετήσει -και φαίνεται αυτό και από τα
αναλυτικά προγράµµατα και από το ωρολόγιο πρόγραµµα- την
αρχή ότι όλο το σύστηµα πρέπει να κατατείνει στην ανάπτυξη της
δηµιουργικής και κριτικής σκέψης του µαθητή, έτσι ώστε αύριο
µεθαύριο, ως υπεύθυνος πολίτης, να µπορεί να απαντά στις
προκλήσεις της εποχής του, να µπορεί να επεξεργάζεται τις
πληροφορίες και τις γνώσεις που θα του παρέχει η αλµατώδης
ανάπτυξη της κοινωνίας της γνώσης.
Αλλά υπάρχει και µια γενικότερη άποψη από πλευράς των
παιδαγωγών και επιστηµόνων, που λένε ότι εκείνο το οποίο
προάγει και αναπτύσσει την κριτική σκέψη των µαθητών είναι η
µεθοδολογία της διδασκαλίας και ο τρόπος της αξιολόγησης. Αυτό
όµως δεν σηµαίνει ότι σταµατούµε µόνον εκεί, διότι έχει σηµασία και
η γνώση και το είδος της γνώσης και η δόση της γνώσης.
Και για να µην αδικούµε και το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο, κύριε
συνάδελφε, θα επικαλεστώ εδώ µια δήλωση του Προέδρου του
Παιδαγωγικού Ινστιτούτου, του κ. Εξαρχάκου, που σε όµοια
περίπου ερώτηση άλλου συναδέλφου, απάντησε γραπτώς ότι σε
ό,τι αφορά το ότι ο κλάδος ΠΕ 10 των κοινωνιολόγων στο ενιαίο
λύκειο δεν έχει κανένα υποχρεωτικό µάθηµα πρώτης ανάθεσης,
παρά την κατά γενική οµολογία αναγκαιότητα της κοινωνιολογίας
στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση, αυτό είναι µια αλήθεια απολύτως
σεβαστή, που θα πρέπει να ληφθεί υπόψη, λέει ο πρόεδρος. Σε
επικείµενη αναθεώρηση του ωρολογίου προγράµµατος το
Παιδαγωγικό Ινστιτούτο θα επανεξετάσει το θέµα και θα εισηγηθεί
σχετικά στον Υπουργό Παιδείας.
Σας ευχαριστώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Πότε όµως;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Στις 17.12.1998.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Πρώτη είναι µε αριθµό 391/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. 'Αννας Ψαρούδα-Μπενάκη
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τις διαδικασίες που τηρήθηκαν για τις αποσπάσεις των δασκάλων,
καθηγητών κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Μπενάκη είναι η ακόλουθη:
"Οι αποσπάσεις δασκάλων και καθηγητών έγιναν φέτος κατά τρόπο
τελείως ανορθόδοξο µε επικράτηση προσωπικών και κοµµατικών
κριτηρίων. Ειδικά µάλιστα στον κλάδο των δασκάλων για πρώτη
φορά δεν ικανοποιήθηκαν αιτήσεις για λόγους συνυπηρέτησης και
για σοβαρούς οικογενειακούς λόγους (δύο-τρία παιδιά, ασθένειες
κλπ.) µε αποτέλεσµα αυτήν τη στιγµή να έχουν διαλυθεί οικογένειες
ή να αντιµετωπίζουν σοβαρά προβλήµατα.
Αντίθετα έγιναν αθρόες αποσπάσεις µε αυθαίρετα κριτήρια χωρίς
πρόταση του αρµοδίου υπηρεσιακού συµβουλίου, όπως π.χ. σε
ΑΕΙ, ΤΕΙ, Υπουργείο Παιδείας ή χωρίς τον απαιτούµενο χρόνο
προϋπηρεσίας, όπως π.χ. στα ΙΕΚ.
Μια σύγκριση των αριθµών των φετινών αποσπάσεων µε τις
περσινές και προπέρσινες είναι συντριπτική, ενώ τα κενά υπήρξαν
ακριβώς τα ίδια.
Εν όψει των παρακάτω ερωτάται ο Υπουργός Παιδείας:
α) Γιατί κατά τη φετινή χρονιά παρουσιάστηκε αυτό το απαράδεκτο
φαινόµενο;
β) Τι προτίθεται να κάνει για την αντιµετώπιση αιτήσεων
εκπαιδευτικών, που αντιµετωπίζουν σοβαρά οικογενειακά και
προσωπικά προβλήµατα και είναι γνωστές στο Υπουργείο Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά, για να
πρωτολογήσει.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µια
παρατήρηση, ότι δεν είναι αληθή τα όσα καταγράφονται στο
περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της αγαπητής συναδέλφου, το
γνωρίζει και η ίδια.
Το Υπουργείο Παιδείας δεν έκανε καµία διαφοροποίηση, ούτε στα
κριτήρια των αποσπάσεων ούτε και στον αριθµό που συνήθως κάθε
χρόνο αποσπώνται κατόπιν αιτήσεών τους οι εκπαιδευτικοί.
Εκεί που θα ήθελα εγώ να σταθώ λιγάκι είναι σε κάποιες
αποσπάσεις που έγιναν από το Υπουργείο Παιδείας σε ΑΕΙ και ΤΕΙ
ύστερα από ευθεία αίτηση των ανώτατων επιστηµονικών ιδρυµάτων
και των ΤΕΙ της χώρας. 'Ηταν ορισµένες αποσπάσεις, οι οποίες
είχαν παραληφθεί, ήταν αποσπάσεις αναγκαίες για την κάλυψη
διδακτικών προγραµµάτων των ΑΕΙ και ΤΕΙ και εκεί ο Υπουργός
κατά παρέκκλιση της πολιτικής περιορισµού των αποσπάσεων σε
ΑΕΙ και ΤΕΙ, που είχε εξαγγείλει ένα χρόνο πριν, έκανε αυτήν την
εξαιρετική ρύθµιση, που δεν ήταν ούτε ρουσφετολογικού χαρακτήρα
ούτε πολιτικού ούτε άλλου. 'Ηταν καθαρά ικανοποίηση εξαιρετικών
και επειγουσών αναγκών των εκπαιδευτικών ιδρυµάτων της χώρας
και γι' αυτό ακριβώς νοµίζω ότι θα πρέπει η αγαπητή συνάδελφος
να αποσύρει αυτήν τη µοµφή.
Τώρα όσον αφορά για τις αποσπάσεις, το υπηρεσιακό σηµείωµα
που έχω λέει ότι έγιναν πρωτίστως, όπως και κάθε χρόνο µε
γνώµονα τη δυνατότητα αποδέσµευσης και υποδοχής που
εµφάνιζαν οι περιφέρειες των νοµών, προκειµένου να επιτευχθεί -
αυτός είναι ο σταθερός στόχος των αποσπάσεων- η ορθολογική
κατανοµή του διδακτικού προσωπικού σε όλους τους νοµούς της
χώρας.
Επιπλέον όµως, ως συνήθως και κατά νόµο, ελήφθησαν υπόψη οι
σοβαροί οικογενειακοί λόγοι, παιδιά και συνυπηρέτηση, οι σοβαροί
λόγοι υγείας που είχαν οι ίδιοι ή τα µέλη της οικογένειάς τους και τα
λειτουργικά κενά των νοµών, ο αριθµός των εκπαιδευτικών που
εκπρόκειτο να διοριστούν σε κάθε περιοχή.
Στις περιοχές δε, που έγιναν διορισµοί, αποσπάστηκαν, όπως ήταν
επόµενο, ελάχιστοι, ενώ από τις ίδιες περιοχές ικανοποιήθηκαν
σχεδόν όλες οι αιτήσεις απόσπασης και φέτος δεν πρέπει να
ξεχνούµε ότι οι διορισµοί είναι αθρόοι σε σχέση µε όλες τις
προηγούµενες χρονιές και θα έλεγα σε σχέση µε τις τελευταίες
δεκαετίες διορισµών στο χώρο της εκπαίδευσης και ιδιαίτερα στην
πρωτοβάθµια. Υπενθυµίζω ότι ενώ είχαµε µόνο χίλια εκατό
οργανικά κενά, οι διορισµοί έφθασαν τους πέντε χιλιάδες
διακόσιους δασκάλους. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό κ. Ανθόπουλο.
Η κ. 'Αννα Ψαρούδα Μπενάκη έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, κατ' αρχήν θέλω να
υποµνήσω στον κύριο Υπουργό ότι ουδέποτε επικαλούµαι
ανακριβή στοιχεία εν γνώσει της ανακριβείας των και τον παρακαλώ
να αναθεωρήσει την αρχική του φράση, σύµφωνα µε την οποία
επεκαλέσθη ανακριβή στοιχεία, καίτοι γνωρίζω πολύ καλά ότι δεν
είναι έτσι.
Θα του δώσω ορισµένα νούµερα, ορισµένα δηµοσιεύµατα και
ορισµένες πληροφορίες, για να δει ότι τα πράγµατα δεν είναι
ακριβώς όπως µας τα λέει, και στη µια περίπτωση των
αποσπάσεων από νοµό σε νοµό στη πρωτοβάθµια και
δευτεροβάθµια εκπαίδευση, αλλά και σε σχέση µε εκείνες τις "κατά
παρέκκλιση" αποσπάσεις που έκανε ο Υπουργός.
Πρώτα απ' όλα φέτος έγιναν χίλιες λιγότερες αποσπάσεις απ' ό,τι
είχαν γίνει όλα τα προηγούµενα χρόνια, ιδίως σε σύγκριση µε τον
τελευταίο χρόνο. Θα µπορούσε να µας πει, και το υπεννόησε, ότι
δεν υπήρχαν κενά. Αλλά δεν είναι αλήθεια αυτό, γιατί στους νόµους
περί των οποίων πρόκειται, υπήρχαν ακριβώς τα ίδια κενά, όπως
προκύπτει από πίνακα που δείχνει πόσες πιστώσεις δόθηκαν για
αναπληρωτές.
'Αρα, υπήρχαν κενά, έπρεπε να γίνουν πρώτα οι αποσπάσεις των
εκπαιδευτικών µε τα κριτήρια του νόµου και µετά να δοθούν οι
πιστώσεις. ∆όθηκαν τέσσερις χιλιάδες εξακόσιες δέκα πιστώσεις για

αναπληρωτές, ενώ έγιναν χίλιες λιγότερες αποσπάσεις
εκπαιδευτικών. Και βέβαια αυτές µπορεί να έγιναν µε πρόταση των
υπηρεσιακών συµβουλίων, αλλά δεν µπορώ να δεχθώ ότι είναι και
µία απόλυτη εγγύηση η πρόταση του υπηρεσιακού συµβουλίου,
όταν ξέρουµε ότι είναι διορισµένο, πλην των δύο αιρετών µελών.
'Ερχοµαι στις περίφηµες αποσπάσεις κατά παρέκκλιση. Μπορεί ο
νόµος να λέει κατά παρέκκλιση, αλλά η χρηστή διοίκηση, επιβάλλει
να τηρηθούν ορισµένα κριτήρια. ∆εν είναι δυνατόν, παραδείγµατος
χάρη, πέρσι στα ΙΕΚ να έχουν γίνει εξήντα πέντε αποσπάσεις και
φέτος να γίνουν εκατόν σαράντα αποσπάσεις, χωρίς κανένα
κριτήρια και χωρίς κανένα αντικείµενο εργασίας, έτσι, αποσπάσεις
στο κενό. Εκατόν σαράντα αποσπάσεις στα ΙΕΚ.
Η ερώτησή µου είναι, γιατί δεν τηρήθηκαν κάποια κριτήρια; Είναι
οχύρωση και δικαιολογία του Υπουργού, το ότι ο νόµος λέει "κατά
παρέκκλιση", ώστε να στέλνει όποιον θέλει;
Κύριε Πρόεδρε, αφορµή έδωσαν και δηµοσιεύµατα του Τύπου,
όπως "εξοντώνουν εκπαιδευτικούς, δασκάλα σύζυγο ταγµατάρχη µε
δύο παιδιά, διότι τα δύο παιδιά δεν αρκούν". Επίσης η αναστάτωση,
που έγινε στο Νοµό Λάρισας µεταξύ δασκάλων και νηπιαγωγών.
Αλλά µε χαρά µου άκουσα ότι η συνάδελφος κ. Λουλέ φέρνει την
ίδια ερώτηση αύριο σ' αυτήν την Αίθουσα και εποµένως τα περί
Λαρίσης θα τα ακούσετε αύριο, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, ουδέποτε αµφισβήτησα την
καλοπιστία της κυρίας συναδέλφου σε όποιες συζητήσεις έχουν
λάβει χώρα σ' αυτήν την Αίθουσα. Απλούστατα, φαίνεται ότι τα
στοιχεία της δεν είναι σωστά, διότι προέρχονται από δηµοσιεύµατα,
για τα οποία φαίνεται δεν έκαναν τον κόπο αυτοί που τα συνέταξαν,
να απευθυνθούν στις υπηρεσίες του Υπουργείου, για να είναι και
αληθή.
Εγώ θα ήθελα να θέσω σε γνώση της Αίθουσας ότι στην
πρωτοβάθµια εκπαίδευση, από το σύνολο των πέντε χιλιάδων
εξακοσίων ογδόντα τεσσάρων αιτήσεων, που υποβλήθηκαν για
απόσπαση από νοµό σε νοµό, ικανοποιήθηκαν τρεις χιλιάδες
τετρακόσιες έξι αιτήσεις, δηλαδή ποσοστό 60%. Υπενθυµίζω ότι οι
αποσπάσεις προτείνονται και στην ουσία γίνονται και ο Υπουργός
τις εγκρίνει, από το Κεντρικό Υπηρεσιακό Συµβούλιο Πρωτοβάθµιας
Εκπαίδευσης. Οι αποσπάσεις γίνονται µε µία σειρά, που
ακολουθείται κάθε χρόνο. Προηγούνται οι µεταθέσεις, γίνονται το
Μάρτιο, ακολουθούν οι διορισµοί που γίνονται τον Αύγουστο και
στη συνέχεια έρχονται οι αποσπάσεις, µετά τους διορισµούς. Είπα
βέβαια ότι κάπου έγιναν λιγότερες αποσπάσεις, διότι φέτος κάναµε
αθρόους διορισµούς. 'Εγιναν πέντε χιλιάδες διακόσιοι διορισµοί
τακτικού εκπαιδευτικού προσωπικού στην πρωτοβάθµια
εκπαίδευση και περίπου τεσσερισήµισι µε πέντε χιλιάδες διορισµοί
αναπληρωτών. Συνολικά δηλαδή δέκα χιλιάδες διορισµοί
εκπαιδευτικών πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης τους πρώτους µήνες, µε
την έναρξη του σχολικού έτους.
Κλείνω λέγοντας ότι κατά παρέκκλιση αποσπάσεις που έγιναν
αφορούσαν αποκλειστικά και µόνο σε κάλυψη κάποιων
λειτουργικών αναγκών των πανεπιστηµίων και των ΤΕΙ. Πουθενά
αλλού δεν υπήρξε καµιά παρέκκλιση. Και η παρέκκλιση αυτή, όπως
ξέρετε, δικαιολογείται για λόγους καθαρά υπηρεσιακούς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πάντως, κύριε
Υφυπουργέ, υπάρχει θέµα µε τους συζύγους ή τις συζύγους των
στρατιωτικών.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει σοβαρό θέµα, διότι
πρόκειται για δύο χιλιάδες εκπαιδευτικοί -γιατί είναι και οι σύζυγοι
των ανδρών των σωµάτων ασφαλείας, σύζυγοι αξιωµατικών ή
σύζυγοι άλλων αξιωµατούχων ή στελεχών της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης-
και προκαλείται τεράστια αναστάτωση και εποµένως δεν µπορεί να
λειτουργήσει το σύστηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Το θέµα των
στρατιωτικών είναι τελείως διαφορετικό.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Επίσης πρέπει να ξέρετε ότι στις αποσπάσεις
που έγιναν προτάθηκαν ή έγιναν µόνο αποσπάσεις συζύγων
αξιωµατικών που είχαν οικογενειακό πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Οταν όµως έχει
τέσσερα παιδιά και πάνω;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ο νόµος είναι από τέσσερα παιδιά και πάνω.
Εµείς στην πράξη εφαρµόσαµε και την περίπτωση που υπάρχουν
τρία παιδιά. Αλλά δεν µπορούµε να παραβιάζουµε το νόµο και δεν
µπορούµε να κρατούµε σε εκκρεµότητα την εκπαίδευση. Γιατί
ασφαλώς θα γνωρίζετε και σεις από τις συζητήσεις που γίνονται
εδώ ότι δεν παρουσιάζονται οι εκπαιδευτικοί εγκαίρως στις θέσεις

τους, λόγω των αθρόων αιτήσεων για αποσπάσεις και πάντοτε η
εκπαίδευση πληρώνει το τίµηµα όλων των κοινωνικών λόγων που
αφορούν συνολικά τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και όχι µόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Οι µεταθέσεις των
αξιωµατικών δεν είναι πάνω από διακόσιες.
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων.
Πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη της νοµοθετικής εργασίας
θα διακόψουµε για δέκα λεπτά.

(∆ Ι Α Κ Ο Π Η)
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(Μ Ε Τ Α Τ Η ∆ Ι Α Κ Ο Π Η)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: "∆ιαρρυθµίσεις στη
φορολογία των αυτοκινήτων οχηµάτων και άλλες διατάξεις".
Κύριοι συνάδελφοι, θα συζητήσουµε τώρα τα άρθρα. Το Προεδρείο
κάνει την εξής πρόταση: Να συζητήσουµε σήµερα τα άρθρα 1 έως
20, αύριο τα άρθρα 21 έως το τέλος, µαζί µε τις πέντε τροπολογίες
και να συζητήσουµε τα άρθρα αυτά µε κάποια άνεση χρόνου.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχει κάποια πρόταση επ'αυτού;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
συµφωνώ απολύτως να συνεχιστεί η συζήτηση σύµφωνα µε την
πρότασή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): O κ. Σκρέκας,
συµφωνεί;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Σύµφωνοι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκατζής;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, µε άνεση χρόνου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Ανεση χρόνου θα
υπάρχει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Και αύριο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Από το άρθρο 21 έως
τέλος.
Και αν δεν µπορέσουµε να τελειώσουµε και αύριο, θα µπορέσουµε
να πάµε τις τροπολογίες για την Τρίτη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: 'Ηθελα να ρωτήσω, κύριε Πρόεδρε, αν
υπάρχει άλλη τροπολογία, πέραν των όσων έχουν κατατεθεί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν υπάρχει
ουδεµία νέα τροπολογία για να συζητηθεί κατά τη διάρκεια των
συνεδριάσεων του νοµοσχεδίου αυτού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Αρα, λοιπόν,
συµφωνούν όλες οι πτέρυγες.
Ορίστε, έχετε το λόγο, κύριε Βούλγαρη, για την πρώτη ενότητα των
άρθρων από 1 έως και 20 µε άνεση χρόνου, ώστε να µπορέσετε να
καλύψετε όλα τα άρθρα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
θέλω να παρακαλέσω τους κυρίους Βουλευτές να δεχθούν
ορισµένες φραστικές βελτιώσεις, τις οποίες υπέδειξε η ΚΕΝΕ, η
Κεντρική Νοµοπαρασκευαστική Επιτροπή και τις οποίες το
Υπουργείο Οικονοµικών κάνει αποδεκτές. Είναι µόνο φραστικές
βελτιώσεις και τίποτε άλλο. Αλλά να σας τις διαβάσω, έτσι ώστε να
τις συµπληρώσετε επί του κειµένου.
Στο άρθρο 1, η παράγραφος α', γίνεται: "Τα κοινοτικά αυτοκίνητα
και οι µοτοσικλέτες, που πληρούν τις προϋποθέσεις των άρθρων 9
και 10 της Συνθήκης Ε.Ο.Κ. και αποστέλλονται ή µεταφέρονται στο
εσωτερικό της χώρας από τα λοιπά κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης (Ε.Ε.)".
Στο άρθρο 1 παράγραφος β', όπου αναφέρεται: "...η µεταφορά που
αρχίζει από άλλο κράτος-µέλος της Ε.Ο.Κ.", αλλάζει το "Ε.Ο.Κ." και
γίνεται "Ε.Ε.". Στο άρθρο 1, η παράγραφος η' γίνεται: "Φορολογική
αποθήκη οχηµάτων": Κάθε τόπος, όπου κατέχονται,
παραλαµβάνονται ή αποστέλλονται, από εγκεκριµένο
αποθηκευτή...". ∆ιαγράφεται δηλαδή η λέξη "τον" κλπ. και συνεχίζει.
Επίσης εκεί που αναφέρεται: "...κοινοτικά οχήµατα και τελούν..."
διαγράφεται το "και" και µπαίνει "που". ∆ηλαδή γίνεται "...κοινοτικά
οχήµατα που τελούν".
Στο άρθρο 2, παράγραφος 1. Εκεί που αναφέρει: "επιβατηγά
αυτοκίνητα της δασµολογικής κλάσης 87.03 της συνδυασµένης
ονοµατολογίας", στο σηµείο αυτό ανοίγουµε παρένθεση. Ποια είναι

αυτή η συνδυασµένη ονοµατολογία; Λέει η ΚΕΝΕ ότι πρέπει να
αναφερθεί. 'Αρα λοιπόν, γίνεται: "(Κανονισµός Ε.Ο.Κ., 2658/87 του
Συµβουλίου της 23ης Ιουλίου 1987, ΕEL 256 της 7.9.1987)". Αυτή
είναι η συνδυασµένη ονοµατολογία. Και συνεχίζουµε εκεί,
"...υποβάλλονται σε τέλος..." κλπ.
Επίσης, στην παράγραφο 2.α) το "ΕΟΚ" γίνεται "Ε.Κ." και έτσι
έχουµε: "α) για αυτοκίνητα που πληρούν εκ κατασκευής τις
προδιαγραφές της οδηγίας 94/12/Ε.Κ. ή µεταγενέστερης:"
Συνεχίζουµε πάλι στο άρθρο 2, παράγραφος 5 και συγκεκριµένα
στη γραµµή 4. Λέγει "για τα οχήµατα αντιρρυπαντικής τεχνολογίας
της οδηγίας 94/12/ΕΟΚ". Το "ΕΟΚ" αλλάζει και γίνεται "Ε.Κ.". Και
συνεχίζει µε το "ή µεταγενέστερης".
Το ίδιο γίνεται στο 6 γραµµή 8. Λέγει 94/12/Ε.Κ. ∆ηλαδή, και εδώ το
"ΕΟΚ" έγινε "Ε.Κ.".
Πάµε στο άρθρο 3. Στην παράγραφο 1 γίνονται οι εξής
τροποποιήσεις: Το "τα επιβατικά αυτοκίνητα" γίνεται "για τα
επιβατικά αυτοκίνητα" κλπ. Επίσης, το "ΕΟΚ" γίνεται "Ε.Κ." και η
λέξη "καταβάλλουν" γίνεται "καταβάλλεται".
Οι ίδιες ακριβώς τροποποιήσεις γίνονται και στην παράγραφο 2 του
άρθρου 3. ∆ηλαδή, αρχίζουµε µε το "Για τα αυτοκίνητα" κλπ., το
"ΕΟΚ" γίνεται "Ε.Κ." και η λέξη "καταβάλλουν" γίνεται
"καταβάλλεται".
Πάµε στην παράγραφο 4 του άρθρου 3. Από τη γραµµή 8
διαγράφεται η λέξη "της" και έτσι έχουµε "... µετά την παρέλευση
πενταετίας και ..." κλπ. Επίσης, στη γραµµή 10 της ιδίας
παραγράφου διαγράφεται η ίδια λέξη "της" και έτσι έχουµε "Μετά
την παρέλευση δεκαετίας..." κλπ.
Ακολούθως στο άρθρο 4, παράγραφος 1. Στη γραµµή 4 γράφεται
"φάση Β' ή 96/69/ΕΟΚ ή µεταγενέστερων". Εδώ το "ΕΟΚ" γίνεται
"Ε.Κ.".
Πριν αναφερθούµε στην παράγραφο 4 θέλω να ανακοινώσω στους
συναδέλφους Βουλευτάς το εξής: Σήµερα είχαµε µία µακρά νέα
συνάντηση, την τέταρτη συνάντηση, µε τους εµπόρους
µεταχειρισµένων φορτηγών αυτοκινήτων και µεταχειρισµένων Ι.Χ.
αυτοκινήτων και ανταλλακτικών. Καταλήξαµε σε µία διατύπωση
ουσιαστικά επανερχόµενοι σε αυτήν που είχε το Υπουργείο
Οικονοµικών και την οποία αλλάξαµε στην επιτροπή για να
ικανοποιήσουµε το αίτηµα των συγκεκριµένων επαγγελµατιών. Το
Υπουργείο δεν έχει αντίρρηση προς την κατεύθυνση αυτή.
Θεωρούµε ότι είναι σωστότερη, το τονίζω άλλη µία φορά. Μας λύνει
πάρα πολλά διαδικαστικά προβλήµατα, τα οποία δηµιουργούσε η
διατύπωση η οποία υπάρχει στο άρθρο 4 παράγραφος 4. 'Εχω
εποµένως τη νέα διατύπωση. Θα σας τη διαβάσω και παράλληλα
θα σας την µοιράσω.
Η παράγραφος α' της περίπτωσης 4, του άρθρου 4, αλλάζει. Λέγει
αυτό που έχετε µπροστά σας. "4.α) Την πράγµατι πληρωθείσα ή
πληρωτέα αξία για τα καινούρια αυτοκίνητα".
Αναφέρεται παρακάτω: "Για τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα
λαµβάνεται υπόψη η τιµή που καθορίζεται από την αρµόδια
Τελωνειακή Υπηρεσία Αξιών µε βάση τα στοιχεία που η υπηρεσία
αυτή διαθέτει. Η τεκµαρτή αυτή αξία δεν µπορεί να είναι µικρότερη
της πράγµατι πληρωθείσας ή πληρωτέας αξίας (τιµή αγοράς)."
Αυτό σηµαίνει ότι από εκεί που λέει "Για τα µεταχειρισµένα
αυτοκίνητα..." µέχρι εκεί που λέει "τιµή αγοράς" διαγράφεται.
Παρακαλώ, η νέα διατύπωση να µοιρασθεί στους κυρίους
Βουλευτάς.
Στην παράγραφο 6, που λέει ότι "Με κοινές αποφάσεις των
Υπουργών Οικονοµικών, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων και Μεταφορών και Επικοινωνιών καθορίζονται οι
διαδικασίες και τα απαραίτητα δικαιολογητικά για το χαρακτηρισµό
των αυτοκινήτων" προστίθενται τρεις λέξεις "του άρθρου αυτού" και
συνεχίζει "ως αντιρρυπαντικής τεχνολογίας..." Τα υπόλοιπα µένουν
ως έχουν.
Και  ερχόµαστε  στο  άρθρο  5.  Στο  άρθρο  5  διαγράφεται  το
δεύτερο  εδάφιο  της  παραγράφου  1,  γιατί  περιλαµβάνεται  εκ
λάθους  της  Γραµµατείας  της  Βουλής,  που  επανέλαβε  µία
παράγραφο  που  είχε  ήδη  αναφερθεί  προηγούµενα.  ∆ηλαδή,
στην  παράγραφο  1  µένει  µόνον  το  εξής:  "Οι  µοτοσικλέτες
κυλινδρισµού  κινητήρα  51  κυβικών  εκατοστών  και  πάνω,  της
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δασµολογικής κλάσης 87.11 της συνδυασµένης ονοµατολογίας,
υποβάλλονται ως τέλος ταξινόµησης ως ακολούθως:" Και
ακολουθεί ο πίνακας των κυλινδρισµών.
Στο άρθρο 6 παράγραφος 2 εκεί που γράφεται: "Τα εκποιούµενα
από το δηµόσιο" προστίθενται οι λέξεις "ή τον Ο.∆.∆.Υ."
Στο άρθρο 7, παράγραφος 1, εδάφιο α) εκεί που λέει "Την τιµή
χονδρικής πώλησης από τον κατασκευαστή οίκο του αυτοκινήτου,
όπως αυτή εµφανίζεται στους υποβαλλόµενους τιµοκαταλόγους"
προστίθενται οι λέξεις "στην αρµόδια τελωνειακή αρχή" και συνεχίζει
"από τους επίσηµους διανοµείς αυτοκινήτων, όπως αυτοί
προσδιορίζονται από τον" διαγράφεται η λέξη "Ευρωπαϊκό" και
συνεχίζει "Κανονισµό" και εκεί ανοίγει παρένθεση "(Ε.Κ.) αριθµός
1475/1995 της Επιτροπής της 28ης Ιουνίου 1995 (Ε.Ε. L
145/1995)."
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Απλώς προσδιορίζεται
µε σαφήνεια ο Ευρωπαϊκός Κανονισµός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Στο εδάφιο β)
όπου γράφεται: "Από τα έξοδα" η λέξη "από" διαγράφεται.
Στο άρθρο 8 παρ. 2, εκεί που γράφεται "... το τέλος ταξινόµησης
επανυπολογίζεται µε βάση τον κυλινδρισµό του νέου κινητήρα και
καταβάλλεται η διαφορά κατά την έκδοση της νέας άδειας µε βάση
τις διατάξεις που ισχύουν κατά το χρόνο έκδοσης της άδειας αυτής",
διαγράφονται οι λέξεις "µε βάση" και γίνεται "σύµφωνα µε τις
διατάξεις που ισχύουν κατά το χρόνο έκδοσης της άδειας αυτής".
Στο άρθρο 9, παρ. 3, εκεί που γράφεται "'Οταν τα οχήµατα τίθενται
σ' ένα από τα ανασταλτικά καθεστώτα..." διαγράφονται οι λέξεις
"ανασταλτικά καθεστώτα" και γίνεται "καθεστώτα αναστολής".
Στο άρθρο 10, παρ. 6, εκεί που γράφεται "δήλωσης άφιξης για τις
µοτοσικλέτες κυλινδρισµού κινητήρα από 51 µέχρι και 249 κυβικά
εκατοστά, αρχίζει ένα µήνα από τη δηµοσίευση του νόµου...",
διαγράφεται η λέξη "από" και γίνεται "µετά τη δηµοσίευση του νόµου
αυτού στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως".
Στο άρθρο 11, παρ. 2, εκεί που γράφεται "υποβάλλεται στην
αρµόδια τελωνειακή αρχή ειδική δήλωση µέχρι την ηµεροµηνία κατά
την οποία το τέλος κατέστη απαιτητό..." διαγράφεται η λέξη
"κατέστη" και γίνεται "καθίσταται". Αντικαθίσταται, δηλαδή, το ρήµα
"κατέστη" από το ρήµα "καθίσταται".
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Καλύτερα ελληνικά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Ετσι λέει η
ΚΕΝΕ, κύριε συνάδελφε.
Το άρθρο 12 διαµορφώνεται ως εξής: "Οι διατάξεις των άρθρων 14
και 57 του ν.2127/1993 (ΦΕΚ 48Α) εφαρµόζονται ανάλογα και για
τις επιβαρύνσεις των κοινοτικών οχηµάτων". Φεύγουν, δηλαδή, όλα
τα υπόλοιπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Οταν λέτε φεύγουν
όλα, ποια εννοείτε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τα διαγραφόµενα
είναι: "που αφορούν τη βεβαίωση και είσπραξη εκ των υστέρων,
καθώς και την επιστροφή των αχρεωστήτως εισπραχθέντων
φορολογικών επιβαρύνσεων". Αυτά διαγράφονται και συνεχίζει το
άρθρο "εφαρµόζονται ανάλογα και για τις επιβαρύνσεις των
κοινοτικών οχηµάτων".
Στο άρθρο 13, παρ. 1, σε όσα γράφονται "Τα αυτοκίνητα οχήµατα
που παραλαµβάνονται από τις Ιερές Μονές του Αγίου 'Ορους,
απαλλάσσονται από το τέλος ταξινόµησης, εφόσον έχει προηγηθεί
έγκριση της Ιεράς Κοινότητας" προστίθεται στο τέλος η φράση "για
την απόκτησή τους".
Στο άρθρο 13, η παρ. 3α, που αναφέρει: "Για επιβατικά αυτοκίνητα
και µοτοσικλέτες ποσοστό 70% του προβλεποµένου κατά
περίπτωση τέλους ταξινόµησης" διαµορφώνεται ως εξής: "Για
επιβατικά αυτοκίνητα ή αυτοκινούµενα τροχόσπιτα και µοτοσικλέτες,
ποσοστό 80% του προβλεποµένου κατά περίπτωση τέλους
ταξινόµησης". Προστίθενται δηλαδή οι λέξεις "ή αυτοκινούµενα
τροχόσπιτα" και το ποσοστό από 70% γίνεται 80%.
Στο άρθρο 13, παρ. 7, εκεί που λέει: "Κατ' εξαίρεση της
προηγούµενης παραγράφου..." γίνεται "Κατ' εξαίρεση των
ρυθµίσεων της προηγούµενης παραγράφου ...". Προστίθενται
δηλαδή οι λέξεις "των ρυθµίσεων".
Στο άρθρο 15 παρ. 2, που ορίζεται ότι: "Οι αρµόδιες τελωνειακές
αρχές ασκούν εποπτεία και έλεγχο κατά τρόπο διαρκή ή περιοδικό

στις φορολογικές αποθήκες..." διαγράφονται οι λέξεις "κατά τρόπο
διαρκή ή περιοδικό".
∆ηλαδή διαγράφονται πέντε λέξεις και συνεχίζει "στις φορολογικές
αποθήκες, σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία".
Στην παράγραφο 3 β, στη διατύπωση: "H διαδικασία παραλαβής ή
αποστολής των οχηµάτων" προστίθεται η φράση "από τις
φορολογικές αποθήκες".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Αρα γίνεται: "H
διαδικασία παραλαβής ή αποστολής των οχηµάτων από τις
φορολογικές αποθήκες".
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Στην παράγραφο
στ' διαγράφονται οι λέξεις "αναγνώριση ή λειτουργία των
φορολογικών αποθηκών" και γίνεται: "Κάθε άλλη αναγκαία
λεπτοµέρεια για την εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος
άρθρου".
Στο άρθρο 16 παράγραφος 3 διαγράφεται η φράση "για την
εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος νόµου" και γίνεται ως εξής:
Αρχίζει µε όµικρον κεφαλαίο "Ο εγκεκριµένος αποθηκευτής: α)
Υποχρεούται:" και κατά λοιπά µένει ως έχει.
Στην παράγραφο 3 εδάφιο γ' προστίθενται οι λέξεις "αλληλεγγύως
και εις ολόκληρον" και γίνεται: "Ευθύνεται επίσης αλληλεγγύως και
εις ολόκληρον" και το υπόλοιπο ως έχει.
Στο άρθρο 17 στο τέλος της παραγράφου 1 µετά τη φράση
"κοινοτικά οχήµατα" προστίθενται οι λέξεις "χωρίς την καταβολή του
τέλους ταξινόµησης".
Στο άρθρο 18 ενότητα Α "Κοινοτικά οχήµατα" στο εδάφιο 1 στο
σηµείο που λέει "ν.1165/1918, ΦΕΚ 73Α')" διαγράφεται η φράση
"εκτός αν αποδειχθεί ότι τα παραπάνω οχήµατα τελούν υπό το
καθεστώς της παρ.2 του άρθρου 14".
Επίσης στο άρθρο 18 παράγραφος 3 στο σηµείο "οι διατάξεις της
παραγράφου Α 1 δεν εφαρµόζονται όταν πριν" προστίθεται η λέξη
"από". ∆ηλαδή γίνεται "...δεν εφαρµόζονται όταν πριν από τη
διαπίστωση" κλπ.
Στην ενότητα Γ' "Οχήµατα Κοινοτικών και Τρίτων Χωρών" στην
παράγραφο 6 -δηλαδή ουσιαστικά στο τέλος του άρθρου 18- όπου
γράφεται: "Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών" διαγράφεται η
φράση "οι τελωνειακές αρχές", το "µπορούν" γίνεται "µπορεί να
καθορίζονται πρόσθεται µέτρα ελέγχου" και το υπόλοιπο µένει ως
έχει.
Στο άρθρο 19 εκεί που λέει "οι διατάξεις των άρθρων 31 και 36 του
Τελωνειακού Κώδικα εφαρµόζονται ανάλογα", η λέξη "ανάλογα"
γίνεται "αναλόγως".
Στο άρθρο 20 στην παράγραφο 1 εκεί που λέει "µετά την λήξη
ισχύος της άδειας αυτής να παραµένουν και να κυκλοφορούν στο
εσωτερικό της χώρας στα πλαίσια των ίδιων καθεστώτων", οι λέξεις
"στα πλαίσια" γίνονται "στο πλαίσιο".
Στο ίδιο άρθρο στη παράγραφο 2 διαγράφεται η λέξη "επίσης" στην
αρχή της πρότασης. ∆ηλαδή, η παράγραφος 2 ξεκινάει ως εξής:
"Ελληνική άδεια κυκλοφορίας ...".
Αυτές τις διορθώσεις είχε η ΚΕΝΕ.
Επίσης, υπάρχει µία αναδιατύπωση στο άρθρο 5, η οποία έγινε σε
συµφωνία µε τους επαγγελµατίες εµπόρους εισαγωγείς
µεταχειρισµένων µοτοσικλετών.
Η περίπτωση α' της παραγράφου 2 του άρθρου 5 διαγράφεται και
αντικαθίσταται από το ακόλουθο κείµενο:
"α) Την πράγµατι πληρωθείσα ή πληρωτέα αξία για τις καινούριες
µοτοσικλέτες.
Για τις µεταχειρισµένες µοτοσικλέτες λαµβάνεται υπόψη η τιµή
χονδρικής πώλησης του αντίστοιχου τύπου µοτοσικλέτας κατά το
χρόνο κυκλοφορίας στη διεθνή αγορά, αφού η τιµή αυτή µειωθεί
λόγω φθοράς από συνήθη χρήση ή άλλη αιτία, µε βάση τα
παρακάτω ποσοστά µείωσης:
Από 1 µέχρι και 2 έτη14%
Πάνω από 2 µέχρι και 3 έτη 21%
Πάνω από 3 µέχρι και 4 έτη 25%
Πάνω από 4 µέχρι και 5 έτη 32%
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Πάνω από 5 µέχρι και 6 έτη 35%
Πάνω από 6 µέχρι και 7 έτη 39%
Πάνω από 7 µέχρι και 8 έτη 42%
Πάνω από 8 έτη 46%
Η τεκµαρτή αυτή αξία δεν µπορεί να είναι µικρότερη της πράγµατι
πληρωθείσας ή πληρωτέας αξίας.
Στην περίπτωση που στην αρµόδια τελωνειακή υπηρεσία δεν έχουν
κατατεθεί τιµοκατάλογοι από τους επίσηµους διανοµείς, η υπηρεσία
αυτή καθορίζει την τιµή αγοράς µε βάση τα στοιχεία που διαθέτει."
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Παρακαλώ αυτή η
αναδιατύπωση να κατατεθεί στα Πρακτικά και να µοιραστεί στους
συναδέλφους Βουλευτές.
Επίσης, κύριε Υπουργέ, τις φραστικές τροπολοποιήσεις που
κάνατε, εάν τις έχετε, να τις καταθέσετε και αυτές στα Πρακτικά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βεβαίως.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. ∆ρυς καταθέτει για τα Πρακτικά
την αναδιατύπωση της παραγράφου 2 του άρθρου 5 και της
παραγράφου 4 του άρθρου 4, οι οποίες έχουν ως εξής:
"Η περίπτωση α' της παραγράφου 2 του άρθρου 5 διαγράφεται και
αντικαθίσταται από το ακόλουθο κείµενο:
"α) Την πράγµατι πληρωθείσα ή πληρωτέα αξία για τις καινούριες
µοτοσικλέτες.
Για τις µεταχειρισµένες µοτοσικλέτες λαµβάνεται υπόψη η τιµή
χονδρικής πώλησης του αντίστοιχου τύπου µοτοσικλέτας κατά το
χρόνο κυκλοφορίας στη διεθνή αγορά, αφού η τιµή αυτή µειωθεί
λόγω φθοράς από συνήθη χρήση η άλλη αιτία, µε βάση τα
παρακάτω ποσοστά µείωσης:
Από 1 µέχρι και 2 έτη14%
Πάνω από 2 µέχρι και 3 έτη 21%
Πάνω από 3 µέχρι και 4 έτη 25%
Πάνω από 4 µέχρι και 5 έτη 32%
Πάνω από 5 µέχρι και 6 έτη 35%
Πάνω από 6 µέχρι και 7 έτη 39%
Πάνω από 7 µέχρι και 8 έτη 42%
Πάνω από 8 έτη46%
Η τεκµαρτή αυτή αξία δεν µπορεί να είναι µικρότερη της πράγµατι
πληρωθείσας ή πληρωτέας αξίας.
Στην περίπτωση που στην αρµόδια τελωνειακή υπηρεσία αξιών δεν
έχουν κατατεθεί τιµοκατάλογοι από τους επίσηµους διανοµείς η
υπηρεσία αυτή καθορίζει την τιµή αγοράς µε βάση τα στοιχεία που
διαθέτει."
H περίπτωση α' της παραγράφου 4 του άρθρθου 4 διαγράφεται και
αντικαθίσταται από το ακόλουθο κείµενο:
"α) Την πράγµατι πληρωθείσα ή πληρωτέα αξία για τα καινούρια
αυτοκίνητα.
Για τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα λαµβάνεται υπόψη η τιµή που
καθορίζεται από την αρµόδια Τελωνειακή Υπηρεσία Αξιών µε βάση
τα στοιχεία που η υπηρεσία αυτή διατέθει. Η τεκµαρτή αυτή αξία,
δεν µπορεί να είναι µικρότερη της πράγµατι πληρωθείσας ή
πληρωτέας αξίας (τιµή αγοράς)".").
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχετε κάποια άλλη
τροποποίηση, κύριε Υπουργέ;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Οχι κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
υπάρχει κάποιο άρθρο σε αυτήν την ενότητα που θα θέλατε να
συζητηθεί ιδιαιτέρως;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 'Οχι κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς.
Ο κ. Βούλγαρης έχει το λόγο ως εισηγητής της Πλειοψηφίας επί
αυτής της ενότητος των άρθρων.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
δεν θα αναφερθώ στο άρθρο 1, διότι οι διατάξεις του είναι καθαρά
εννοιολογικού χαρακτήρα, δηλαδή, δίνει τις έννοιες οι οποίες

χρησιµοποιούνται στο κείµενο του νόµου, προκειµένου να τον
εφαρµόσουµε. Παραδείγµατος χάρη αναλύονται οι όροι
"εγκεκριµένος αποθηκευτής οχηµάτων", "φορολογική αποθήκη
οχηµάτων", ποιο είναι το πρόσωπο το εγκατεστηµένο στο
εσωτερικό της χώρας. 'Ολες αυτές είναι έννοιες που
χρησιµοποιούνται για να εφαρµόσουµε αντίστοιχες διατάξεις του
νοµοσχεδίου.
Θα έλεγα ότι το πιο σηµαντικό άρθρο σε σχέση µε τον τίτλο του
νοµοσχεδίου, αναφορικά µε τη φορολόγηση της αξίας του
αυτοκινήτου είναι το άρθρο 2. Με το άρθρο 2 έχουµε τη διατύπωση
για τις διαδικασίες εφαρµογής του τέλους ταξινόµησης επιβατηγών
αυτοκινήτων. Στο άρθρο αυτό αναλύεται ο τρόπος επιβολής του
τέλους ταξινόµησης και στη συνέχεια µε ποιο τρόπο καθορίζονται οι
συντελεστές για να καθοριστεί το τέλος ταξινόµησης.
Σε σχέση µε την πολιτική του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου για την
προστασία του περιβάλλοντος, πρέπει να πούµε ότι οι τρεις από τις
τέσσερις κατηγορίες των συντελεστών υπολογισµού της αξίας του
αυτοκινήτου, προκειµένου να επιβληθεί το τέλος ταξινόµησης
αφορούν αυτοκίνητα αντιρρυπαντικής τεχνολογίας και η τέταρτη
κατηγορία αφορά αυτοκίνητα συµβατικής τεχνολογίας. Εδώ θα
διαπιστώσουµε τη σηµαντική διαφορά που υπάρχει στους
συντελεστές που καθορίζουν την αξία για τα αυτοκίνητα
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας, σε σχέση µε τα αυτοκίνητα
συµβατικής τεχνολογίας.
Παραδείγµατος χάρη η πρώτη κατηγορία αναφέρεται σε καινούρια ή
µεταχειρισµένα επιβατηγά αυτοκίνητα, τα οποία έχουν ηµεροµηνία
παραγωγής µέχρι το 1996. Αρχίζουν από τα 900 κυβικά µε 16%,
ενώ για την τέταρτη κατηγορία που είναι συµβατικής τεχνολογίας τα
900 κυβικά έχουν συντελεστή 93%. 'Ετσι λοιπόν, µε τις διατάξεις
του άρθρου 2 καθορίζονται τέσσερις κατηγορίες για τον καθορισµό
της αξίας των αυτοκινήτων, σε σχέση µε την επιβολή του τέλους
ταξινόµησης. Είναι τα αυτοκίνητα παραγωγής από το 1996 και µετά,
τα αυτοκίνητα παραγωγής από το 1992 µέχρι το 1995, τα
αυτοκίνητα παραγωγής από το 1988 έως το 1991. Η τέταρτη
κατηγορία αφορά τα αυτοκίνητα συµβατικής τεχνολογίας. Επίσης µε
τις διατάξεις αυτού του άρθρου καθορίζεται και τέλος ταξινόµησης
για αυτοκίνητα τροχόσπιτα, για αυτοκίνητα τζιπ, επιβατηγά και
φορτηγά. Τέλος, µε την παράγραφο 5 απαλλάσσονται από το τέλος
ταξινόµησης του άρθρου 2 τα ηλεκτροκίνητα ή υβριδικά αυτοκίνητα
µε κινητήρα των οποίων οι εκποµπές είναι σύµφωνες µε τις
ισχύουσες διατάξεις για τα οχήµατα αντιρρυπαντικής τεχνολογίας
της οδηγίας 9412 της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Και αυτό αποτελεί µία σηµαντική καινοτοµία του νόµου που στηρίζει
την πολιτική για τα αυτοκίνητα της αντιρρυπαντικής τεχνολογίας και
µάλιστα για τα ηλεκτροκίνητα ή υβριδικά αυτοκίνητα τα οποία δεν
εκπέµπουν κανένα απολύτως ρύπο στο περιβάλλον.
Τέλος, στο ίδιο άρθρο προβλέπεται και η έκδοση µιας κοινής
υπουργικής απόφασης για το χαρακτηρισµό των αυτοκινήτων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
Στο άρθρο 3, αναφέρονται οι διατάξεις που αφορούν το τέλος
ταξινόµησης επιβατικών αυτοκινήτων δηµόσιας χρήσης.
Και εδώ έχουµε µία κατηγοριοποίηση για τα επιβατικά αυτοκίνητα
δηµόσιας χρήσης σε σχέση µε οδηγίες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης µε
χρονολογία κατασκευής από το 1996 και µετά και η δεύτερη
κατηγορία µέχρι το 1995. Επίσης, προβλέπεται το πως
επιβάλλουµε το τέλος ταξινόµησης για πετρελαιοκίνητα αυτοκίνητα
επιβατικά δηµόσιας χρήσης ή επιβατικά αυτοκίνητα δηµόσιας
χρήσης που αποχαρακτηρίζονται κάτω από ορισµένες
προϋποθέσεις και διαδικασίες προκειµένου να κυκλοφορήσουν ως
ιδιωτικής χρήσης.
Οι διατάξεις του άρθρου 4 αναφέρονται για το τέλος της
ταξινόµησης των φορτηγών αυτοκινήτων. ∆ηλαδή, πως
καθορίζονται οι συντελεστές του τέλους ταξινόµησης των
φορτηγών, καθώς και κλειστών φορτηγών που προέρχονται από
διασκευή επιβατικών.
Εδώ  έχουµε  όπως  ακούσαµε  και  πριν  από  λίγο  µια  νέα
διατύπωση  όσον  αφορά  τον  καθορισµό  της  πληρωτέας  αξίας
για  τα  φορτηγά  αυτοκίνητα,  όπως  ανέφερε  ο  Υπουργός  και
χαίροµαι  γιατί  µετά  από  µία  πολύωρη  συζήτηση  µε  τους
ενδιαφεροµένους  επαγγελµατίες,  υπήρξε  αυτή  η  λύση,  η  οποία
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ικανοποιεί και τα δύο µέρη και συµφωνούµε απολύτως.
Αναφέρονται επίσης διατάξεις στο άρθρο αυτό, για το τέλος
ταξινόµησης κλειστών φορτηγών που προέρχονται από διασκευή
ανοιχτών στο εσωτερικό της χώρας και µια εξουσιοδοτική διάταξη
για να εκδοθεί µια κοινή υπουργική απόφαση αρµόδιων Υπουργών,
για το πως και κάτω υπό ποιες προϋποθέσεις χαρακτηρίζονται
φορτηγά αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, σ' αυτό το άρθρο να αναφερθώ και σε
ορισµένες παρατηρήσεις που αναπτύχθηκαν και στη ∆ιαρκή
Επιτροπή σε σχέση µε την παράγραφο 1γ' του άρθρου 4 που
αναφέρεται στα µεταχειρισµένα σασί, τις βάσεις δηλαδή των
φορτηγών αυτοκινήτων που πληρώνουν φόρο σε αντίθεση µε τα
καινούρια που απαλλάσσονται από αυτό το φόρο. Πολύ σωστά
υπήρξε ένα πολιτικό επιχείρηµα από τον Υπουργό στη ∆ιαρκή
Επιτροπή ότι αυτό γίνεται για να ενισχυθούν οι ελληνικές
βιοµηχανίες που τοποθετούν καινούριες καρότσες σε καινούριες
βάσεις.
Υπάρχει όµως ένα ζήτηµα που πρέπει να δει το Υπουργείο και
αφορά την ελληνική αγορά που οι προτιµήσεις κυρίως σε
µεταχειρισµένα φορτηγά είναι γύρω στα 95% σε σχέση µε
καινουργή που είναι στο υπόλοιπο 5%. 'Ισως εδώ θα πρέπει να
εξεταστεί η περίπτωση και τα µεταχειρισµένα να απαλλαγούν από
αυτόν το φόρο. 'Αλλωστε πρέπει να δούµε αυτό το πολιτικό
επιχείρηµα και µε την οπτική γωνία ότι υπάρχουν και ελληνικές
βιοτεχνίες που εγκαθιστούν καινούριες καρότσες µόνο σε
µεταχειρισµένες βάσεις.
Είναι ένα ζήτηµα το οποίο αναφέρθηκε από συναδέλφους στη
∆ιαρκή Επιτροπή και θα παρακαλούσα το Υπουργείο να εξετάσει
και αυτήν την περίπτωση που αναφέρθηκε πριν.
Το άρθρο 5 αναφέρεται στη διαδικασία για το τέλος ταξινόµησης
των µοτοσικλετών. Συµφωνούµε µε τη νέα διατύπωση την οποία
έκανε ο Υπουργός για και τον καθορισµό του τέλους ταξινόµησης
εκτός από τις καινούριες και για τις µεταχειρισµένες µοτοσικλέτες.
'Οσον αφορά το άρθρο 6, περιγράφονται διατάξεις οι οποίες
αφορούν το τέλος ταξινόµησης άλλων οχηµάτων, εκτός δηλαδή από
τα επιβατικά αυτοκίνητα, όπως είναι τα λεωφορεία, οι γερανοί κλπ.
Επίσης και τη διατύπωση διατάξεων που αναφέρονται στο τέλος
ταξινόµησης οχηµάτων τα οποία εκποιούνται από το δηµόσιο.
Στο άρθρο 7 καθορίζεται η φορολογητέα αξία των επιβατικών
αυτοκινήτων καινούριων και µεταχειρισµένων, προκειµένου να
επιβληθεί το τέλος ταξινόµησης καθώς επίσης και η ισοτιµία
δραχµής και ξένου νοµίσµατος, προκειµένου να διαµορφώσουµε
αυτήν τη φορολογητέα αξία, βάσει της οποίας θα επιβληθεί το
Ειδικό Τέλος των αυτοκινήτων. Είναι µία εξουσιοδοτική διάταξη για
έγκριση υπουργικής απόφασης για το πώς θα ελέγξουµε την
κανονικότητα αυτής της αξίας µε επιτροπή, η οποία παρέχει όλα τα
εχέγγυα για να έχουµε την πραγµατική αξία του αυτοκινήτου
προκειµένου να µην υπάρχουν προβλήµατα στην εφαρµογή αυτής
της διάταξης, διότι όπως αναφέρθηκα και στην πρωτολογία µου µε
το ν. 363/76, έχουν δηµιουργηθεί πάρα πολλά προβλήµατα στον
υπολογισµό της αξίας των αυτοκινήτων που ποικίλει πολλές φορές
από τελωνείο σε τελωνείο. Προτείνεται δηλαδή µία συγκεκριµένη
διαδικασία, µε την οποία η τιµή θα είναι µία για όλη τη χώρα.
Οι διατάξεις αναφέρονται επίσης στον προσδιορισµό του
κυλινδρισµού του κινητήρα, που λαµβάνουµε υπόψη στην
κατηγοριοποίηση, όπως αναφέρθηκα στο άρθρο 2, για τον
υπολογισµό του Τέλους Ταξινόµησης και επίσης το πώς
επανυπολογίζεται το τέλος ταξινόµησης σε περίπτωση που
αντικαθίσταται ο κινητήρας του αυτοκινήτου µε έναν καινούριο
κινητήρα ο οποίος έχει µεγαλύτερο κυλινδρισµό.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο
Γ'Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Στο άρθρο 9 καθορίζεται ο χρόνος της γέννησης της φορολογικής
υποχρέωσης και ο χρόνος που το τέλος ταξινόµησης καθίσταται
απαιτητό από την πολιτεία και επίσης πώς αυτό το τέλος
ταξινόµησης είναι απαιτητό σε περίπτωση που τα οχήµατα αυτά
τίθενται σε ανασταλτικά καθεστώτα.

Στο άρθρο 10 οι διατάξεις αναφέρονται στη µεταφορά, στην
αποστολή και στην άφιξη οχηµάτων από τα άλλα κράτη-µέλη της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Πιο αναλυτικά αναφέρεται η υποχρέωση
υποβολής δήλωσης όταν έχουµε την άφιξη του οχήµατος σε
περίπτωση που µεταφέρονται τα οχήµατα έµφορτα, επίσης το πώς
υποβάλλονται οι δηλώσεις όταν το όχηµα κοµίζεται αυτοδύναµα, η
προθεσµία για τη µεταφορά του οχήµατος στον τόπο προορισµού,
το πώς είναι δυνατόν να έχουµε επαναποστολή του οχήµατος στο
εξωτερικό στη χώρα από την οποία εισήχθη στην Ελλάδα και τον
καθορισµό των ηµεροµηνιών έναρξης της υποχρέωσης για τον
ιδιοκτήτη, τον κύριο του αυτοκινήτου καθώς επίσης και την υποβολή
δήλωσης όταν έχουµε αντίστοιχα άφιξη µοτοσικλέτας στη χώρα
µας.
Τέλος εξουσιοδοτική διάταξη για έκδοση υπουργικής απόφασης,
προκειµένου να καθοριστούν όλες οι λεπτοµέρειες, τα στοιχεία και ο
τύπος αυτής της δήλωσης άφιξης του οχήµατος ή της µοτοσικλέτας.
'Αρθρο 11.
Οι διατάξεις του άρθρου 11 αναφέρονται στη διαδικασία βεβαίωσης
και είσπραξης του ειδικού τέλους ταξινόµησης των οχηµάτων,
καθώς και ποια είναι τα πιστοποιητικά, τα οποία βεβαιώνουν την
ταξινόµηση. Τον προσδιορισµό του προσώπου, που υποχρεούται
να καταβάλει αυτό το τέλος ταξινόµησης, τα παραστατικά στοιχεία
για την είσπραξη του τέλους ταξινόµησης, όταν τα οχήµατα
προέρχονται από χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωση, ή από τρίτες
χώρες. Αποσαφηνίζονται όλα τα στοιχεία, που αφορούν τους
συντελεστές, που λαµβάνονται υπόψη, για να βεβαιωθεί και να
εισπραχθεί το τέλος ταξινόµησης και επίσης εξουσιοδοτική διάταξη
για την έκδοση υπουργικής απόφασης των αρµόδιων Υπουργών,
προκειµένου να καθοριστούν όλες οι λεπτοµέρειες, που αφορούν το
περιεχόµενο αυτών των παραστατικών στοιχείων για τη βεβαίωση
και την είσπραξη του ειδικού τέλους ταξινόµησης.
'Αρθρο 12.
Στο άρθρο 12 έχουµε διατάξεις, που αναφέρονται στη βεβαίωση και
στην είσπραξη του τέλους ταξινόµησης εκ των υστέρων και την
περίπτωση επιστροφής αχρεωστήτως εισπραχθέντων, και
εναρµόνιση των διατάξεων µε εκείνες που ισχύουν σε προίόντα,
που υπάγονται στον Ειδικό Φόρο Κατανάλωσης.
'Αρθρο 13.
Στο άρθρο 13 περιγράφονται οι οριστικές απαλλαγές από το τέλος
ταξινόµησης των αυτοκινήτων.
'Αρθρο 14.
Στο άρθρο 14 αναφέρεται το καθεστώς αναστολής και προσωρινής
απαλλαγής οχηµάτων. 'Εχουµε την εναρµόνιση των απαλλαγών
από το τέλος ταξινόµησης των κοινοτικών οχηµάτων, σε σχέση µε
τις απαλλαγές που ισχύουν για τα εισαγόµενα από τρίτες χώρες,
που τίθενται σε καθεστώς προσωρινής εισαγωγής, την παραλαβή
των επιβατικών αυτοκινήτων για εκθεσιακές ανάγκες, τις οποίες
έχουν οι αντιπρόσωποι. Και είναι γνωστό ότι γίνονται πολλές
εκθέσεις αυτοκινήτων, για τα οποία προβλέπεται αναστολή
καταβολής του φόρου. Επίσης, αναφέρεται ότι όπου οι κείµενες
διατάξεις προβλέπουν απαλλαγή από δασµούς και φόρους λόγω
προσωρινής εισαγωγής, θα παρέχεται απαλλαγή από το τέλος
ταξινόµησης.
'Αρθρο 15.
Στο άρθρο 15 περιγράφεται το καθεστώς λειτουργίας των
φορολογικών αποθηκών κοινοτικών οχηµάτων, δηλαδή η σύσταση
και η λειτουργία των φορολογικών αποθηκών, το πώς γίνεται η
εποπτεία και ο έλεγχος αυτών των αποθηκών και εξουσιοδοτική
διάταξη, στην παράγραφο 3, για την έκδοση υπουργικής
απόφασης, καθορισµού όρων και προϋποθέσεων, κάτω από τις
οποίες θα λειτουργούν οι φορολογικές αποθήκες.
'Αρθρο 16.
Στο άρθρο 16 αναφέρονται διατάξεις, βάσει των οποίων
αναγνωρίζεται ο εγκεκριµένος αποθηκευτής κοινοτικών οχηµάτων
και όλες οι λεπτοµέρειες, που καθορίζουν τη διαδικασία
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αυτής της αναγνώρισης, τη χορήγηση της άδειας του εγκεκριµένου
αποθηκευτή, ποιες είναι οι προϋποθέσεις, προκειµένου να
χορηγηθεί αυτή η άδεια και ποιες είναι οι υποχρεώσεις του
αποθηκευτή κοινοτικών οχηµάτων.
'Αρθρο 17.
Στο άρθρο 17 περιγράφονται οι περιορισµοί στην κατοχή και
κυκλοφορία κοινοτικών οχηµάτων. Επίσης, οι διατάξεις
περιγράφουν την απαγόρευση της µετακίνησης κοινοτικών
οχηµάτων, που δεν έχουν καταβάλει το τέλος, χωρίς να υπάρχει η
έγκριση της αρµόδιας τελωνειακής αρχής. Επίσης την εναρµόνιση
των περιορισµών και κυρώσεων, που ισχύουν για τα εισαγόµενα
οχήµατα από τρίτες χώρες, µε οριστική απαλλαγή από το τέλος
ταξινόµησης και στα όµοια κοινοτικά οχήµατα.
Και τέλος, στην παράγραφο 4 αναφέρεται ότι στα οχήµατα που
φέρουν άδεια προσωρινής κυκλοφορίας, δεν επιτρέπεται η
κυκλοφορία µε καθεστώς προσωρινής εισαγωγής µετά τη λήξη της.
'Αρθρο 18.
Στο άρθρο 18 αναφέρονται οι παραβάσεις και οι κυρώσεις σε
ιδιοκτήτες οχηµάτων, όταν οι παραβάσεις αυτές καθορίζονται και
χαρακτηρίζονται ως λαθρεµπορία. Είναι παραβάσεις, που
χαρακτηρίζονται ως απλή τελωνειακή παράβαση προσδιορίζονται
τα πρόστιµα µε σαφήνεια, που επιβάλλονται σε κάθε περίπτωση,
όταν επισηµαίνεται αυτή η λαθρεµπορία. Περιγράφονται επίσης
στην παράγραφο 5 προϋποθέσεις για την απόδειξη της µη
παράνοµης κατοχής και κυκλοφορίας οχήµατος. Προκειµένου να
έχουµε την εφαρµογή αυτών των διατάξεων, χαρακτηρίζεται ποια
παράβαση θεωρείται λαθρεµπορία, ποιες είναι οι προϋποθέσεις για
τη µη άσκηση ποινικής δίωξης σε περιπτώσεις λαθρεµπορίας, πώς
επιβάλλονται τα πρόστιµα σε περίπτωση εκπρόθεσµης υποβολής
της ειδικής δήλωσης για την καταβολή του τέλους ταξινόµησης, πώς
αντιµετωπίζονται οι περιπτώσεις συντηρητικής δέσµευσης
οχηµάτων λόγω παράβασης, καθώς και οι προϋποθέσεις της
απόδοσής τους ή της εγκατάλειψής τους υπέρ του δηµοσίου, πώς
επιβάλλονται επίσης τα πρόστιµα στις περιπτώσεις κυκλοφορίας
πρίν από την καταβολή του τέλους ταξινόµησης σε άλλα οχήµατα,
εκτός από τα επιβατικά, όπως σε λεωφορεία, γερανούς κλπ. και
διατάξεις για την αντιµετώπιση των παραβάσεων, οι οποίες έχουν
διαταχθεί και έχουν βεβαιωθεί πριν από την εφαρµογή και ισχύ
αυτού του νοµοσχεδίου. Τέλος, εξουσιοδοτική διάταξη για την
έκδοση υπουργικής απόφασης, προκειµένου να έχουµε λήψη
πρόσθετων µέτρων ελέγχου από τις αρµόδιες τελωνειακές, που
υπάρχουν στη χώρα µας.
'Αρθρο 19.
Οι διατάξεις του άρθρου 19 αναφέρονται στην εγκατάλειψη υπέρ
του δηµοσίου ή την καταστροφή οχηµάτων. 'Εχουµε δηλαδή µια
ανάλογη εφαρµογή των σχετικών διατάξεων του Τελωνειακού
Κώδικα, που αφορούν οχήµατα και τρίτων χωρών, καθώς και
οχήµατα, τα οποία εισάγονται από χώρες της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης.
Τέλος, µε το άρθρο 20 καθορίζονται ο τρόπος και η διαδικασία
χορήγησης ελληνικών αδειών κυκλοφορίας προσωρινού τύπου,
δηλαδή µε ποιες διαδικασίες χορηγούνται προσωρινές ελληνικές
πινακίδες κυκλοφορίας σε περιπτώσεις προσωρινής εισαγωγής
αλλοδαπών οχηµάτων. Και βέβαια, οµοίως για οχήµατα που
βρίσκονται σε ανασταλτικά καθεστώτα ή που είναι ανάριθµα και δεν
επιτρέπεται βέβαια να κυκλοφορούν στη χώρα µας, αλλά θα πρέπει
να αποσταλούν στο εξωτερικό.
Τέλος, στην παράγραφο 3 του άρθρου 20, αναφέρεται
εξουσιοδότηση από το νόµο για την έκδοση υπουργικής απόφασης
καθορισµού του τύπου των πινακίδων αυτών, καθώς και για τον
καθορισµό του αντίτιµου της διάθεσης αυτών των προσωρινών
ελληνικών πινακίδων.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σκρέκας έχει το
λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, για το άρθρο 1 δεν
έχουµε καµιά παρατήρηση να κάνουµε.
Στο άρθρο 2, µε βάση το νοµοσχέδιο προσδιορίζονται τέσσερις
κατηγορίες ανάλογα µε την αντιρρυπαντική τεχνολογία τους. Οι
παρατηρήσεις που έχουµε να κάνουµε, είναι οι εξής:
Πρώτον, ζητήσαµε και στην επιτροπή και θα το επαναλάβουµε και
τώρα, κύριε Υπουργέ, να γίνει µια αλλαγή ως προς τον πίνακα των
κυβικών. ∆ηλαδή, το "Μέχρι 900 κυβικά εκατοστά" να γίνει "Μέχρι
1000 κυβικά εκατοστά", γιατί θεωρούµε ότι δι' αυτού του τρόπου
εξυπηρετείται ένας µεγάλος αριθµός πολιτών, που χρησιµοποιούν
αυτοκίνητα αυτών των κυβικών.
Επίσης, εκείνο που θέλω να παρατηρήσω, είναι ότι µε βάση το
παλιό καθεστώς, αν αθροίσει κανείς τον Ειδικό Φόρο
Κατανάλωσης, αλλά και την έκτακτη εισφορά και τη συγκρίνει µε
τους καινούριους πίνακες που κάνετε, προκύπτει ότι στην πρώτη
κατηγορία, µέχρι 900 κυβικά εκατοστά, όπου ο συντελεστής
φορολόγησης ή το τέλος ταξινόµησης είναι 16% και µε βάση το
παλιό καθεστώς ήταν 18%, πράγµατι έχουµε µια µείωση 2%.
Απο 'κει και πέρα, όλες οι υπόλοιπες κατηγορίες έχουν µια
απόκλιση, η οποία διαφέρει ανάλογα µε τον κυβισµό των
αυτοκινήτων. Για παράδειγµα, από 901 έως 1400 είναι 33% και
ήταν 32% µε το παλιό καθεστώς. Από 1401 έως 1600 είναι 45% και
ήταν 37%. Από 1601 έως 1800 είναι 54% και ήταν 47%. Από 1801
έως 2000 είναι 76% σήµερα και ήταν 61% µε το παλιό καθεστώς.
Από 2001 και πάνω είναι 128% σήµερα και ήταν 91%.
Βέβαια έρχεσθε και αυτήν τη µικρή µείωση την τακτοποιείτε µέσω
του άρθρου 7, ενώ θα µπορούσε απ' ευθείας εδώ να προκύψει αυτή
η διαφορά, χωρίς να πάµε από το ένα άρθρο στο άλλο, για να
βρούµε ποιος είναι πραγµατικά ο φορολογικός συντελεστής, για να
επιβάλουµε το αναλογούν τέλος.
'Ενα άλλο που θα θέλαµε να παρατηρήσουµε σ' αυτό το άρθρο,
είναι ότι εκτός από την πρώτη κατηγορία, τους συντελεστές τους
θεωρούµε πολύ υψηλούς, γιατί θα µπορούσαµε σιγά σιγά να πάµε
απλώς στη λογική της µείωσης, µια και θα υποχρεωθούµε εκ των
πραγµάτων σε λίγο χρόνο αυτό το ειδικό τέλος να το
εκµηδενίσουµε, γιατί πρέπει να εναρµονιστούµε µε βάση το
κοινοτικό δίκαιο µε τις άλλες χώρες της Ηνωµένης Ευρώπης.
Θεωρούµε ότι τα ποσοστά είναι πολύ υψηλά.
Βέβαια αυτές τις ηµέρες βλέπουµε στις εφηµερίδες να
δηµοσιεύονται αποφάσεις δικαστηρίων σε ό,τι αφορά την
κυκλοφορία των αυτοκινήτων µε ξένες πινακίδες, όπου τα
αυτοκίνητα αυτά παραπέµφθηκαν στη δικαιοσύνη, γιατί δεν είχαν
προφανώς πληρώσει το ΦΠΑ ή οτιδήποτε άλλο. Και έρχονται τα
ελληνικά δικαστήρια τα οποία δικαιώνουν και υποχρεώνουν το
ελληνικό δηµόσιο να επιστρέψει τα χρήµατα.
Εδώ θα θέλαµε να έχουµε µία ενηµέρωση από εσάς µε βάση τα
δηµοσιεύµατα αυτά που τελικά βλέπουµε όλοι και βλέπει και ο
ελληνικός λαός αυτές τις ηµέρες στις εφηµερίδες.
'Ενα άλλο επίσης που θα ήθελα να παρατηρήσω στο άρθρο 2 είναι
οι άλλες κατηγορίες µε βάση την αντιρρυπαντική τεχνολογία. Οι
συντελεστές είναι τόσο υψηλοί που πραγµατικά γίνονται
απαγορευτικοί για τα αυτοκίνητα αυτά, για τον 'Ελληνα αγοραστή.
Βλέπω ότι οι συντελεστές είναι πάρα πολλοί.
Θα πάρω ένα νούµερο για να δούµε όλοι ότι κινούµεθα σε ένα
χώρο εξωπραγµατικό. Στην τέταρτη κατηγορία έχουµε ποσοστό
φορολόγησης 560%. 'Οποιος το βλέπει αυτό τρελαίνεται. Μήπως
πρέπει τελικά να το δείτε και αυτά τα πράγµατα να τα
εξορθολογήσουµε όπως είναι ο όρος που έχει καθιερωθεί τον
τελευταίο καιρό; Αυτά σε ό,τι αφορά το άρθρο 2.
Πάω στο άρθρο 3 που κυρίως αναφέρεται για τα επιβατικά
αυτοκίνητα δηµόσιας χρήσης. 'Εχω να κάνω τις εξής παρατηρήσεις:
Πρώτον,  θεωρώ  ότι  ο  χρόνος  που  βάζετε  για  τον
αποχαρακτηρισµό  δεν  αποτελεί  κίνητρο  για  τους  επαγγελµατίες
να  ανανεώνουν  το  στόλο  τους.  Είναι  ένα  αρνητικό  στοιχείο  του
νοµοσχεδίου  διότι  κυρίως  αναφέρεται  αυτό  το  άρθρο  για  τους
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επαγγελµατίες ταξιτζήδες. ∆ιότι καταλαβαίνετε ότι όταν τα πέντε
πρώτα χρόνια δεν υπάρχει ωφέλεια από τον αποχαρακτηρισµό δεν
υπάρχει κίνητρο. Επίσης ουσιαστικά ωφέλεια υπάρχει, δηλαδή
απαλλαγή από την υποχρέωση καταβολής τέλους ταξινόµησης από
το δέκατο έτος και µετά. Από το πέµπτο µέχρι το δέκατο
πληρώνεται η διαφορά. Αυτό νοµίζω ότι λειτουργεί αρνητικά σε αυτό
που τελικά θέλετε να παρουσιάσετε ως φιλοσοφία του νοµοσχεδίου,
να µειώσουµε την ηλικία των κυκλοφορούντων αυτοκινήτων στην
Ελλάδα και αφήνουµε µία κατηγορία αυτοκινήτων µε τον τρόπο που
διατυπώνεται στο άρθρο 3 να έρχεται η ανανέωσή τους ουσιαστικά
µετά από δέκα χρόνια.
Καταλαβαίνετε ότι πρώτον τα αυτοκίνητα αυτά µέσα στη δεκαετία,
λόγω της µεγάλης χρήσης, των πολλών χιλιοµέτρων και επικίνδυνα
γίνονται, αλλά και το περιβάλλον ρυπαίνουν. Νοµίζουµε ότι ο
χρόνος αποχαρακτηρισµού -και είναι πρότασή µας- θα µπορούσε
να µειωθεί στα έξι ή επτά χρόνια.
Για το άρθρο 4 βλέπετε ότι οι παρατηρήσεις µας έπιασαν τόπο. Ο
διάλογος µπορεί να φέρει καλά αποτελέσµατα και µε ικανοποίηση
είδαµε το ότι τελικά δεχθήκατε να αναπτυχθεί αυτός ο διάλογος µε
αυτήν την τάξη των ανθρώπων που κυρίως τον έχουν αναπτύξει
στη χώρα µας και που είναι πάρα πολύ χρήσιµος. Συµφωνούµε µε
τις ρυθµίσεις τις οποίες κάνετε και δεν µένει σε εµένα να κάνω άλλη
παρατήρηση.
Εκείνο όµως που θα ήθελα να παρατηρήσω και να προτείνω είναι
ότι ο χρόνος απαξίωσης που προβλέπεται στο άρθρο 7 αυτών των
αυτοκινήτων θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ µικρός. Μπορεί να
διορθωθεί. ∆εν µπορεί, δηλαδή, µετά τη δεκαετία να υπάρχει
απαξίωση 67%.
Μετά την παρέλευση δέκα ετών αυτά τα αυτοκίνητα είναι τελείως
άχρηστα. Θεωρώ ότι τα ποσοστά απαξίωσης θα πρέπει να
ενισχυθούν πάντοτε µε τη λογική και τη φιλοσοφία του νοµοσχεδίου.
'Εχετε προτάσεις από τους φορείς και νοµίζω ότι µπορείτε να τις
µελετήσετε και πριν την ψήφιση του νοµοσχεδίου να γίνει αυτή η
διόρθωση.
Μία άλλη παρατήρηση που ήθελα να κάνω στο άρθρο 4 έχει σχέση
µε τα φορτηγά αυτοκίνητα κάτων των 3,5 τόνων όπου υπάρχει µία
άνιση µεταχείριση σε σχέση µε τα αυτοκινούµενα τροχόσπιτα. Για
τα αυτοκινούµενα τροχόσπιτα δίνετε µία έκπτωση της τάξεως του
50% γιατί θεωρείται ότι ανεβαίνει η αξία τους λόγω του εξοπλισµού.
Το ίδιο ισχύει όµως και για τα επαγγελµατικά µικρά αυτοκίνητα, που
εκεί έχει αξία τελικά να δώσουµε τα κίνητρο, γιατί οι άνθρωποι αυτοί
τα χρησιµοποιούν για επαγγελµατική και για καθηµερινή χρήση,
ενώ η χρήση ενός τροχόσπιτου περιορίζεται στον ένα µήνα το
χρόνο. Νοµίζω ότι είναι κάτι που πρέπει να το δείτε γιατί πρέπει να
δώσουµε κίνητρα στον επαγγελµατικό χώρο. Είναι ένας χώρος που
τον έχει ανάγκη η εθνική µας οικονοµία γιατί σε αυτόν στηριζόµαστε
-στους µικροµεσαίους και στους επαγγελµατίες- για να
δηµιουργηθεί ο πλούτος που χρειάζεται ο τόπος µας. ∆ίνουµε ένα
σωρό κίνητρα. Ας αποτελέσει κίνητρο και το αυτοκίνητο για τους
επαγγελµατίες.
Για το άρθρο 5 έχω να πω ότι συµφωνούµε µε την αλλαγή την
οποία κάνετε για τις µοτοσικλέτες.
Στο άρθρο 6 δεν έχουµε να κάνουµε καµία παρατήρηση.
Για το άρθρο 7 ήδη είπαµε τις παρατηρήσεις µας. Ουσιαστικά, όλο
το νοµοσχέδιο είναι αυτά τα δύο άρθρα, δηλαδή το 4 και το 7.
Θα ήθελα να κάνω µία παρατήρηση που έχει σχέση µε αυτό που
τελικά συζητήσαµε και στην επιτροπή, αλλά αναφέρθηκε και χθες,
για την εισαγωγή των φορτηγών αυτοκινήτων όπου φορολογείται το
σασί, για τα καινούρια και τα µεταχειρισµένα. Στην επιτροπή είχατε
κάνει ορισµένες παρατηρήσεις. Εγώ έχω στοιχεία, τα οποία
αποδεικνύουν ότι ο ισχυρισµός σας δεν είναι ισχυρός.
Τα αυτοκίνητα που έρχονται από το εξωτερικό -και εννοώ τα
µεταχειρισµένα- και φέρνουν µόνο το σασί και τις καρότσες τις
αφήνουν έξω από τα σύνορα αποδεικνύεται µε βάση βεβαιώσεις τις
οποίες έχω ότι δεν φέρνουν χωριστά τις καρότσες απ' έξω και στη
συνέχεια τις τοποθετούν πάνω στα αυτοκίνητα, αλλά αντίθετα
απευθύνονται σε κατασκευαστές της εσωτερικής αγοράς όπου
τελικά κάνουν τις παραγγελίες τους και γίνεται η ολοκλήρωση των

αυτοκινήτων.
'Ετσι, σε ό,τι αφορά το θέµα της φορολόγησης των σασί νοµίζω ότι
είναι κάτι που µπορείτε να το δείτε και να εναρµονίσετε αυτό που
και χθες, αλλά και στην επιτροπή ζητήσαµε, να υπάρχει ίση
µεταχείριση µε τα καινούρια αυτοκίνητα.
Για το άρθρο 8 δεν έχουµε να κάνουµε καµία παρατήρηση. Επίσης,
και για το άρθρο 9.
Το άρθρο 10 θεωρώ ότι είναι έξω από την κοινοτική λογική, διότι και
µόνο η δήλωση που υποχρεούται να υποβάλει αυτός που µπαίνει
στον ελλαδικό χώρο, δηλαδή ότι είναι υποχρεωµένος να δηλώσει
στο τελωνείο την είσοδό του, αντιστρατεύεται πλήρως τους κανόνες
της ευρωπαϊκής αγοράς.
Για το άρθρο 11 δεν έχουµε να κάνουµε καµία παρατήρηση. Το ίδιο
και για το άρθρο 12 και για το άρθρο 13.
Το άρθρο 14 είναι αντίστοιχο µε το άρθρο 10.
Στο άρθρο 14 παράγραφος 2, θα ήθελα να κάνω µία ερώτηση. Στην
παράγραφο 2 λέτε: "Τα κοινοτικά οχήµατα δύνανται να παραµένουν
προσωρινά στο εσωτερικό της χώρας, χωρίς να απαιτείται η
καταβολή του τέλους ταξινόµησης και του Φ.Π.Α. Για τη χορήγηση
της προσωρινής αυτής απαλλαγής από την καταβολή του τέλους
ταξινόµησης και του Φ.Π.Α. εφαρµόζονται ανάλογα οι όροι και
προϋποθέσεις που προβλέπονται από τις διατάξεις του
τελωνειακού καθεστώτος της προσωρινής εισαγωγής...".
Παρατηρούµε όλοι ότι για αρκετό καιρό τώρα κυκλοφορούν στην
Ελλάδα µεγάλα αυτοκίνητα µε αλβανικές πινακίδες. Τι γίνεται µ'
αυτούς τους ανθρώπους; Εφαρµόζονται αυτές οι διατάξεις που
ισχύουν στην Ελλάδα;
Για το άρθρο 15 δεν έχουµε να κάνουµε καµία παρατήρηση. Το ίδιο
και για το άρθρο 16.
Στο άρθρο 17 "περιορισµοί στην κατοχή και κυκλοφορία κοινοτικών
οχηµάτων" θα ήθελα να κάνω µία ερώτηση. 'Εχει σχέση βέβαια και
µε τα προηγούµενα άρθρα. Αυτοί οι περιορισµοί τους οποίους
βάζουµε σήµερα για τα αυτοκίνητα που έρχονται από άλλες χώρες
της Κοινότητας, ισχύουν και για τα ελληνικά, όταν πάνε σε χώρες
του εξωτερικού; Είναι ένα ερώτηµα, στο οποίο θα θέλαµε να µας
απαντήσετε, κύριε Υπουργέ.
Το άρθρο 18 θεωρούµε ότι είναι άρθρο που έχει σχέση µε τον
εκσυγχρονισµό του δηµοσίου, των υπηρεσιών, γιατί η εφαρµογή
του είναι πάρα πολύ δύσκολη για τους ανθρώπους που καλούνται
να ανταποκριθούν σ' αυτές τις υποχρεώσεις στα τελωνεία, γιατί
χωρίς σωστή µηχανοργάνωση, αντιλαµβάνεσθε ότι πολύ εύκολα
λειτουργεί το υποκειµενικό στοιχείο στην εφαρµογή αυτής της
διάταξης.
Για το άρθρο 19 και το άρθρο 20 δεν έχουµε να κάνουµε καµία
παρατήρηση. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.
Ο κ. Γκατζής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως τονίσαµε και χθες, το
νοµοσχέδιο αυτό αποτελεί, κατά την άποψη του ΚΚΕ, ένα πρόσθετο
εργαλείο υλοποίησης του αντιλαϊκού προϋπολογισµού και δεν είναι
απλώς θέµα αυτοκινήτου όπου περιστρέφονται οι περισσότεροι
συνάδελφοι σήµερα, κατά την οµιλία τους στο συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο.
Πέρα από τα άρθρα αυτά, τα οποία αναφέρονται γύρω από το
αυτοκίνητο -και θα τοποθετηθώ πάνω σ' αυτά- θα ήθελα να
επισηµάνω, ότι µε το σηµερινό νοµοσχέδιο επιχειρείται από την
Κυβέρνηση και δυστυχώς περνάει απαρατήρητο, η ιδιωτικοποίηση
όλου του δηµόσιου τοµέα οποιωνδήποτε υπηρεσιών, µε απλές
διαδικασίες, απλές δηλαδή υπουργικές αποφάσεις. Καταργείται
ακόµη η 2414 που είχε αποφασίσει τότε η πλειοψηφία και που εµείς
και τότε λέγαµε, ότι η 2414 είναι ο προθάλαµος, για να περάσει ο
δηµόσιος πλούτος, οι δηµόσιες υπηρεσίες στον ιδιωτικό τοµέα.
Ξεκάθαρα,  λοιπόν,  σήµερα  µ'  αυτό  το  νοµοσχέδιο  -αφού
παίρνει  ως  βάση  τα  ΚΑΕ  και  αναφέρει  ότι  γίνεται  και  µε  απλή
ουσιαστικά  διϋπουργική  απόφαση  αν  θέλετε  και  των  αρµοδίων
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κάθε φορά του τοµέα στην οποία απευθύνεται η ιδιωτικοποίηση-
περνάνε όλες οι επιχειρήσεις αυτές στον ιδιωτικό τοµέα.
Το λέω αυτό, γιατί συζητάµε µόνο για τα αυτοκίνητα και πολλοί
συνάδελφοι στέκονται πάνω σ' αυτό -και είναι πέρα για πέρα
αποπροσανατολιστικό- χωρίς να βλέπουµε, ότι αυτό το νοµοσχέδιο
είναι ένα από τα σοβαρότερα νοµοσχέδια που έρχονται στη Βουλή
και που αφορά ουσιαστικά την πολιτική της ΟΝΕ. Θέλει ντε και καλά
η Κυβέρνηση να ξεµπερδεύει µε το δηµόσιο τοµέα, να ξεπουλήσει
το δηµόσιο τοµέα και να περάσει στους ιδιώτες.
'Ενα δεύτερο που επιχειρείται. Μιλάει η Κυβέρνηση, ότι µε το
νοµοσχέδιο προσπαθεί να ενισχύσει ουσιαστικά τα µεσαία και
φτωχά λαϊκά στρώµατα, διότι µε τη µείωση του ΦΠΑ από το 18%
στο 8% στην ενέργεια, αλλά και µε το πετρέλαιο θέρµανσης,
συντελείται πραγµατικά µια µείωση στην αξία αυτών των προϊόντων
και στις υπηρεσίες.
Από την άλλη µεριά, κύριε Πρόεδρε, έχουµε αύξηση του ΟΤΕ,
δείγµα του πού το πάει σήµερα η ιδιωτικοποίηση και ιδιωτικός
τοµέας. 'Εχουµε αυθαίρετες αυξήσεις που µπορεί να επιβάλει καθε
φορά ο οποιοσδήποτε δηµόσιος τοµέας -παράδειγµα δηλαδή είναι
αυτό στον ιδιωτικό τοµέα- και από κει και πέρα, θα πρέπει να
δούµε, ότι και µε το νέο αυτό νοµοσχέδιο εισέρχονται νέες
φορολογικές επιβαρύνσεις και αναφέροµαι συγκεκριµένα.
Στο πετρέλαιο κίνησης αυξάνεται το ειδικό τέλος. 'Εχετε υπουργική
τροπολογία.
Επίσης, έχουµε αύξηση του ΦΠΑ σε όλα τα αγροτικά προϊόντα που
πηγαίνουν προς χρήση των βιοµηχανιών, παραπέρα δηλαδή
επεξεργασία από 8% σε 18% και µια απαλλαγή όλων όσων
εξαγοράζουν κρατικά οµόλογα και άλλα που έρχονται από το
εξωτερικό. Απαλλάσσονται ουσιαστικά. Και σε µια απόφαση που
πριν από µερικούς µήνες πήρε η Κυβέρνηση, συγκεκριµένα τον
περασµένο Μάρτη, για να φορολογήσει αυτά τα οµόλογα κλπ.
ξέρουµε ότι όλα αυτά τα χρήµατα -το ξέρουµε και εµείς, το ξέρετε
και σεις, το ξέρουν όλοι- τα οποία έρχονται µε τόσο µεγάλο
χρηµατικό όγκο και τόση µεγάλη αξία, ουσιαστικά προέρχονται από
µαύρες δουλειές, σκοτεινές δουλειές, δηλαδή είναι το ξέπλυµα του
µαύρου χρήµατος.
Πέρα απ' αυτό, όµως, θέλω να σταθώ και να κάνω και ορισµένες
άλλες παρατηρήσεις, στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο για τα άρθρα,
τα οποία συζητάµε.
Φυσικά µε το άρθρο 1 δίνονται οι εννοιολογικές έτσι σηµασίες στην
παραπέρα ταξινόµηση των άρθρων. Αλλά από το άρθρο 2 µέχρι το
6, µιλάει ουσιαστικά, για τη νέα ταξινόµηση, το νέο ειδικό τέλος που
καθορίζεται για τα αυτοκίνητα.
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα εδώ να σηµειώσω για ακόµα µια φορά,
ότι η µεσοσταθµική µείωση κατά 5,5% της τελικής τιµής των Ι.Χ
οχηµάτων, που κατά τον κύριο Υπουργό ή µάλλον κατά την
Κυβέρνηση, γιατί δεν είναι µόνο κατά τον κύριο Υφυπουργό ή
Υπουργό, θα έχει µια θετική επίπτωση στον πληθωρισµό µείωσης
περίπου 0,3% και ότι αυτό θα έχει ενα δηµοσιονοµικό κόστος,
περίπου εξήντα πέντε δισεκατοµµύρια (65.000.000.000) δραχµές.
Χθες ο κύριος Υπουργός µας είπε ότι το 35% των οχηµάτων του
1998 πουλήθηκε στις τελευταίες µέρες που είχε εξαγγελθεί αυτό το
νοµοσχέδιο και που συζητήσαµε στην επιτροπή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Πουλήθηκαν
τριάντα πέντε χιλιάδες.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Σε σύνολο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εκατόν ογδόντα
πέντε χιλιάδων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Σηµαίνει, δηλαδή, ότι µέσα σε λίγο χρονικό
διάστηµα πουλήθηκαν τριάντα πέντε χιλιάδες αυτοκίνητα σε σύνολο
εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδων. Αυτό δείχνει -και απ' ό,τι έγραψαν
ορισµένοι ειδικοί στον Τύπο -ότι δεν θα είναι το κόστος εξήντα πέντε
δισεκατοµµύρια (65.000.000.000) δραχµές, αλλά λόγω της µεγάλης
πώλησης, το κόστος αυτό θα είναι πολύ µικρότερο.
∆εν στεκόµαστε όµως εκεί. Αυτό είναι ένα µέτρο που παίρνει η
Κυβέρνηση για να κατεβάσει τον πληθωρισµό, αν και εµείς

πιστεύουµε ότι ο πληθωρισµός κύρια στηρίζεται στη µείωση του
εισοδήµατος των εργαζοµένων, κύρια στηρίζεται στη φορολόγηση
των µικρών και µεσαίων στρωµάτων και ιδιαίτερα των
εργαζοµένων.
Πέρα από κει όµως, θα θέλαµε να πούµε ότι δεν µπορεί να µην
επισηµάνουµε ότι αυτό αποτελεί µια υποκρισία της Κυβέρνησης ότι
η δεύτερη παράµετρος αυτών των µέτρων είναι για λόγους
περιβαλλοντικούς. 'Οταν ξέρουµε ότι τα οχήµατα στη χώρα είναι
πάρα πολλά, όταν ξέρουµε ότι τα Ι.Χ. επιβαρύνουν ιδιαίτερα τα
µεγάλα αστικά κέντρα, µε τα γνωστά καυσαέρια και το νέφος, όταν
ξέρουµε ότι δεν παίρνετε τα απαραίτητα µέτρα και για τη
διευκόλυνση του αυτοκινήτου, µε τα αναγκαία πάρκινγκ, αλλά και
πολύ περισσότερο δεν παίρνετε µέτρα να χρησιµοποιηθούν τα
χρήµατα τα οποία καταθέτει ο 'Ελληνας φορολογούµενος -και
ιδιαίτερα αναφέροµαι στο ΕΤΕΡΠΣ, κύριε Υπουργέ, που γίνεται,
από τις οικοδοµικές άδειες, ειδικό τέλος και αναφέρεται
συγκεκριµένα και για τα πάρκινγκ των αυτοκινήτων- δεν διατίθεται
για πάρκινγκ, αλλά για άλλους σκοπούς.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: ∆εν µπορούν, γιατί πάνε σε ειδικό
λογαριασµό της Τράπεζας της Ελλάδος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Σε ειδικό λογαριασµό, αλλά τα πληρώνουν
εκεί οι πολίτες και τα πληρώνουν και για την εξαγορά των πάρκινγκ.
Εµείς, ακόµη µια φορά τονίζουµε ότι το ξεπέρασµα των
περιβαλλοντικών επιπτώσεων, έχει να κάνει µε τα εκσυγχρονισµένα
µέσα µεταφοράς, που µπορούν να εξυπηρετήσουν τη µαζική
µεταφορά των συµπολιτών µας και είµαστε κάθετα αντίθετοι µε το
ξεπούληµα που γίνεται και των µέσων µαζικής µεταφοράς των
αστικών ιδιαίτερα συγκοινωνιών.
Εκεί θα πρέπει να δώσει το βάρος η πολιτεία, αν θέλουµε
πραγµατικά να έχουµε καλά µέσα µεταφοράς που να εξυπηρετούν
το κοινό.
Πέρα απ' αυτό όµως, δεν θα αναφερθώ σε όλες τις µέχρι τώρα
διαδικασίες που ακολούθησε και η προηγούµενη κυβέρνηση και η
σηµερινή µε την ενίσχυση ουσιαστικά των µεγαλοβιοµηχάνων,
ιδιαίτερα των αυτοκινητοβιοµηχάνων και των µεγαλεµπόρων, µε τα
µέτρα που πήρε της απόσυρσης, που αυτό το µέτρο είναι ένα µέτρο
που θα τονώσει ιδιαίτερα την αγορά του αυτοκινήτου και τα
συγκεκριµένα συµφέροντα.
Για το άρθρο 8 θέλω να πω, επειδή αναφέρεται στην αλλαγή του
κινητήρα, ότι εκεί ας υποθέσουµε ότι ένας συµπολίτης µας έχει ένα
αυτοκίνητο τριών-τεσσάρων ετών και κάηκε ο κινητήρας του. Είναι
1.200 κυβικά. Πάει να το αλλάξει και παίρνει ένα µεταχειρισµένο
κινητήρα πενταετίας, εξαετίας, αλλά είναι από 1.200, 1.400 κυβικά.
Ξέρετε ότι µε τη διάταξη αυτή υποχρεούται να πληρώσει τη διαφορά
από το 1.200 στο 1.400 ή στο 1.300 κλπ. και θα έχει έναν κινητήρα
που θα είναι πολύ πιο παλιός, γιατί δεν έχει τη δυνατότητα να πάρει
καινούριο; Είναι ένα µέτρο, το οποίο πιστεύουµε ότι δεν µπορεί να
σταθεί.
Επίσης θα θέλαµε να κάνουµε και κάποιες άλλες παρατηρήσεις και
συγκεκριµένα θα επανέλθω στο άρθρο 4.
Εκεί, κύριε Πρόεδρε, ιδιαίτερα για τα φορτηγά αυτοκίνητα, ο κύριος
Υπουργός µας έδωσε µια διόρθωση. Μας έστειλε µια διόρθωση για
το άρθρο 4 και συγκεκριµένα για τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα και
θα ήθελα να ρωτήσω το εξής: Αυτό που καταργεί τον προηγούµενο
νόµο, που περιόριζε τα αυτοκίνητα µέχρι πενταετίας -επειδή το
καταργήσατε κύριε Υπουργέ- θα ισχύσει; ∆ηλαδή έχουµε πει στις
καταργούµενες διατάξεις, ότι ό,τι δεν αναφέρεται σαν κατάργηση
ισχύει αυτό που δεν ανατρέπει το νόµο. Ισχύει, λοιπόν, αυτό στη
συγκεκριµένη περίπτωση;
Για να σας διευκολύνω, κύριε Υπουργέ, σας λέγω ότι µιλώ για το
νόµο 2465/97 που ανέφερε ότι απαγορεύεται η εισαγωγή
µεταχειρισµένων αυτοκινήτων πάνω από πενταετία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αν αναφέρεσθε
στα φορτηγά, εξακολουθεί να ισχύει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Εδώ  επίσης  θα  ήθελα  να  κάνω  και  την
εξής  παρατήρηση:  Στα  φορτηγά  δεν  γίνεται  ουσιαστικά
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καµιά βελτίωση που να µπορέσει να διευκολύνει την καλύτερη
αγορά του αυτοκινήτου, σε µικρότερο δηλαδή κόστος, απ' ό,τι ίσχυε
τουλάχιστον µέχρι σήµερα.
'Ερχοµαι στο άρθρο 13 παράγραφος 8, όπου αναφέρεται για τα
αναπηρικά αυτοκίνητα. Και λέει ότι µετά την τριετία, όταν χρειαστεί
να το πουλήσει, θα δώσει τη διαφορά στα κυβικά τα οποία
χρησιµοποίησε, ανάλογα µε το χρόνο χρήσης που είχε ως την
πενταετία. Και εµείς ρωτάµε µετά την πενταετία τι θα γίνει; 'Οταν
ένας ανάπηρος θέλει να αλλάξει το αυτοκίνητό του θα µπορέσει ή
θα έχει εσαεί ένα αυτοκίνητο;
Στο άρθρο 16 παράγραφο 2 εκεί που αναφέρεται για την
αποθήκευση των αυτοκινήτων, κύριε Υπουργέ, λέγει ότι "µπορεί να
κατέχει". Το "κατέχει" τι σηµαίνει; ∆εν αναφέρει τη λέξη
"αποθηκεύει" αλλά τη λέξη "κατέχει". ∆ηλαδή το "κατέχω" σηµαίνει
ότι µπορώ να το πάρω και να το κυκλοφορήσω, επειδή το έχω
αποθηκευµένο; Μιλάµε για τα κοινοτικά αυτοκίνητα που
αποθηκεύονται και δεν έχουν πληρώσει τον εισαγωγικό φόρο.
'Ερχοµαι στο άρθρο 18. Εκεί κατά την άποψή µας καταργείται ο
φορολογικός κώδικας και το άρθρο 103 όπου προέβλεπε ότι µέχρι
δέκα εκατοµµύρια (10.000.000) δραχµές για τα λαθραία αυτοκίνητα
υπήρχαν ειδικές διατάξεις και υπήρχαν και ουσιαστικά πρόστιµα.
Θεωρούµε ότι θα πρέπει να διατηρηθεί το πλαφόν που έβαζε το
άρθρο 103 και επιπλέον τα πρόστιµα να µπαίνουν ως ίσχυε και µε
βάση το πλαφόν, το οποίο ίσχυε. Γιατί να καταργηθεί; Αυτό δεν το
καταλαβαίνω. 'Οποιος έκανε την παγαποντιά και θέλησε να το
περάσει λαθραία, να πληρώσει.
Για τα υπόλοιπα άρθρα, κύριε Πρόεδρε, 19 και 20 δεν έχω τίποτε
ουσιαστικό να πω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
καταγγείλω για µια ακόµη φορά την πρακτική της Κυβέρνησης να
φέρνει µέχρι την τελευταία στιγµή τροπολογίες.
Είναι χαρακτηριστικό ότι στην έναρξη της συζήτησης ο
Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος κ. ∆ραγασάκης, ρώτησε αν θα
έρθουν άλλες τροπολογίες και η απάντηση ήταν αρνητική. Μετά
όµως από δυο τρεις ώρες πήραµε και άλλες τροπολογίες. ∆εν είναι
όµως µόνο αυτό.
Κύριε Πρόεδρε, είναι δυνατόν να έρχονται τροπολογίες που
αναφέρονται στον εκσυγχρονισµό του συστήµατος εναέριας
κυκλοφορίας; Τι σχέση έχει αυτή η τροπολογία µε το συζητούµενο
νοµοσχέδιο; Στο κάτω κάτω υπάρχουν άλλα νοµοσχέδια οικονοµικά
που συζητούµε αυτές τις µέρες και θα µπορούσε να έρθει η
τροπολογία αυτή, στην επιτροπή.
∆εν µπορώ να καταλάβω αυτήν την πρακτική να έρχονται
τροπολογίες την τελευταία στιγµή και µάλιστα άσχετες µε το
νοµοσχέδιο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μου επιτρέπετε
µία διακοπή;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε συνάδελφε,
πράγµατι, όταν µε ρώτησε ο κ. ∆ραγασάκης εάν υπάρχουν άλλες
τροπολογίες, είχα υπόψη µου το σύνολο των τροπολογιών που
κατέθεσε η Κυβέρνηση και σ'αυτές αναφέρθηκα. Εποµένως,
εµπεριείχοντο στην τοποθέτησή µου και αυτές οι τροπολογίες, στις
οποίες αναφέρεστε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, το δέχοµαι, αλλά
αυτές οι τροπολογίες που δεν έχουν καµία σχέση µε το περιεχόµενο
του νοµοσχεδίου να κατατίθενται την τελευταία στιγµή είναι
απαράδεκτο.
'Ερχοµαι τώρα στα συγκεκριµένα άρθρα του νοµοσχεδίου.
Πραγµατικά, αν αποµονώσουµε αυτά τα άρθρα του νοµοσχεδίου,
έτσι όπως ήρθαν από την αρχή, όπως είπαµε και στη συζήτηση επί
της αρχής, κινούνται προς τη σωστή κατεύθυνση. Και εάν δεν
ερχόταν η σωρεία των τροπολογιών φορολογικού περιεχοµένου
που εντάχθηκαν στο συζητούµενο νοµοσχέδιο, θα το ψηφίζαµε επί
της αρχής.'Οµως, όπως καταλαβαίνετε και εσείς, έχει αλλάξει το
νόηµα του νοµοσχεδίου.

Είναι πράγµατι προς θετική κατεύθυνση τα άρθρα που συζητούµε
από την ώρα που µειώνεται η φορολογία του αυτοκινήτου, από την
ώρα που όλοι δεχόµεθα ότι το αυτοκίνητο στη χώρα µας είναι
υπερφορολογηµένο. Βέβαια, η συγκεκριµένη ρύθµιση θα µπορούσε
να ήταν πιο γενναία και θα έπρεπε να είχε λάβει υπόψη της ότι
επιβάλλεται να µειωθεί η τιµή του αυτοκινήτου, προκειµένου να
αποσυρθούν τα παλιά για λόγους προστασίας του περιβάλλοντος.
Πραγµατικά, θα σταθώ µόνο στα άρθρα που αναφέρονται στο τέλος
ταξινόµησης και ειδικά στο άρθρο 2, που αναφέρεται στα επιβατικά
αυτοκίνητα.
Κύριε Υπουργέ, δεν είναι µεγάλο το κόστος αν βάζατε µέχρι τα 1100
κυβικά στη θέση των 900 κυβικών. Και το λέγω αυτό, διότι ξέρετε ότι
αυτός ο κόσµος που κυκλοφορεί µε αυτά τα αυτοκίνητα είναι ο
οικονοµικά ασθενέστερος και τα περισσότερα αυτοκίνητα παλαιάς
τεχνολογίας είναι αυτού του κυβισµού. ∆εν θα υπάρξει µεγάλη
απώλεια σε έσοδα και η οικολογική ωφέλεια θα είναι τεράστια.
Θα πρέπει επίσης, να δείξετε ανάλογη γενναιοδωρία και όσον
αφορά τα τέλη ταξινόµησης µοτοσικλετών. Πραγµατικά, έχουν
αδικηθεί τα δίκυκλα. Είναι ένα πολύ απαραίτητο µέσο, έτσι όπως
έχουν δηµιουργηθεί οι συνθήκες κυκλοφορίας, καθώς και η έλλειψη
παρκαρίσµατος. ∆ώστε πιο γενναία κίνητρα και ενισχείστε αυτό το
µέσο µεταφοράς.
Συµφωνούµε µε το άρθρο 4 από την ώρα που υπήρξε και η
σύµφωνη γνώµη των εµπόρων µεταχειρισµένων φορτηγών
αυτοκινήτων.'Ισως θα µπορούσε να είχε γίνει από την αρχή αυτή η
συµφωνία και να µη γινόταν αυτός ο θόρυβος.
'Ερχοµαι τώρα στο άρθρο που αφορά τις άδειες κυκλοφορίας
προσωρινού τύπου. Πραγµατικά, δεν µας δόθηκε απάντηση τι
γίνεται µε αυτά τα αυτοκίνητα ΕΥ. Είναι µια σκανδαλώδης ρύθµιση,
η οποία µπορεί να είχε ένα συγκεκριµένο σκοπό όταν έγινε.'Εγινε
µια µεταχείριση της συγκεκριµένης ρύθµισης από πολλούς κατά
σκανδαλώδη τρόπο. Επιτέλους, πρέπει κάποια στιγµή να
πληροφορηθεί ο ελληνικός λαός πόσα είναι αυτά τα αυτοκίνητα, τι
συµβαίνει και πότε σκέπτεται η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει αυτό
το θέµα.
'Οπως είπα και στην αρχή, τα περισσότερα άρθρα κινούνται προς
τη θετική κατεύθυνση. Και εµείς συµφωνούµε γιατί έστω και µε
αυτήν τη µικρή µείωση της φορολογίας υπάρχει µια ελάφρυνση των
ανθρώπων που θέλουν να αγοράσουν και ακόµη ότι θα µπορούσε
να είναι και µεγαλύτερη η οικολογική βοήθεια αν υπήρχε
µεγαλύτερη µείωση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως είπα και στη
συζήτηση επί της αρχής, το νοµοσχέδιο αναφέρεται στην
κατάργηση πολλών φορολογιών. Καταργεί, δηλαδή, τον ειδικό φόρο
κατανάλωσης και το εφάπαξ πρόσθετο ειδικό τέλος και καθιερώνει
ένα ενιαίο τέλος, το τέλος ταξινόµησης. Αυτό είναι σωστό, διότι
διευκολύνει και τις τελωνειακές αρχές.
Το δεύτερο που θα µπορούσα να επισηµάνω ως θετικό είναι ότι το
νοµοσχέδιο κάνει κάποια µείωση της φορολογίας. ∆ιαφωνούµε,
όµως, µε αυτόν τον τρόπο, διότι τα µικρού κυβισµού αυτοκίνητα θα
µπορούσαν να είχαν ακόµα µικρότερη φορολογία για να καταστούν
προσιτά στο µεγάλο αριθµό καταναλωτών -γιατί τα αυτοκίνητα αυτά
είναι εργαλείο επαγγελµατικό- και τα µεγάλου κυβισµού και τα
πολυτελή αυτοκίνητα να είχαν ακόµα µεγαλύτερη επιβάρυνση.
Η  τρίτη  παρατήρηση  που  έχω  να  κάνω  είναι  ότι  στο  άρθρο  7
γίνεται  πράγµατι  µία  προσπάθεια  δηµιουργίας  µιας  ελεγκτικής
επιτροπής,  κάτι  που  λείπει  από  την  Ελλάδα  και  σε  άλλους
τοµείς.  Η  χώρα  µας,  κύριε  Πρόεδρε,  είναι  η  µόνη  χώρα  η
οποία  δεν  έχει  τέτοιους  µηχανισµούς  και  ποιοτικού  ελέγχου,
παραδείγµατος  χάρη  τροφίµων,  αλλά  και  παντός  είδους
εισαγόµενου  προϊόντος.  Στην  Ελλάδα  δεν  µπορεί  να  ελεγχθεί
εάν  αυτό  που  αναγράφεται  στα  διάφορα  έγγραφα,  η  ποιότητά
του,  ανταποκρίνεται,  κάτι  που  ισχύει  απόλυτα  στις  Ηνωµένες
Πολιτείες.  Γι'  αυτό  εδώ  άλλες  είναι  οι  προδιαγραφές,  άλλες
είναι  οι  τιµές.  Εισάγονται  προϊόντα  που  αλλού  απαγορεύονται.
∆εν  µπορεί  να  γίνει  ποιοτικός  έλεγχος.  Ο  µόνος  έλεγχος  που
µπορεί  να  γίνει  είναι  από  το  Γενικό  Χηµείο  του  Κράτους,  που
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άλλο προορισµό έχει. Θα έπρεπε να υπάρχουν υπηρεσίες στο
Υπουργείο Εµπορίου ή στο Υπουργείο Οικονοµικών που να
ελέγχουν τα κάθε είδους εισαγόµενα προϊόντα για να µπορεί να
γίνεται και έλεγχος επί των τιµών.
Εύχοµαι αυτή η επιτροπή να µη γίνει µία τυπική επιτροπή η οποία
να µαζεύει πέντε, δέκα τιµολόγια από 'Ελληνες εισαγωγείς ή
αντιπροσώπους αυτοκινήτων, αλλά να διευρύνει τον τοµέα
συλλογής πληροφοριών από όλο τον κόσµο µε τους εµπορικούς
ακολούθους κλπ., για να µπορεί τουλάχιστον να βάλει πράγµατι το
µαχαίρι στην πληγή και να πάψει η Ελλάδα να είναι µία χώρα
ελευθέρας εισαγωγής παντός είδους προϊόντων χωρίς να ξέρουµε τι
εισάγεται και τι εκπροσωπεί. Είναι θετικότατη αυτή η διάταξη και
εύχοµαι να αναπτυχθεί όπως προείπα.
Θα ήθελα να κάνω µία γενική παρατήρηση και θα ήθελα την
προσοχή των συναδέλφων νοµικών για να βοηθήσουν.
Κύριε Πρόεδρε, οι δασµοί µεταξύ των ευρωπαϊκών χωρών, των
χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης έχουν καταργηθεί.
Εποµένως, έγκληµα, µε την έννοια του Ποινικού ∆ικαίου,
λαθρεµπορίας στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης δεν µπορεί να
διαπραχθεί εφόσον δεν υπάρχουν δασµοί. ∆ιότι τι είναι
λαθρεµπορία; Η εισαγωγή ενός προϊόντος σε µία χώρα χωρίς
καταβολή δασµών. Εφόσον δεν υπάρχουν δασµοί, µε τη διέλευση
συνόρων από το ένα κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης στο
άλλο το έγκληµα της λαθρεµπορίας δεν υφίσταται. Γι' αυτό και δεν
αναφέρει το νοµοσχέδιο -και προηγουµένως- τη λέξη "δασµούς".
Αναφέρει "ειδικό τέλος ταξινόµησης". Υπάρχει, δηλαδή µεν µία
φορολογική επιβάρυνση µε την ειδικότερη έννοια όχι, όµως, µε τη
γενικότερη έννοια της φορολογίας που περιλαµβάνονται και οι
δασµοί. Ο δασµός, το τέλος, ο φόρος εισοδήµατος είναι
εξειδικεύσεις της γενικότερης έννοιας της φορολογίας.
Εποµένως, µε την ειδικότερη έννοια του δασµού ως φορολογία, του
φόρου, δεν υφίσταται, άρα δεν υφίσταται και λαθρεµπορία. Και θα
ήθελα να το δείτε νοµοτεχνικά ή να βάλετε τις υπηρεσίες τις νοµικές
του Υπουργείου Οικονοµικών, για να φύγει αυτή η έννοια. Είναι
παρεξηγήσιµη. Από τη µια δεν υπάρχει δασµός και από την άλλη
λέει λόγου χάρη το άρθρο 18: "Κοινοτικά. Η κατοχή ή η κυκλοφορία
κοινοτικών οχηµάτων..." κλπ. "...εφαρµόζονται οι σχετικές περί
λαθρεµπορίας διατάξεις".
Είναι όµως δυνατό να διαπραχθεί ένα έγκληµα και να
χαρακτηρίζεται λαθρεµπορία; Εάν έλεγε: "Η παράβαση καταβολής
φόρου διώκεται, όπως οι περί λαθρεµπορίας παραβάσεις", τότε
στέκεται νοµικά. Αλλά η µη καταβολή αυτών που επιβάλλει, να
χαρακτηρίζεται λαθρεµπορία, είναι λάθος από καθαρά νοµικής
άποψης και θα ήθελα την προσοχή σας.
Εποµένως δεν µπορεί να χαρακτηρίζεται λαθρεµπορία, πρέπει να
βρείτε έναν άλλο προσδιορισµό, όπως επιχειρείται περίπου στην
περίπτωση α' του άρθρου 18, που λέει ότι οι διατάξεις περί
τελωνειακών παραβάσεων και λαθρεµπορίας του νόµου τάδε που
ισχύουν για τον εισαγωγικό δασµό και το Φ.Π.Α. των οχηµάτων,
εφαρµόζονται και για το τέλος ταξινόµησης. Εδώ η διατύπωση είναι
καλύτερη. ∆εν είναι λαθρεµπορία, αλλά εφαρµόζονται οι περί
λαθρεµπορίας διατάξεις για παράβαση µη καταβολής του τέλους
ταξινόµησης. Εδώ στέκεται νοµικά. Στην περίπτωση α' δεν στέκεται.
Αυτή ήταν η τρίτη παρατήρηση που είχα να κάνω.
Μετά από αυτά, κύριε Πρόεδρε, για τους λόγους που ανέφερα και
στην αρχή της οµιλίας µου, καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο µε µια
προσθήκη. Και θα στενοχωρήσω τον κύριο Υπουργό. Είπε
προηγουµένως, απαντώντας σε µια παρατήρηση του κ.
Αποστόλου, ότι όταν ερώτησε ο κ. ∆ραγασάκης εάν θα φέρει και
άλλες τροπολογίες, είπε όχι. Πράγµατι έτσι είναι. Και είπε ότι
συµπεριελάµβανε και αυτή. Λάθος. Αυτή έχει ηµεροµηνία
κατάθεσης 13.1.99, συνεπώς σήµερα. 'Αρα, όταν απαντούσε χθες,
δεν την είχε υπόψη του ο κύριος Υπουργός. Αυτό είναι το τυπικό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κάνετε λάθος.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Υπουργέ, λέει ότι κατατέθηκε σήµερα

13.1.99.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είχαµε
συνεννοηθεί µε τον κ. Λαλιώτη για την τροπολογία αυτή.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: ∆εύτερον. Πράγµατι σήµερα στη Βουλή
στην Επιτροπή Οικονοµικών, συζητήσαµε επί της αρχής
τουλάχιστον ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών, για την
αναδιάρθρωση, αναπροσαρµογή των αποζηµιώσεων, για τα
οδοιπορικά κλπ. των µετακινουµένων υπαλλήλων του δηµοσίου και
Ο.Τ.Α. Γιατί να µην πάει εκεί; Είναι θέµα ηµερών. Γιατί να γίνονται
αυτοί οι αιφνιδιασµοί και δεν δυνάµεθα εµείς να προετοιµαστούµε;
Θα κάνουµε και µία παρατήρηση σ' αυτήν την τροπολογία και θα
τελειώσω την αγόρευσή µου επί της ενότητας αυτής των άρθρων.
Με αυτό το πράγµα διασπάται το µισθολόγιο δηµοσίων υπαλλήλων
που ψηφίσαµε τον περασµένο χρόνο. Και είναι η αρχή. Και
γνωρίζετε όλοι και καλύτερα ο κύριος Υπουργός που είναι και
αρµόδιος. 'Οταν αρχίσει η διάσπαση από διάφορες οµάδες
δηµοσίων υπαλλήλων του γενικού µισθολογίου των δηµοσίων
υπαλλήλων, τότε, κύριε Υπουργέ, κακό του κεφαλιού σας. Θα
επικαλούνται ως προηγουµένο κεκτηµένο και σταµατήστε τους
εφοριακούς, τους τελωνειακούς, όποιους θέλετε. Γιατί µόνο της
Υ.Π.Α. να έχουν, από ειδικό λογαριασµό, επιµίσθια και όχι οι άλλοι
υπάλληλοι; Καθένας θα επικαλείται τις ιδιαίτερες συνθήκες κλπ. που
παρέχει τις υπηρεσίες και ανοίγετε ένα ρήγµα στο ενιαίο µισθολόγιο
που δεν θα κλείσει ποτέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρεγκούζας έχει το
λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παίρνω το λόγο για να
αναφερθώ στην πρωτολογία του κυρίου Υφυπουργού χθες. ∆εν
βρισκόµουν στην Αίθουσα, όταν µίλησε ο κύριος Υφυπουργός, γιατί
λόγοι ανωτέρας βίας µε ανάγκασαν να απουσιάζω από την
Αίθουσα. Πληροφορήθηκα όµως ότι αναφέρθηκε σε εµένα σχετικά
µε αυτά που είπα στην πρωτολογία µου. ∆ιάβασα τα Πρακτικά -τα
έχω µαζί µου- και βλέπω ότι ο κύριος Υφυπουργός µε κατηγόρησε
ότι είπα ανακρίβειες, χρησιµοποίησα ψεύδη και γενικότερα, µία
πρωτόγνωρη τοποθέτηση για τα κοινοβουλευτικά χρονικά. Επίσης,
σε άλλο σηµείο της οµιλίας του, είπε: "∆εν είναι δυνατό να έρχεται
εδώ συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας και να λέει ότι το
νοµοσχέδιο δεν το έφτιαξε ο κύριος Υφυπουργός και οι συνεργάτες
του, αλλά το έφτιαξαν οι τάδε, Θεοχαράκης, Σφακιανάκης,
Σαρακάκης."
Κατ' αρχήν, µαθήµατα πολιτικού ήθους από τον κύριο Υφυπουργό
δεν δέχοµαι. Θα είναι ο τελευταίος, τον οποίο θα αναζητήσω, για να
πάρω.
∆εύτερον, δεν έχει τελειώσει νοµικά ο κύριος Υφυπουργός και ίσως
δεν ξέρει να αναλύει τις έννοιες της νοµικής επιστήµης. 'Οταν εγώ,
κύριε Πρόεδρε, αναφέρθηκα στην πρωτολογία µου, είπα επί λέξει:
"Γνωρίζετε τι λέει η περιρρέουσα ατµόσφαιρα;" ∆ηλαδή οι
πληροφορίες, όχι οι αποδείξεις, ούτε καν οι ενδείξεις. "'Οτι το
νοµοσχέδιο αυτό δεν το φτιάξατε εσείς, ούτε οι συνεργάτες σας. Το
έφτιαξε κάποιος από τους µεγαλοεισαγωγείς." Αυτό λέει η
περιρρέουσα ατµόσφαιρα, επαναλαµβάνω. Και το εννοώ. Και όσοι
γνωρίζουν νοµικά, καταλαβαίνουν την έννοια.
Ο κύριος Υφυπουργός µου ζητάει να φέρω αποδείξεις. Λυπάµαι,
γιατί ο κύριος Υφυπουργός, κάθε φορά που µιλάω ή τοποθετούµαι,
ενοχλείται. 'Οµως, δεν πρόκειται να καµφθώ. Και δεν πρόκειται να
σταµατήσω κυρίως να κάνω διάλογο µε τους ενδιαφερόµενους
φορείς που εµπλέκονται στα νοµοσχέδια.
Ο κύριος Υφυπουργός, θα συνιστούσα, να είναι πιο ψύχραιµος εδώ
στο Κοινοβούλιο και ταυτόχρονα, να µην ερµηνεύει κατά το δοκούν
αυτά που λένε οι συνάδελφοι µέσα στη Βουλή.
Και τις λέξεις που χρησιµοποιώ, τις χρησιµοποιώ πολιτικά. ∆εν τις
χρησιµοποιώ για να κατηγορήσω κανέναν, ούτε για να τον βάλω
στο εδώλιο του κατηγορουµένου.
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Και δύο κουβέντες για το νοµοσχέδιο, επειδή ακριβώς ο εισηγητής
µας παρέλειψε να αναφερθεί. 'Ερχοµαι στο άρθρο 20. Είναι
περίεργο το άρθρο 20. Μιλάει για τις ελληνικές άδειες κυκλοφορίες
προσωρινού τύπου. ∆ηλαδή τα αυτοκίνητα θα έρχονται στην
Ελλάδα µε ξένες πινακίδες και όταν λήγει η προθεσµία, θα
συνεχίζουν να κυκλοφορούν ανεξέλεγκτα, εφοδιαζόµενα -λέει-από
τις τελωνειακές αρχές µε προσωρινές άδειες κυκλοφορίας.
Και µέσα σε αυτά τα αυτοκίνητα, ασφαλώς, εάν καταλαβαίνω καλά,
περιλαµβάνονται και τα αυτοκίνητα αυτά τα περίεργα που
κατήγγειλε ο κ. Κεφαλογιάννης πριν από λίγο καιρό. ∆ηλαδή µε το
άρθρο 20 δίνετε άφεση αµαρτιών και λύνετε το πρόβληµα και γι'
αυτές τις περιπτώσεις.
∆εν είναι δυνατόν λοιπόν, όταν το νοµοσχέδιο έχει τέτοια άρθρα, να
έχει την απαίτηση η Κυβέρνηση, χωρίς να ξεκαθαρίζει γιατί το κάνει,
να ζητάει την εµπιστοσύνη των συναδέλφων εδώ µέσα στη Βουλή.
Και πραγµατικά, εγώ περιµένω εξήγηση για το άρθρο 20. Αναφέρει
βέβαια ότι παραπέµπει στην παράγραφο 2 του άρθρου 14. 'Οµως,
να µας πει ο κύριος Υπουργός τι σηµαίνει η πρώτη και η δεύτερη
παράγραφος του άρθρου 20. Οι αποφάσεις του Υπουργού
Οικονοµικών υποκαθιστούν δηλαδή και το νοµοθετικό σώµα; ∆εν
µπορώ να το καταλάβω.
Αυτά είχα να πω και σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητούµε τώρα τα
άρθρα, που µε τις λεπτοµέρειες των διατάξεών τους δίνουν πλέον
συγκεκριµένη θεσµική µορφή στη συνολική φιλοσοφία µε την οποία
περιβάλλεται το συγκεκριµένο και συζητούµενο νοµοσχέδιο.
Στο άρθρο 1, καθορίζονται οι έννοιες των όρων που
χρησιµοποιούνται και είναι έξι-οκτώ. ∆εν µας ενδιαφέρουν.
Στην ταξινόµηση του άρθρου 2 και παρακάτω, κύριε Υπουργέ, θα
ήθελα και εγώ, καίτοι αντιλαµβάνοµαι ότι το αυτοκίνητο εκ των
πραγµάτων από την κατάσταση της οικονοµίας στην πατρίδα µας
αποτελεί πρωτίστως παράγοντα δηµοσιονοµικής συµβολής, να πω
µερικά πράγµατα.
Μέσα στο γενικότερο πνεύµα της κοινωνικής αντίληψης που σας
διέπει -και το έχει αποδείξει επανειληµµένως η Κυβέρνηση- όπως
και στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο εµπεριέχεται και εκφράζεται, θα
ήθελα και εγώ να προσθέσω το εξής: Μήπως θα υπήρχε η
δηµοσιονοµική δυνατότητα -δεν µπορώ να προεκτιµήσω τι µέρος εκ
των διακοσίων εβδοµήντα δισεκατοµµυρίων (270.000.000.000) που
περίπου αντιπροσωπεύουν οι φόροι από τη συνολική φορολογία
των αυτοκινήτων, αντιπροσωπεύει η παράκληση που θα σας
υποβάλω- από τα 900 µέχρι τα 1.400 κυβικά να πέσουν οι
συντελεστές; Παραδείγµατος χάρη στον πρώτο κυλινδρισµό της
προηγµένης τεχνολογίας στην παράγραφο 2α το 900 του 16%
µήπως θα µπορούσε να πάει στο 10% και τι επίπτωση θα είχε;
∆ηλαδή, τι αντιπροσωπεύει σε δραχµές φορολογητέας ύλης; Εάν
από τα 901 µέχρι τα 1.400 κυβικά που είναι 33% θα πήγαινε στο
25%, αυτό τι θα αντιπροσώπευε;
Κάνω, λοιπόν, γενική παράκληση και από την πλευρά µου, µήπως
θα µπορέσει, κύριε Πρόεδρε, να µειωθεί επί το κοινωνικότερο αυτό
το τέλος ταξινόµησης.
Στα υπόλοιπα άρθρα της οµάδας µέχρι το άρθρο 6 αναφέρεται πώς
προσδιορίζεται το τέλος ταξινόµησης σε όλες τις κατηγορίες των
οχηµάτων. Η παράκλησή µου λοιπόν, είναι η µείωση των
συντελεστών για τα µικρού κυλινδρισµού αυτοκίνητα.
'Ενα δεύτερο σηµείο αφορά το άρθρο 7, τις τροποποιήσεις που
κάνατε για τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα. Πάρα κάτω δίνετε τα
ποσοστά µείωσης που εκτιµάτε ότι ανταποκρίνονται στην
παλαιότητα του αυτοκινήτου, από ένα µέχρι δύο έτη, από δύο µέχρι
τρία έτη κλπ. Αυτοί οι συντελεστές και σε ό,τι αφορά την κοινωνική
πλευρά, µήπως θα µπορούσαν να αυξηθούν αναλόγως;
'Ερχοµαι τώρα στο άρθρο 18.
'Οσον αφορά τις παραβάσεις και τις κυρώσεις θα ήθελα να ρωτήσω

το εξής, κύριε Υπουργέ. Τελευταία διαβάσαµε στις εφηµερίδες ότι το
Τριµελές Πληµµελειοδικείο, νοµίζω εδώ στην Αθήνα, εξέδωσε ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το Εφετείο
Πειραιώς.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Μάλιστα, το Εφετείο Πειραιώς εξέδωσε
τη σχετική απόφαση, που την ξέρετε καλύτερα από εµένα.
Με προβληµατίζει, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι αύριο, µεθαύριο θα
καλλιεργήσει ένα κεκτηµένο το οποίο θα ξεκινά από τα ελληνικά
δικαστήρια και θα φθάσει στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο.
Η ερώτησή µου διευρυνοµένη ολοκληρώνεται ως εξής: Τι θα
στοίχιζε στην πατρίδα εάν δεν υπήρχε τέλος ταξινόµησης και
γινόταν φορολογία µε βάση την κατανάλωση, τη χρήση του
αυτοκινήτου; Αυτό εάν µπορείτε να το προεκτιµήσετε, θα ήθελα να
ακούσω αν θα είχε κόστος και πόσο. Το αυτοκίνητο είναι αγαθό
πλέον πρώτης ανάγκης.
∆εν θέλω να αδικήσω κανέναν, γιατί ποτέ δεν κάνω κοµµατική
συζήτηση µέσα στο Κοινοβούλιο -εδώ κουβεντιάζουµε για το τι
ποιοτικότερο θα δώσουµε στη συνολική προσπάθεια του
Κοινοβουλίου για την αρτιότερη εικόνα των διατάξεων του κάθε
νοµοσχεδίου- αλλά δεν µπορώ να µην αναφερθώ και στη σχετική
προσπάθεια που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία από το 1990 έως το
1992 µε τη διαστρέβλωση -δυστυχώς- του 1993 εν όψει των
εκλογών.
Αυτή η θετική προσπάθεια της Κυβέρνησης που έχει ορατά
αποτελέσµατα και ευρισκοµένη στο τελευταίο έτος προ της κρίσεως
-31 ∆εκεµβρίου 1999 θα κριθούν τα κριτήρια- ενισχύεται για το
πυρηνικό περιεχόµενο πλέον του πληθωρισµού. Γιατί πράγµατι
βρισκόµαστε σε µια πυρηνική δυσκαµψία του πληθωρισµού. Η
προσπάθεια για την πτώση αυτού του κριτηρίου εκφράζεται και στο
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
Είπα και χθες -και θέλω να το επισηµάνω- ότι το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο διαπνέεται και εµπεριέχει κοινωνική ευαισθησία. Η
προσπάθεια µείωσης του πληθωρισµού µε την αντανάκλαση που
συνεπάγονται οι σχετικές διατάξεις του νοµοσχεδίου στο 0,3% είναι
και εκφράζει ακόµα την αποφασιστικότητα της Κυβέρνησης για την
εξασφάλιση και του τελευταίου κριτηρίου, που είναι ο πληθωρισµός.
Κύριοι συνάδελφοι, ό,τι µπορεί να βοηθήσει την πατρίδα µας σ'
αυτήν τη φάση να ενταχθεί ισότιµα στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση έχει
πολλαπλές και πολύχρωµες διαστάσεις. ∆εν έχει µόνο οικονοµικές,
αλλά έχει εθνικές, πολιτικές και ευρύτερες διαστάσεις, από την
ασφάλεια, την άµυνα µέχρι το εθνικό κύρος. Κραυγάζοντας από
εθνική αγωνία και πατριωτισµό, όπως όλοι µας -κανένας δεν είναι
πατριωτικότερος του άλλου- λέω ότι πρέπει να συντρέξουµε αυτήν
την προσπάθεια της Κυβέρνησης. ∆εν είναι κοµµατικό. Η
Κυβέρνηση είναι Κυβέρνηση όλων των Ελλήνων. Θα πρέπει κάποτε
να φθάσουν στο σηµείο τα κόµµατα να αντικρίζουν την ετυµηγορία
του λαού σαν έναν καθολικό δεσµό που συνδέει τη µοίρα της
πατρίδας µας και του λαού µας µε τις ηµέρες και τα έργα της κάθε
κυβέρνησης.
Σε αυτήν τη φάση, είναι ανάγκη να στηριχτεί η προσπάθεια για να
πετύχουµε τους τελικούς στόχους και η Κυβέρνηση να µην
αποκολληθεί ποτέ από τον υπέρτατο νόµο, που είναι νόµος και
ανθρώπινος και της ιδεολογίας µας το κοινωνικό στοιχείο, ο
άνθρωπος κύριοι, ο λαός µας. Πρέπει να εξαντλήσουµε όλα τα
περιθώρια, χωρίς να διακινδυνεύουµε την προσπάθεια και τον
τελικό στρατηγικό στόχο για την κοινωνικήν πλευρά.
Τέλος, θέλω να σας ευχαριστήσω για την ευαισθησία σας όσον
αφορά στη Θεσσαλονίκη. Μην ενδώσετε σε πιέσεις αθηνοκεντρικές.
Να γίνει το κέντρο αυτό στη Θεσσαλονίκη. Εννοώ το µεσογειακό
κέντρο αυτοκινήτων.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Στον κ. Παπαδηµόπουλο
και  στον  κ.  Βεζδρεβάνη,  παρ'  ότι  απουσίαζαν,  δεν  µπορούµε
να  µην  τους  δώσουµε  το  λόγο,  πρώτον,  γιατί  είναι  από  τους
πλέον  τακτικούς  συναδέλφους  και  δεύτερον,  νοµίζω
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ότι η συναίνεση του Σώµατος είναι οµόφωνη.
Ο κ. Παπαδηµόπουλος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ' αρχήν θα
ήθελα να επισηµάνω την καλή πρόθεση που έδειξε ο κύριος
Υπουργός για την επίτευξη όσο το δυνατόν µεγαλύτερης
συναίνεσης κατά την ψήφιση αυτού του νοµοσχεδίου, ώστε να βγει,
όπως είπε και ο κ. Σπυριούνης, αρτιότερο και δικαιότερο. Αυτός
είναι ο στόχος µας. Αλλιώς δεν χρειάζεται να σπαταλούµε το χρόνο
εδώ µέσα. 'Η πετυχαίνουµε αυτό ή δεν παίρνουµε το λόγο και δεν
ενδιαφερόµεθα περαιτέρω για βελτίωση του νοµοσχεδίου.
Επίσης, θα ήθελα να παρατηρήσω, κύριε Υπουργέ, ότι οι
συντελεστές που προβλέπονται στο άρθρο 2 για το τέλος
ταξινόµησης των φορτηγών αυτοκινήτων ιδιωτικής χρήσης, όπως
είχαµε πει και στην επιτροπή, είναι δυσανάλογοι µεταξύ των
διαφόρων κατηγοριών αυτοκινήτων, όσον αφορά βέβαια τα
τελευταία αντιρρυπαντικά αυτοκίνητα µε τα παλαιότερα. Βλέπουµε
ότι για ένα αυτοκίνητο που είναι ευρείας κατανάλωσης, χίλια
τετρακόσια µέχρι χίλια εξακόσια κυβικά εκατοστά, ενώ στα
τελευταίου τύπου, σύγχρονης δηλαδή τεχνολογίας, προβλέπεται
τέλος 45%, στα πιο παλιά της αυτής κατηγορίας προβλέπεται
255%.
Είναι δυνατό να έχουµε µεγάλο αριθµό τέτοιων αυτοκινήτων, ώστε
το Υπουργείο Οικονοµικών να προσδοκά εισροή εσόδων από αυτά
τα αυτοκίνητα; 'Η γίνεται µόνο και µόνο για την προστασία του
περιβάλλοντος; Αυτό πρέπει να διαφανεί στη διατύπωση του
άρθρου. 'Η κτυπάµε αυτά τα αυτοκίνητα διότι ρυπαίνουν το
περιβάλλον και θέλουµε µία ώρα γρηγορότερα να τα ξεφορτωθούµε
ή, αν ενδιαφερόµεθα για έσοδα, να πούµε καθαρά για ποιο λόγο το
κάνουµε.
Στο άρθρο 4 είναι καλή η ρύθµιση, παραδεκτή, που αφορά τα
φορτηγά.
Το άρθρο 9 έχει ως τίτλο "χρόνος γένεσης υποχρέωσης καταβολής
του τέλους ταξινόµησης και απαιτητό αυτού". 'Οπως βλέπετε, η
διατύπωση αυτή χάνει. ∆εν χρησιµοποιούµε καλά ελληνικά. Είµαστε
υποχρεωµένοι να επαναλάβουµε πάλι τις λέξεις "και υποχρέωση
καταβολής της απαίτησης" ή να απαλειφθούν τελείως οι λέξεις "και
απαιτητό αυτού". ∆εν κτυπάει καλά στ' αυτιά. Μιλάµε για το πότε
γίνεται η υποχρέωση για την καταβολή. 'Οµως η διατύπωση
θεωρείται ότι επαναλαµβάνεται χωρίς λόγο. Θα αρκούσε η πρώτη
µόνο φράση.
Γεννάται η υποχρέωση για καταβολή του τέλους ταξινόµησης. ∆εν
χρειάζεται να πούµε "και απαιτητό αυτού". Αφού γίνεται, είµαστε
υποχρεωµένοι να το καταβάλουµε. Θα µπορούµε µέσα στο κείµενο
να πούµε ότι τελευταία προθεσµία είναι αυτή που µπορεί κανείς να
καταβάλει από την εισαγωγή του στο ελληνικό έδαφος ή από την
ηµέρα της ταξινόµησης ή δεν ξέρω ποια άλλη µέρα. Θα είναι
οπωσδήποτε καταλυτική η ηµεροµηνία καταβολής αυτού του
τέλους. Πάντως ως έχει ο τίτλος δεν είναι παραδεκτός.
Επίσης, στο αυτό άρθρο λέµε στην πρώτη παράγραφο "για τα
κοινοτικά οχήµατα και τα προερχόµενα από τρίτες χώρες" και πιο
κάτω λέµε "για τα µεταφερόµενα ή αποστελλόµενα από τα λοιπά
κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης". Ούτε εδώ είναι σωστή η
διατύπωση. Θα έπρεπε να προηγηθεί µία άλλη διατύπωση που να
λέει ότι τα αυτοκίνητα που προέρχονται φερ' ειπείν από το Βέλγιο,
την Ολλανδία και τη Γαλλία έχουν αυτήν τη µεταχείριση, ενώ για τα
αυτοκίνητα που προέρχονται από τα λοιπά κράτη-µέλη της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, εφαρµόζεται αυτό. Εδώ δεν υπάρχει
αντιδιαστολή, δεν ξεχωρίζουµε ποιας χώρας προέλευσης είναι το
όχηµα και λέµε παρακάτω "από τα λοιπά Κράτη-Μέλη". Μήπως
εξαντλήσαµε µε την πρώτη διατύπωση όλα τα κράτη, ή µήπως
κατονοµάσαµε ποια είναι αυτά τα κράτη, ώστε να πούµε τα
υπόλοιπα; Και εδώ θέλει το κείµενο κάποια τακτοποίηση.
Το ίδιο συµβαίνει και στο επόµενο άρθρο το 10 που αφορά
αποστολή, άφιξη. Γιατί µπερδευόµαστε µε πολλές έννοιες; ∆εν µας
ενδιαφέρει πώς έρχεται το αυτοκίνητο. Το φέρνω ο ίδιος οδηγώντας
ή το φορτώνω σε µία νταλίκα ή σε ένα βαγόνι. Εκείνο που πρέπει
να τονισθεί είναι ότι άµα τη αφίξει του οχήµατος στην ελληνική
επικράτεια γεννιέται αυτόµατα υποχρέωση καταβολής του τέλους

ταξινόµησης την πρώτη εργάσιµη µέρα ή εν πάση περιπτώσει αφ'
ης στιγµής ευρεθεί ο τελικός κύριος και όχι απλώς ο κάτοχος. 'Η αν
θέλετε να εισπράττουµε νωρίτερα τα χρήµατα, να πούµε, "ο
εισαγωγέας" και να τελειώνουµε, έστω αν αυτός είναι ο έµπορος
που ασχολείται µε τέτοιου είδους εργασίες ή είναι το συγκεκριµένο
φυσικό πρόσωπο που εισάγει ένα αυτοκίνητο για τον εαυτό του.
Στο άρθρο 15 δεν είναι δόκιµος ο τίτλος του άρθρου "φορολογικές
αποθήκες κοινοτικών οχηµάτων". Με απλή γνώση ελληνικής
γλώσσας καταλαβαίνουµε όλοι ότι φορολογικές αποθήκες δεν
υπάρχουν. Πολλές φορές µεταφράζουµε από το αγγλικό ή το
γερµανικό κείµενο κατά λέξη και έτσι πέφτουµε έξω εννοιολογικά.
Υπάρχουν οι φορολογικές ρυθµίσεις, οι φορολογικές απαλλαγές, οι
φορολογικές επιβαρύνσεις. Φορολογικές αποθήκες δεν υπάρχουν.
Μπορούµε να πούµε ότι πρόκειται περί σταθµών, περί χώρων
παρκαρίσµατος - τοποθέτησης των αυτοκινήτων µέχρι να
καταβληθεί το τέλος ταξινόµησης.
Θα µπορούσαµε να χρησιµοποιήσουµε µια πιο καθαρή διατύπωση
και να πούµε ότι είναι χώροι ή σταθµοί τοποθέτησης κοινοτικών
οχηµάτων υποκειµένων σε φορολόγηση.
Τέλος στο άρθρο 14 για τις προσωρινές άδειες, θέλω να πω ότι
καµιά φορά η λιτή διατύπωση είναι και πιο σοφή. Εδώ θα ήθελα να
κάνω µια παρένθεση. Κάποτε είχε έρθει εδώ ένα νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Μεταφορών. Ο αρµόδιος συντάκτης είχε είκοσι τρεις
σειρές για να πει ένα απλό πράγµα. 'Οταν σε ένα χωριό
µεταφέρεται το κοινοτικό τηλεφωνείο από ένα καφενείο σε ένα άλλο,
διότι δεν το θέλει ο µέχρι τούδε κάτοχος, να µην πληρώνει ο
κοινοτάρχης αλλά ο ίδιος ο ΟΤΕ. Η λιτή φράση θα ήταν να πούµε
"πάσα δαπάνη µεταφοράς κοινοτικού τηλεφωνείου βαρύνει
αποκλειστικά τον ΟΤΕ".
Ο συντάκτης, λοιπόν, για να δείξει στον αρµόδιο Υπουργό ότι
κατείχε καλά την ελληνική γλώσσα έφτιαξε ένα κείµενο µε είκοσι
τρεις σειρές το οποίο ήταν ακατανόητο.
'Ετσι, λοιπόν, και εδώ εµείς νοµικοί µε τριάντα χρόνια υπηρεσία δεν
µπορούµε να εξηγήσουµε σε ανθρώπους που µας ερωτούν, ποια
είναι τα δικαιώµατα αυτών που εισάγουν αυτοκίνητα κοινοτικά;
Πόσο καιρό µπορούν να τα κυκλοφορούν χωρίς διατυπώσεις; Εγώ
όλη µέρα µελετώ το νοµοσχέδιο και δεν µπορώ να δώσω
απάντηση. Εάν είχα συντάξει εγώ το άρθρο 14, θα είχα πει σε τρεις
σειρές καθαρά ότι αυτός που φέρνει κοινοτικό αυτοκίνητο και είναι
'Ελληνας υπήκοος τους τρεις πρώτους µήνες δεν έχει καµία
υποχρέωση. Αν θέλει να παραµείνει για ένα εξάµηνο, θα πρέπει να
πάει στην τελωνειακή αρχή και να δηλώσει ότι επιθυµεί να
κυκλοφορεί περαιτέρω το όχηµα στην ελληνική επικράτεια.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Και θα έλεγα ακόµη ότι το µεγαλύτερο χρονικό διάστηµα για το
οποίο έχει το δικαίωµα της κυκλοφορίας είναι δώδεκα µήνες φερ'
ειπείν. Από τη διατύπωση του άρθρου αυτά δεν προκύπτουν. Το
άρθρο είναι µακροσκελέστατο αλλά ασαφές. Γι' αυτό υπάρχουν
αυτές οι τριβές µεταξύ πολιτών και κρατικών οργάνων. Υπάρχουν
γιατί δεν µπορούµε να δώσουµε σαφείς πληροφορίες εξαιτίας της
κοµπλεξικής διατύπωσης πολλών νοµοθετικών κειµένων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
HΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, στη χθεσινή οµιλία
µου ετόνισα ότι είναι ανάγκη να δροµολογηθεί κάποια στιγµή το
θέµα της µείωσης του δασµού για την εισαγωγή των αυτοκινήτων
µέχρι την κατάργησή του.
Ο κύριος Υφυπουργός στην οµιλία του δεν το διετύπωσε ή µάλλον
δεν µε ερµήνευσε σωστά. Μάλιστα µου απηύθηνε την ερώτηση,
ενώ δεν είχα την δυνατότητα να απαντήσω, αν η Νέα ∆ηµοκρατία
είναι υπέρ της καταργήσεως του ειδικού φόρου κατανάλωσης που
τώρα το λέµε τέλος ταξινοµήσεως.
Κύριε  Υφυπουργέ,  ούτε  ουτοπιστές  είµαστε  ούτε  λαϊκιστές
είµαστε.  Γνωρίζουµε  ότι  το  ελληνικό  δηµόσιο  στηρίζεται  σε
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κάποιους φόρους για να θρέψει το αδηφάγο κράτος. Θα πρέπει,
λοιπόν, να ακολουθήσουµε µία άλλη τακτική, για να περιορίσουµε
το αδηφάγο κράτος, να σταµατήσουµε αυτούς που τρώνε τις
σάρκες του ελληνικού κράτους και κατά συνέπεια του ελληνικού
λαού, έτσι ώστε κάποια στιγµή να φθάσουµε στο σηµείο να
συµµορφωθούµε και προς τις ευρωπαϊκές οδηγίες που µας λένε ότι
πρέπει να καταργήσετε το φόρο για την εισαγωγή των αυτοκινήτων.
Αυτή είναι η διατύπωση και αυτή είναι η θέση µας. Εποµένως αυτό
το οποίο αφήσατε µε το ερώτηµά σας χθες, δεν ταιριάζει ούτε προς
την γαλατικήν κερκυραϊκή ευγένεια. Είχα την αξίωση να µη µε
παρερµηνεύσετε. Λέµε, λοιπόν, σαφώς ότι θα πρέπει να
δροµολογηθεί κάποτε -δεν ξέρω πότε, εσείς είσθε Υπουργός- ώστε
να ξέρουµε σε ένα, δύο, τρία, ή πέντε χρόνια ότι θα φθάσουµε
σταδιακά στην κατάργηση αυτού του φόρου για την εισαγωγή των
αυτοκινήτων.
Στο νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, δεν το κάνετε αυτό, δηλαδή δεν
κάνετε έναρξη αυτής της διαδικασίας. Την κάνετε για τα µέχρι 900
κυβικά εκατοστά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Yφυπουργός Οικονοµικών): Για το σύνολο
των αυτοκινήτων.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Σας ανέλυσε, και δεν είναι ώρα να τα
επαναλάβω, ο εκλεκτός εισηγητής µας κ. Σκρέκας για κάθε
κατηγορία. Μιλάω για την πρώτη κατηγορία, αφού αυτή ενδιαφέρει
κυρίως. Τις υπόλοιπες τρεις δεν δυσκολεύοµαι, αν µπορούσε το
άρθρο να κατατεµαχισθεί, να τις ψηφίσω, αλλά στην πρώτη
κατηγορία, όπως όλοι ξέρουµε, έχετε µέχρι 900 κυβικά, 16% και
ορθώς έχετε µία µείωση της τάξεως του 2%.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μου επιτρέπετε
µία διακοπή;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Βεβαίως.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριοι
συνάδελφοι, χθες είπα ότι η µεσοσταθµική µείωση της λιανικής
τιµής των αυτοκινήτων, είναι της τάξεως του 6%. ∆εν µε ακούσατε.
Θα σας διαβάσω ακριβώς τη µείωση ανά κατηγορία. Μέχρι τα 900
κυβικά εκατοστά µείωση είναι 6,02%. Από 901 κυβικά εκατοστά έως
1.200 κυβικά εκατοστά είναι 7%. Από 1.201 κυβικά εκατοστά έως
1.400 κυβικά εκατοστά είναι 7%. Από 1.401 κυβικά εκατοστά µέχρι
1.600 κυβικά εκατοστά είναι 6,22%. Από 1.601 κυβικά εκατοστά
έως 1.800 κυβικά εκατοστά είναι 6,19%. Από 1.801 κυβικα
εκατοστά έως 2.000 κυβικά εκατοστά είναι 6,05% και από 2.001
κυβικά εκατοστά και άνω είναι 4,9%. Μεσοσταθµική 6,5%.
Παρακαλώ να µην επιµένετε άλλο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν θα αντιδικήσουµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευτυχώς.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: 'Οµως έχω να σας πω ότι το
αναφερόµενο στο ποσοστό που δηµιουργεί τη µεσοσταθµική
µείωση που αναφέρεται στα µέχρι 900 κυβικά εκατοστά είναι εκείνο
που ρίχνει το βάρος.
Ο µέσος 'Ελληνας πολίτης σήµερα κινείται σε αυτοκίνητα της
τάξεως των 1.400 έως 2.000 κυβικών. Αυτός ο πολίτης µας
ενδιαφέρει κυρίως, κύριε Υφυπουργέ, και γι' αυτόν τον πολίτη δεν
έχετε τις ρυθµίσεις που απαιτούνται.
Εν πάση περιπτώσει, εγώ, όπως δήλωσα χθες, θα ψηφίσω το
σύνολο των άρθρων από την πρώτη ενότητα εκτός από το άρθρο 4,
για τους λόγους που εξήγησα.
Θα ήθελα όµως να κάνω δύο παρατηρήσεις:
Στο άρθρο 5, στην τελευταία παράγραφο, σύµφωνα µε την
αναδιατύπωση που κάνατε, όπως την εκφωνήσατε και ήδη
διανεµήθη λέτε: "Στην περίπτωση που στην αρµόδια Τελωνειακή
Υπηρεσία Αξιών δεν έχουν αναρτηθεί τιµοκατάλογοι από τους
επίσηµους διανοµείς, η Υπηρεσία αυτή καθορίζει την τιµή αγοράς
µε βάση τα στοιχεία που διαθέτει".
Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι δεν χρειάζεται! Το κράτος, η πολιτεία, η
Βουλή ψηφίζει νόµους και εφαρµόζονται. Οφείλουν να υπάρχουν οι
κατάλογοι για να λειτουργήσει η Υπηρεσία. Αυτά είναι µπακαλίστικα!
Εάν µας δώσουν οι επίσηµοι διανοµείς τους καταλόγους, θα τους
εφαρµόσουµε. Εάν δεν µας τους φέρουν, θα εφαρµόσουµε ό,τι

έχουµε στην Υπηρεσία και θα φθάνει ο πολίτης στην υπηρεσία και
θα του λένε ότι εγώ αυτούς τους καταλόγους έχω ή δεν τους έχω ή
να ρωτήσουµε την τάδε υπηρεσία. Τα ξέρετε πολύ καλά αυτά, γιατί
εκτός από Υφυπουργός είσθε και Βουλευτής και δέχεσθε πολίτες
στο γραφείο σας και ξέρετε τι τραβάει ο 'Ελληνας πολίτης από τις
διαδικασίες αυτές των υπηρεσιών! Ας µην αφήνουµε τέτοιες
εκκρεµότητες. Οφείλουν να υπάρχουν οι τιµοκατάλογοι στις
υπηρεσίες, ούτως ώστε να γίνεται ο εκτελωνισµός.
Μια άλλη παρατήρηση, κύριοι συνάδελφοι, στο ίδιο άρθρο, στο
άρθρο 5: 'Οσον αφορά τον υπολογισµό της απαξιώσεως την οποία
κάνετε στο άρθρο 5, στην πρώτη παράγραφο, στο πρώτο εδάφιο,
φθάνετε στο σηµείο να λέτε ότι πάνω από δέκα χρόνια θεωρείτε ως
απαξίωση του αυτοκινήτου το 67%.
Κύριε Υπουργέ, µετά από δέκα χρόνια η αξία ενός αυτοκινήτου έχει
µηδενισθεί. Με το να ερχόµαστε σαν Βουλή και να δεχόµαστε το
67% ως απαξίωση, µετά από δέκα χρόνια κυκλοφορίας ενός
αυτοκινήτου, µήπως δίνουµε και ένα κακό δίδαγµα στην κοινωνία
ότι θα πρέπει να τα κρατάµε τα αυτοκίνητα µέχρι δεκαπέντε και
είκοσι χρόνια; Τότε θα ερχόµαστε σε αντίθεση µε αυτές τις
προσπάθειες που κάνουµε για τον περιορισµό της ρύπανσης για
την προστασία του περιβάλλοντος!
Γι' αυτό λοιπόν, νοµίζω ότι η κλιµάκωση την οποία κάνετε δεν είναι
σωστή. Θα έπρεπε να φθάσετε τουλάχιστο ξεκινώντας από το 14%,
στα δέκα χρόνια να είναι το 90%, για να δώσουµε την αίσθηση ότι
το αυτοκίνητο µετά από δέκα χρόνια έχει πλήρως απαξιωθεί. Αφού,
λοιπόν, εσείς δίνετε µόνο 67% απαξίωση στα δέκα χρόνια, αυτό
σηµαίνει ότι το αυτοκίνητο µπορούµε να το κρατήσουµε και είκοσι
χρόνια. Ούτε σε δηµοπρασία βρισκόµαστε ούτε σε πλειοδοσία και
µειοδοσία βρισκόµαστε για να πούµε νούµερα, αλλά θέλω να
τονίσω την έννοια ότι µετά από δέκα χρόνια ένα αυτοκίνητο έχει
πλήρως απαξιωθεί. Αν το κρατάµε στο 67%, τότε δίνουµε κακό
µάθηµα!
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υφυπουργός έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ευχαριστώ πολύ για τη
συνεχιζόµενη στήριξη την οποία παρέχετε στο νοµοσχέδιο. Και
επίσης σας ευχαριστώ για τις βελτιωτικές προτάσεις τις οποίες
κάνατε χθες και οι οποίες εγένοντο αποδεκτές σήµερα σύµφωνα µε
όσα σας ανακοίνωσα στην αρχή.
Νοµίζω ότι τελικά το νοµοσχέδιο το οποίο θα ψηφιστεί στην
Ολοµέλεια θα είναι ένα άρτιο νοµοσχέδιο το οποίο θα διευκολύνει
και την εµπορία των αυτοκινήτων, αλλά περισσότερο θα διευκολύνει
τους 'Ελληνες πολίτες, οι οποίοι θέλουν να αγοράσουν ή να
αλλάξουν το αυτοκίνητό τους.
Η τοποθέτησή µου θα σταθεί σε ορισµένα µόνο σηµεία τα οποία
έχουν σχέση µε µερικές παρατηρήσεις που έγιναν από τους κυρίους
Βουλευτές.
Η πρώτη παρατήρηση αφορά την αύξηση της κατηγορίας που
έχουµε στο άρθρο 2 µέχρι τα 900 κυβικά εκατοστά. Να επεκταθεί
αυτός ο χαµηλός συντελεστής 16% και µέχρι τα 1000 ή τα 1100
κυβικά εκατοστά.
Θέλω να σας ανακοινώσω, κύριοι συνάδελφοι, ότι θα µπορούσαµε
να αποδεχθούµε την πρόταση αυτή, αλλά σας διαβεβαιώ ότι θα
προξενούσαµε προβλήµατα στην αγορά των αυτοκινήτων.
Αν είχατε διαβάσει τα Πρακτικά στη ∆ιαρκή Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων θα µπορούσατε να είχατε διαπιστώσει ότι µελετήθηκε
και αυτό, αλλά δυστυχώς σας διαβεβαιώ ότι κάθε αλλαγή σε αυτή
την κατηγορία των κυβικών εκατοστών που υπάρχει στο
νοµοσχέδιο αν προσπαθούσαµε να την αλλάξουµε, ουσιαστικά θα
επεµβαίναµε µε διοικητικά µέτρα στα µερίδια της αγοράς. Και εκεί η
σύγκρουση είναι σοβαρότατη. Κανείς δεν είναι διατεθειµένος να
παραχωρήσει µερίδιο της δικής του αγοράς σε άλλη κατηγορία
αυτοκινήτων. Γι' αυτό το λόγο θελήσαµε να µην αλλάξουµε µία
κατηγορία, η οποία λειτουργεί τουλάχιστον δέκα χρόνια -ίσως
περισσότερο- και η οποία έχει παγιωθεί στην ελληνική αγορά
αυτοκινήτων.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΣΤ' - 13 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 1999 3269

∆εύτερον, σχετικά µε την αγορά των φορτηγών αυτοκινήτων. Είπα
και πάλι ότι είχαµε την ευκαιρία στη ∆ιαρκή Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων να κάνουµε µία διατύπωση, η οποία κατά την άποψη
του Υπουργείου, εξέφραζε τα συµφέροντα και του Υπουργείου,
αλλά και των εµπόρων εισαγωγέων µεταχειρισµένων αυτοκινήτων.
'Οµως, κύριοι συνάδελφοι, σας υπενθυµίζω και πάλι ότι εσείς οι
ίδιοι και οι έµποροι αυτοκινήτων τους οποίους καλέσατε στην
επιτροπή µας, πρότειναν αλλαγή. Την αλλαγή αυτήν τη δέχθηκε το
Υπουργείο και διατυπώσαµε το άρθρο 4 σύµφωνα µε τις υποδείξεις
που έκαναν οι συνάδελφοι βουλευτές και βεβαίως οι έµποροι των
αυτοκινήτων. 'Οµως επειδή έχουν παρέλθει ήδη δύο µήνες από την
ηµεροµηνία που άρχισε να ισχύει το νέο καθεστώς, σας διαβεβαιώ
ότι δυστυχώς η ρύθµιση αυτή δεν περπάτησε στην αγορά. ∆εν
περπάτησε στην αγορά για τεχνικούς και µόνο λόγους, διότι
ουσιαστικά χρειάζεται να προσκοµισθεί, κατά τον εκτελωνισµό ενός
µεταχειρισµένου αυτοκινήτου ή µιας µεταχειρισµένης µοτοσικλέτας,
ο τιµοκατάλογος της επίσηµης αντιπροσωπείας. Και εδώ όπως µου
ανέπτυξαν σήµερα οι έµποροι στο Υπουργείο Οικονοµικών όπου
είχαµε συνάντηση µαζί τους το φαινόµενο που παρατηρείται είναι
είτε οι αντιπροσωπείες να µην χορηγούν καθόλου τιµοκαταλόγους
παλαιοτέρων µοντέλων είτε να παρουσιάζουν αυξηµένες τιµές για
τα µοντέλα προηγουµένων ετών, µε αποτέλεσµα να διαπιστώνεται
ένα αυξηµένο κόστος απόκτησης του µεταχειρισµένου αυτοκινήτου
ή της µεταχειρισµένης µοτοσικλέτας όπου υπάρχουν τιµοκατάλογοι.
Γι' αυτόν, λοιπόν, το λόγο επαναφέραµε την αρχική διατύπωση την
οποία είχαµε, έτσι ώστε να πάµε στη λιανική τιµή για το
µεταχειρισµένο αυτοκίνητο και τη µεταχειρισµένη µοτοσικλέτα όπως
αυτή είναι σήµερα καταγεγραµµένη σε επίσηµα βιβλία τα οποία
κυκλοφορούν σε όλη την Ευρώπη και τα οποία βεβαίως θα
χρησιµοποιήσει και η Υπηρεσία Αξιών του Υπουργείου
Οικονοµικών. Αυτήν τη ρύθµιση, να προχωρήσουµε δηλαδή στην
αποδοχή αυτών των σχετικών, κύριε Παπαδηµόπουλε, βιβλίων που
παρουσιάζουν τις τιµές των µεταχειρισµένων αυτοκινήτων σε όλη
την Ευρώπη ανάλογα µε την τεχνολογία και το έτος απόκτησης,
συµφωνήσαµε να την κάνουµε αποδεκτή στην Υπηρεσία Αξιών του
Υπουργείου Οικονοµικών.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Αυτές οι τιµές που αναφέρατε είναι χονδρικής
πώλησης;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Οχι, κύριε
Σφυρίου.
'Οπου υπάρχει καθαρή περίπτωση υποτιµολόγησης είτε είναι
µεταχειρισµένη µοτοσικλέτα είτε είναι µεταχειρισµένο αυτοκίνητο,
δηλαδή αν το επίσηµο βιβλίο αναφέρει ότι ένα φορτηγό αυτοκίνητο
έχει για παράδειγµα είκοσι χιλιάδες (20.000) γερµανικά µάρκα και ο
εισαγωγέας ή ο οποιοσδήποτε πολίτης µας λέει ότι το αγόρασε χίλια
(1.000) µάρκα, γιατί δυστυχώς έχουµε και αυτές τις περιπτώσεις,
τότε βεβαίως το ίδιο το Υπουργείο Οικονοµικών και όχι ο πολίτης θα
προσφεύγει είτε στην Επιτροπή ∆ιαφάνειας ή θα ζητά πρόσθετες
πληροφορίες από τον αγοραστή, έµπορο στη Γερµανία ή στην
Αγγλία ή στην Ιταλία και βεβαίως θα περιµένουµε την απάντηση, για
να διαπιστώσουµε αν πράγµατι είναι υποτιµολόγηση ή είναι µία
πραγµατική εµπορική πράξη.
Με αυτήν τη διαδικασία, συµφωνήσαµε και µε τους εµπόρους
φορτηγών αυτοκινήτων και µε τους εµπόρους µεταχειρισµένων
µοτοσικλετών, για να προχωρήσει το σύστηµα. ∆ιότι σας διαβεβαιώ
ότι το σύστηµα του µεταχειρισµένου αυτοκινήτου και της
µεταχειρισµένης µοτοσικλέτας δεν έχει προχωρήσει ουσιαστικά από
τη 16η Νοεµβρίου µέχρι σήµερα. Βεβαίως έχουν γίνει εκτελωνισµοί,
αλλά κυρίως έγιναν εκτελωνισµοί µε παρακαταθήκη.
'Ερχοµαι τώρα, κύριοι συνάδελφοι, στο θέµα της απαξίωσης το
οποίο ανέφερε ο συνάδελφος κ. Βεζδρεβάνης. Θέλω να σας πω ότι
στις ευρωπαϊκές χώρες, που εφαρµόζεται το σύστηµα της
απαξίωσης, είναι οι ίδιοι συντελεστές, που έχουµε κι εµείς στο
νοµοσχέδιό µας. ∆ηλαδή ο ανώτατος συντελεστής, για παράδειγµα
στην Πορτογαλία, είναι 67%.
Εξάλλου ένας από τους λόγους που µας παρέπεµψαν στο
Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, είναι ο µειωµένος ρυθµός απαξίωσης των

αυτοκινήτων στην Ελλάδα, διότι εµείς, όπως ξέρετε, τα τελευταία
είκοσι πέντε χρόνια χρησιµοποιούµε µέγιστο βαθµό απαξίωσης
20%, δηλαδή 5% το χρόνο για τα τέσσερα πρώτα έτη. Από εκεί και
πέρα, δεχόµαστε τον ίδιο συντελεστή απαξίωσης είτε είναι το έκτο,
το έβδοµο, το δέκατο, το δέκατο πέµπτο, ακόµη και το εικοστό έτος
ενός αυτοκινήτου.
Γι' αυτόν το λόγο µας παρέπεµψαν στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο και
εποµένως προσαρµοζόµαστε µε το καθεστώς της Πορτογαλίας, η
οποία έχει τις ίδιες περίπου περιβαλλοντικές συνθήκες µε την
Ελλάδα. 'Αρα οι απόψεις του κ. Βεζδρεβάνη δεν µπορούν να γίνουν
αποδεκτές.
'Ερχοµαι τώρα, κύριοι συνάδελφοι, στο πρόβληµα δύο αποφάσεων
του Εφετείου Πειραιά, που ανέφερε ο κ. Σπυριούνης κυρίως, αλλά
και άλλοι συνάδελφοι. Κατ' αρχήν, δεν πρέπει να διαµορφώνουµε
γνώµη µόνο από δηµοσιεύµατα των εφηµερίδων. Πρέπει να
µελετήσουµε την απόφαση του δικαστηρίου. Το Εφετείο Πειραιά
είναι ποινικό δικαστήριο. ∆εν είναι διοικητικό δικαστήριο.
Προσέφυγαν στο Εφετείο δύο επιχειρηµατίες, οι οποίοι
εκατηγορούντο για λαθρεµπορία και επί της κατηγορίας αυτής
απεφάσισε το δικαστήριο. Βεβαίως, θέλω να σας πω ότι και εδώ η
αδυναµία του δηµοσίου ήτο ολοφάνερη. Το δηµόσιο δεν µπόρεσε
να παραστεί ούτε ως µάρτυρας ούτε ως πολιτικός ενάγων.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Μα, κύριε Υπουργέ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Αλογοσκούφη, και εγώ εξεπλάγην όταν το έµαθα. Ζήτησα από την
αρµόδια υπηρεσία να προχωρήσει σε έρευνα για να δούµε για ποιο
λόγο ο συγκεκριµένος υπάλληλος δεν ήταν παρών στη δίκη. Το
αποτέλεσµα ήταν ότι το δικαστήριο αθώωσε τους συγκεκριµένους
δύο επιχειρηµατίες.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει ενιαίο καθεστώς φορολογίας, των
αυτοκινήτων στην Ε.Ε.
'Ολα αυτά, λοιπόν, τα οποία λέγονται από µία συγκεκριµένη
εφηµερίδα, ότι "µπορεί ο καθένας να πηγαίνει να αγοράζει ένα
αυτοκίνητο στη Γερµανία, να παίρνει γερµανικές πινακίδες και να
έρχεται να κυκλοφορεί ελεύθερα στην Ελλάδα", τουλάχιστον είναι
λάθος, για να µην πω τίποτε άλλο σοβαρότερο.
Σας λέω ότι οι συντελεστές των εθνικών φόρων κυµαίνονται στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση από 15% που είναι στη Γερµανία ως 200% που
είναι στη ∆ανία. ∆ηλαδή, η ∆ανία έχει µεγαλύτερους φόρους απ'
αυτούς που έχουµε εµείς στην Ελλάδα για το αυτοκίνητο.
Εποµένως, κύριοι συνάδελφοι, να µην ανησυχούµε ότι µπορεί ένα
εφετείο να καταργήσει το νοµικό µας πλαίσιο για την επιβολή τελών
και φόρων στα αυτοκίνητα. ∆ιότι το Εφετείο του Πειραιώς εξέδωσε
µια απόφαση επί ποινικής δίκης -το τονίζω άλλη µια φορά- και δεν
έχει αρµοδιότητα για θέµατα που είναι στην αρµοδιότητα των
διοικητικών δικαστηρίων.
Αν θέλετε µάλιστα µπορώ για δική σας ενηµέρωση να καταθέσω
στα Πρακτικά ένα άρθρο που έχει σήµερα η εφηµερίδα "ΕΘΝΟΣ"
σχετικά µε την εξοµοίωση της φορολογίας των αυτοκινήτων στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Αναφέρεται σε µια µελέτη την οποία έκανε η
Ευρωπαϊκη 'Ενωση Παραγωγών Αυτοκινήτων που λέει ποιες είναι
οι προοπτικές για την εναρµόνιση αυτή.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Γεώργιος ∆ρυς καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν άρθρο το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
Κύριοι συνάδελφοι, θα τελειώσω µε µια αναφορά µόνο στο
συνάδελφο κ. Ρεγκούζα.
Κύριε  Ρεγκούζα,  εγώ  χθες  δεν  ανέφερα  ούτε  το  όνοµά  σας
θέλοντας  να  σας  προστατεύσω  από  την  απρέπεια  την  οποία
διαπράξατε.  Σήµερα  εσείς  αποδεχθήκατε  ότι  όλα  αυτά  τα
οποία  είπα  χθες  αναφέρονται  σε  εσάς.  ∆ικαίωµά  σας.  Θέλω
να  σας  πω,  λοιπόν,  για  άλλη  µια  φορά  ότι  κάνετε  ένα  πολύ
µεγάλο  λάθος.  Σας  έδωσα  τη  δυνατότητα  να  ανακαλέσετε  και
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δεν το πράξατε. Από κει και πέρα σας κρίνουν και οι συνάδελφοι και
οι πολίτες που σας άκουσαν.
Ευχαριστώ.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Να ανακαλέσω τι;
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σε τι συνίσταται το
προσωπικό;
'Εχετε ένα λεπτό να µας πείτε.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Εγώ προηγουµένως, αλλά κυρίως χθες έκανα
ορισµένες αιτιάσεις µε βάση την περιρρέουσα ατµόσφαιρα και τις
πληροφορίες, όχι τις αποδείξεις και το τόνισα προηγουµένως και
στον κύριο Υφυπουργό. ∆εν κατηγόρησα και δεν είπα καµιά
επιλήψιµη λέξη χθες που να θίγει τον κύριο Υπουργό. Πολιτικά
µίλησα.
Σήµερα ο κύριος Υπουργός µε εγκαλεί να ανακαλέσω. Να
ανακαλέσω τι; Ο κύριος Υπουργός -όπως είπα και προηγουµένως-
θα είναι ο τελευταίος που θα ανατρέξω για να πάρω µαθήµατα
πολιτικού ήθους.
Συνηθίζει ο κύριος Υπουργός κάθε φορά που µιλάω να ενοχλείται.
∆ικό του πρόβληµα, όχι δικό µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): 'Αρα, λοιπόν, ούτε εσείς
µας λέτε αν υπάρχει προσωπικό.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: ∆εν υπάρχει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Εποµένως γιατί ζητάτε το
λόγο;
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Αλογοσκούφης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: ∆εν έχω να πω τίποτε, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆εν υπάρχει άλλος
εγγεγραµµένος επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 20.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων
1 έως 20 και τίθενται τα άρθρα σε ψηφοφορία ένα προς ένα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 1 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 2 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 3 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 4 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 5 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 6 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 7 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 8 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 9 έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 10
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 11
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς, το άρθρο 14
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο
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16 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 17
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 19
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 20
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
επειδή τελειώσαµε νωρίς τη συζήτηση της ενότητας των άρθρων 1
έως 20 θα ήθελα να δώσω στους συναδέλφους τις φραστικές
βελτιώσεις που έκανε η ΚΕΝΕ, έτσι ώστε να κερδίσουµε χρόνο
αύριο κατά τη συζήτηση των υπόλοίπων άρθρων και των
τροπολογιών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Για την επόµενη ενότητα
προτείνετε, κύριε Υπουργέ, να διαβάσετε από τώρα τις
τροποποιήσεις εις τρόπον ώστε και να ενηµερωθούν οι κύριοι
συνάδελφοι και να έχουν το χρόνο να προετοιµαστούν;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ακριβώς, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Εποµένως εισερχόµαστε
στην ενότητα των άρθρων 21 έως 30.
Επί της ενότητας αυτής τι προτάσεις συµπληρώσεων, διορθώσεων
κλπ. έχετε να κάνετε, κύριε Υπουργέ;
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριοι
συνάδελφοι, είναι καθαρά βελτιωτικές προτάσεις τις οποίες έχει
κάνει η Κεντρική Νοµοπαρασκευαστική Επιτροπή.
Αρχίζω µε το άρθρο 21. Στην παράγραφο 5 διαγράφεται η φράση
"στα πλαίσια κληρονοµικής διαδοχής" και η φράση "των νόµιµων
κληρονόµων" και προστίθεται στο τέλος η λέξη "τους".
'Αρα η παράγραφος 5 διαµορφώνεται ως εξής:
"Σε περίπτωση θανάτου του δικαιούχου προσώπου, δεν οφείλονται
τα ποσοστά του τέλους ταξινόµησης που ορίζονται στην
παράγραφο 1 και η έγκριση για την περιέλευση του αυτοκινήτου
στους κληρονόµους χορηγείται, ύστερα από αίτησή τους".
Στο άρθρο 22 παράγραφος 1 η φράση "Οπου από τις κείµενες
διατάξεις και τις κατ' εξουσιοδότηση..." αντικαθίσταται από τη
φράση: "'Οπου στις κείµενες διατάξεις και στις κατ' εξουσιοδότηση
..." και συνεχίζει ως έχει.
Επίσης στο άρθρο 22 παράγραφος 1 εκεί που λέει "Οι διοικητικές"
προστίθενται οι λέξεις "και κανονιστικές" και διατυπώνεται ως εξής:
"Οι διοικητικές και κανονιστικές πράξεις που έχουν εκδοθεί ..." και
παραµένουν όλα τα άλλα ως έχουν.
Στην παράγραφο 3 του άρθρου 22 στο σηµείο που λέει "Αντίθετα
αυτοκίνητα οχήµατα..." διαγράφεται η λέξη "Αντίθετα" και γίνεται:
"Αυτοκίνητα οχήµατα για τα οποία έχουν εκδοθεί αποδεικτικά ..." και

συνεχίζει ως έχει.
Στην παράγραφο 5 εκεί που λέει "µεταξύ της αρµόδιας τελωνειακής
αρχής και των ενδιαφερόµενων προσώπων επιλύονται" προστίθεται
η λέξη "διοικητικώς" και συνεχίζει ως έχει.
Στην παράγραφο 6 στην τελευταία γραµµή εκεί που λέει "θα
ακολουθείται η µέχρι σήµερα" διαγράφεται η λέξη "σήµερα" και
προστίθεται η φράση "της ισχύος του παρόντος νόµου".
Γίνεται λοιπόν: "... θα ακολουθείται η µέχρι της ισχύος του παρόντος
νόµου εφαρµοζόµενη διαδικασία".
'Ερχοµαι στο άρθρο 23. Το άρθρο 23 παίρνει τίτλο: "Αντικειµενική
απαλλαγή από ορισµένες επιβαρύνσεις, µορφών
χρηµατοδοτήσεως, στις οποίες συµβάλλεται η Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων".
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Πού είναι αυτό;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Ηταν χωρίς τίτλο
και ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής θέλει τίτλο στα άρθρα.
Προχωρώ στο άρθρο 25. Το άρθρο 25 διαγράφεται πλήρως και
αναδιατυπώνεται.
Ο τίτλος του παραπάνω άρθρου γίνεται: "Θέµατα επιχειρήσεων του
ν. 2414/1996".
∆ιαγράφεται εξ ολοκλήρου η παράγραφος 1.
Η παράγραφος 2 παραµένει χωρίς αρίθµηση και αναδιατυπώνεται
ως εξής: "Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας
και του εποπτεύοντος Υπουργού µπορεί να εξαιρούνται από την
εφαρµογή του συνόλου ή µέρους των διατάξεων του ν. 2414/1996
(ΦΕΚ 135Α') δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµοί για τους οποίους
αποφασίζεται από τη ∆ιϋπουργική Επιτροπή του άρθρου 2 του ν.
2000/1991 (ΦΕΚ 206 Α') η διάθεση σε ιδιώτες πλέον του πενήντα
τοις εκατό (50%) των µετοχών τους. Με την ίδια απόφαση
καθορίζεται ο χρόνος από τον οποίο παύουν να ισχύουν στις πιο
πάνω επιχειρήσεις ή οργανισµούς οι διατάξεις του ν.2414/1996 και
ρυθµίζονται τα θέµατα τα σχετικά µε την µετάβαση αυτών στο νέο
καθεστώς".
Αυτό θα σας το δώσω, κύριοι συνάδελφοι και γραπτώς, έτσι ώστε
να το έχετε. Παρακαλώ να µοιραστεί στους κυρίους Βουλευτές.
Το άρθρο 26 παραµένει ως έχει. Το άρθρο 27 παραµένει επίσης ως
έχει.
Στο άρθρο 28 διαγράφεται ολόκληρη η παράγραφος 5, διότι
ψηφίστηκε στο ασφαλιστικό νοµοσχέδιο. Εποµένως οι παράγραφοι
αναριθµούνται και η παράγραφος 6 γίνεται 5, η παράγραφος 7
γίνεται 6, η παράγραφος 8 γίνεται 7 και η παράγραφος 9 γίνεται 8.
Στο τέλος της παραγράφου 9, δηλαδή της νέας παραγράφου 8, εκεί
που λέει "τεσσάρων µηνών", γίνεται "έξι µηνών". Επεκτείνουµε
δηλαδή το χρόνο σε έξι µήνες. ∆ηλαδή τώρα θα λέει: "για χρονικό
διάστηµα έξι µηνών από την ηµέρα ισχύος του παρόντος άρθρου".
Αυτές είναι οι βελτιώσεις τις οποίες πρότεινε η Κεντρική
Νοµοπαρασκευαστική Επιτροπή και εγένοντο αποδεκτές. Υπήρχε
βεβαίως και µια ουσιαστική που αναφέρεται στα Καταστήµατα
Αφορολογήτων Ειδών.
Θα ήθελα να αναφερθώ τώρα στην τροπολογία που σας έχω
καταθέσει, σχετικά µε το φόρο κατανάλωσης, δηλαδή την αλλαγή
την οποία κάναµε.
'Εχετε την τροπολογία µπροστά σας. Θα αναφερθώ στην
παράγραφο 4. Είναι η τροπολογία που αναφέρει για το ντίζελ. 'Εχει
τέσσερις παραγράφους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σας παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, πείτε τον αριθµό της τροπολογίας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι δεν έχω τον αριθµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Είναι η τροπολογία µε
γενικό αριθµό 2309.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι η
τροπολογία που αναφέρεται στον ειδικό φόρο κατανάλωσης των
καυσίµων.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µοιράστηκε απόψε, κύριε
Υπουργέ.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι παλιά
τροπολογία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν την έχουµε όµως µαζί µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Υπουργέ, δεν
πειράζει. Την συµπληρώνετε αύριο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εγώ θα έλεγα να
την έχουν υπόψη τους οι Βουλευτές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ωραία, δώστε την
προσθήκη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας το δίνω
γραµµένο. Είναι προσθήκη στην τροπολογία για το ντίζελ.
Στην τροπολογία, λοιπόν, που έχουµε για το DIESEL, προστίθεται
παράγραφος 5 που λέει: "Οι περιπτώσεις ζ', θ' και ι' της
παραγράφου 1, του άρθρου 20, όπως ισχύουν, αντικαθίστανται ως
εξής:"
"ΕΙ∆ΟΣ ΚΩ∆ΙΚΟΣ Σ.Ο. ΠΟΣΟ

ΦΟΡΟΥ ΣΕ
∆ΡΑΧΜΕΣ

ΜΟΝ. ΕΠΙ-
ΒΟΛΗΣ

ζ) Πετρέλαιο
εσωτερικής
καύσης
(DIESEL) άλλο
από εκείνο των
περιπτώσεων ε'
και στ'

ΕΧ 27.10.00.69 83.000 χιλ/τρο

θ) Κηροζίνη
(φωτιστικό
πετρέλαιο)

ΕΧ 27.10.00.51
και
ΕΧ 27.10.0055

83.000 χιλ/τρο

ι) Κηροζίνη
θέρµανσης

ΕΧ 27.10.00.55 83.000 χιλ/τρο"

Ουσιαστικά, δηλαδή, επεκτείνουµε τις νέες τιµές για δύο καινούρια
προϊόντα, για το πετρέλαιο εσωτερικής καύσης (DIESEL) άλλο από
εκείνο των περιπτώσεων ε' και στ', για την κηροζίνη, δηλαδή το
φωτιστικό πετρέλαιο και για την κηροζίνη θέρµανσης.
Παρακαλώ να µοιραστεί στους κυρίους Βουλευτές.
Στην τροπολογία που έχει σχέση µε το "συντελεστή Φ.Π.Α. στα
αγροτικά προϊόντα και άλλες διατάξεις", έχουµε µία µόνο
γραµµατολογική διόρθωση. Είναι στην πρώτη σελίδα, στην
παράγραφο 1α, 18 η λέξη "πυκτινικές" να γίνει "πηκτινικές". ∆ηλαδή
το "υ" να διορθωθεί σε "η".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι,
δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.50', λύεται η συνεδρίαση
για αύριο ηµέρα Πέµπτη 14 Ιανουαρίου 1999 και ώρα 10.00,' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: "∆ιαρρυθµίσεις στη
φορολογία των αυτοκινήτων οχηµάτων και άλλες διατάξεις".

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                     ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


